
Trojanowska 
rusza po majówce 
25 kwietnia starosta 

podpisze z wykonawcą 

umowę, a po długim 

weekendzie firma 

przejmie plac budowy

                                         str. 2

Mieszkania  
za 1 procent 

Miasto udzieli 

99-procentowej 

bonifikarty przy 

zakupie mieszkania 

komunalnego 
                                     str. 5

Rozmowa 
tygodnia 
Z Józefem Chocianem o 
sytuacji i planach „Społem” 
Sochaczew rozmawia  
Jolanta Sosnowska 
                                      str. 8

Zwycięstwo 
rugbistów Orkana 
Nasi zawodnicy  

wygrali drugi ligowy 

mecz. Tym razem ze 

Skrą Warszawa 28:10.

                                       str. 23

POLECAMY

Dziś w „Ziemi”

Nr 9 (1283)  25.04.2017 r.    ISSN 1231-7179    Numer indeksu 328 006

SOCHACZEWSKA

Trwa inwestycyjny boomU nas
przeczytasz:

 strona 3

Na rynek wchodzi nowa, 
tańsza firma śmieciowa
Jest już pewne, że warszawska 
firma PARTNER Gospodarka 
Odpadami zajmie się od maja 
obsługą sochaczewskiego 
rynku śmieciowego. W tym 
tygodniu miasto podpisze 
trzyletnią umowę z nowym ope-

ratorem. To bez wątpienia duży 
sukces i koniec długiej batalii 
władz miasta o wprowadzenie 
konkurencji na nasz teren. 
Do przetargu przystąpiły dwie 
firmy. Pierwsza z nich, to stołecz-

ne przedsiębiorstwo PARTNER 
Gospodarka Odpadami, które za 
trzyletnią współpracę zażądało 
15.148.030 zł. Drugi oferent to 
dotychczasowy monopolista 
na naszym rynku konsorcjum 
REMONDIS & ZEBRA. Jego 
oferta była jednak droższa o 
niemal 1,6 mln zł (16.730.597 zł.)

Gdy tylko zaczyna się wiosna, miasto zapełnia się miłośnikami 
jednośladów. Już za kilka dni pierwszy, wielki rajd rowerowy. 
Z tej okazji przygotowaliśmy specjalny dodatek dla cyklistów

Czas na rowerowe szaleństwo Przed nami piąta edycja SBO

Strona 4

Ratusz rozpoczął 
prace nad przygoto-

waniem kolejnej edycji 
Sochaczewskiego 
Budżetu Obywatelskie-

go. Podobnie jak przed 
rokiem, do dyspozycji 
mieszkańców  
oddanych zostanie  
1 150 000 zł. Projekt 
uchwały będzie 
poddany jeszcze kon-

sultacjom społecznym, 
które rozpoczną się 28 
kwietnia i potrwają  
dwa tygodnie. 

Strony 10

Plaża miejska to jeden ze zwycięskich projektów SBOStrony 12-13
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WAŻNE TELEFONY
MOSiR 
46 862-77-59
Muzeum Ziemi  
Sochaczewskiej  
i Pola Bitwy nad Bzurą
46 862-33-09, 
PEC 
46 862-92-00, 
telefony alarmowe 24h 604-206-
108, 602-789-111
Pogotowie  
energetyczne  
991
Pogotowie gazowe 
(Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866
Pogotowie 999
Policja 
997, 46 863-72-00
PKP 19-757

Koleje Mazowieckie
22 364-44-44
PKS Grodzisk Mazowiecki, baza  
w Sochaczewie 
46 862-55-12 
Sąd Rejonowy 
46 862-32-64
Schronisko „Azorek” 
791-604-108
791-606-109 (adopcje)
Fundacja „Nero” 
502-156-186

Starostwo Powiatowe 
46 864-18-40, 46 864-18-73
Straż pożarna 
998, 46 862-23-70
Szpital 
46 864-95-00, 46 864-96-00
MPT Taxi 
191-91
Taxi 
46 862-28-42
Taxi Nowa całodobowe 
888-766-600
USC 
46 862-23-02
Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35

Urząd Skarbowy 
46 862-26-04
Zakład Wodociągów  
i Kanalizacji 
46 862-82-30

Zgłaszanie awarii  
sieci wodociągowej  
i kanalizacji sanitarnej 
604-195-867, 696-056-281, 
664-157-699
ZGK 46 862-81-06, 46 862-93-14
ZKM 46 862-99-27 
ZUS 46 862-64-33

Zgłaszanie awarii  
sieci oświetlenia 
ulicznego
698-088-755, 606-663-186

Całodobowy telefon 
alarmowy Urzędu Miasta
46 862-36-82

Daniel Wachowski 

daniel.wachowski@sochaczew.pl

Właścicielem drogi jest po-
wiat i to on ogłosił przetarg 
na wykonawstwo robót. Na 
początku kwietnia otwo-
rzył oferty złożone przez 
Strabag (4.977.000 zł) oraz 
podsochaczewską Primę 
(4.188.000). Po ich dokładnej 
analizie i uprawomocnieniu 
wyników przetargu jasne 
stało się, że drogę przebudu-
je tańszy z oferentów.

Wchodzą w maju
- Umowę z wykonawcą pod-
piszemy 25 kwietnia. Przed 
nim poważne zadanie, musi 
wyremontować najtrudniej-
szy odcinek drogi z kilko-
ma skrzyżowaniami i prze-
jazdem kolejowym. Zanim 
tym się zajmie, wprowadzi 
w życie czasową organizację 
ruchu. Zależy nam, by od 
pierwszego do ostatniego 
dnia robót z tej ruchliwej i 
bardzo ważnej dla Wypale-
niska ulicy mogli korzystać 
kierowcy, choćby na zasa-
dzie wahadła. Prima będzie 
zamykać dwa pasy ruchu 
tyko w szczególnie uzasad-
nionych sytuacjach – dekla-
ruje starosta Jolanta Gonta. 

- Jak każdy mieszka-
niec cieszę się, że temat Tro-
janowskiej przestanie być 
na ustach kierowców. Cie-
szę się też z kolejnego ki-
lometra ścieżki łączącej się 
z trasą rowerową w ulicy 
Staszica, a dalej z trasą dla 

jednośladów w Traugutta. 
W przyszłym roku, wraz z 
powiatem, chcemy się za-
jąć przebudową miejskiego 
odcinka 15 Sierpnia, gdzie 
także powstanie wydzielone 
miejsce dla rowerzystów. W 
ten sposób długa na niemal 
5 km ścieżka połączy Bory-
szew z Trojanowem – mówi 
burmistrz Piotr Osiecki.

Ten projekt to efekt 
współpracy miasta i powia-
tu, które w minionym roku 
zadbały o przygotowanie 
dokumentacji technicznej. 
Miasto dołączyło do niego z 
własnymi pieniędzmi, dzię-
ki czemu powiat mógł liczyć 
na dodatkowe punkty za 
partnerstwo. Gdy jesienią 
2016 roku starostwo składa-
ło wniosek o dotację z Pro-
gramu Rozwoju Gminnej i 
Powiatowej Infrastruktu-
ry Drogowej wstępnie sza-
cowano, że modernizacja 
drogi pochłonie 5,2 mln zł. 
Połowę kosztów miało po-
kryć rządowe wsparcie (2,6 
mln ), a resztę budżety mia-
sta (1,5 mln)  i powiatu (1,1 
mln). W sytuacji, gdy Pri-
ma podjęła się tego zadania 
za kwotę 20 procent niższą, 
także udział trzech partne-
rów będzie odpowiednio 
mniejszy. 

Asfalt,  
chodniki, ścieżka…
Pierwszy etap oznacza kom-
pleksowy remont 974 me-
trów ulicy Trojanowskiej, jej 
odcinka między skrzyżowa-

niami z al. 600 lecia i ul. Łą-
kową. Zakłada on wymia-
nę asfaltu, budowę ścieżki 
rowerowej, obustronnych 
chodników, czterech zatok 
autobusowych i miejsca do 
kontroli pojazdów dla po-
licji. Trzeba będzie prze-
budować aż siedem skrzy-
żowań, w tym graniczne 
przy al. 600 lecia oraz uli-
cy Łąkowej, gdzie dodat-
kowo przesunięte zostaną 
istniejące kapliczki. Jak za-
wsze przy tak dużych pro-
jektach konieczne będzie 
dobudowanie lub przesu-
nięcie odcinków kanaliza-
cji deszczowej, sieci ener-
getycznej, wodociągowej i 
sanitarnej. Zupełnie zmie-

ni się też przejazd przez tory 
kolejki wąskotorowej. Eki-
py budowlane mają zadbać 
o wody opadowe, stąd w 
projekcie znalazła się prze-
budowa istniejącego prze-
pustu pod drogą i wykona-
nie przydrożnego rowu. Na 
koniec Prima ustawi znaki i 
namaluje pasy dla pieszych. 
Przecięcie wstęgi – jesienią.  

12 mln na miejskie  
i powiatowe drogi
W ostatnich latach z rządo-
wego programu wspierają-
cego remonty dróg, miasto 
pozyskało aż 6,9 mln zł do-
tacji. 

- Pieniądze otrzyma-
liśmy na przebudowę ulic 

Traugutta i Warszawskiej, 
a ostatnio 1,7 mln złotych 
na remont ulicy Płockiej, 
wraz z mostem i skrzyżowa-
niem Płockiej z Gawłowską. 
Ogólny koszt tych robót, 
dofinansowanych z budże-
tu miasta i powiatu, sięgnął 
ponad 4 mln zł – mówi nad-
zorujący inwestycje wice-
burmistrz Dariusz Dobro-
wolski.

Sukcesy w zdobywa-
niu rządowych dotacji ma 
też samorząd powiatowy. 
W 2015 starostwo otrzyma-
ło 2,5 mln na kompleksowy 
remont 1700 metrów ulicy 
Staszica, a teraz jeszcze 2,6 
mln na Trojanowską.

Trojanowska rusza po majówce
25 kwietnia starosta podpisze z wykonawcą umowę, a po długim weekendzie firma przejmie plac budowy. W maju 
rozpocznie się remont jednej z najbardziej zniszczonych dróg w granicach miasta, niemal kilometrowego odcinka ulicy 
Trojanowskiej. Dla powiatu i miasta to już kolejny wspólny projekt drogowy prowadzony z rządowym dofinansowaniem. 

Taki stan ulicy Trojanowskiej już niedługo odejdzie w zapomnienie

Ratusz planuje od sierpnia 

rozszerzenie Strefy Płatnego 
Parkowania w Sochaczewie. 
Miejsca postojowe wyznaczo-
ne zostaną na ulicy Warszaw-
skiej, na odcinku od ul. Sta-
szica do al. 600-lecia, oraz na 
całej długości ul. Poprzecznej.

Wprowadzenie strefy parkowa-
nia w Sochaczewie spotkało się 
z aprobatą mieszkańców. Dzię-
ki niej zwiększyła się rotacja sa-
mochodów w centrum miasta, 
a przez to także szansa na zna-

lezienie wolnego miejsca posto-
jowego w godzinach szczytu. 
Przypomnijmy, że obecnie strefa 
działa w dwóch miejscach. Pierw-
sza, wprowadzona przed dwoma 
laty przy placu Obrońców Socha-
czewa i na odcinku ul. Traugutta 
oraz druga, uruchomiona w mi-
nionym roku w okolicach miej-
skiego targowiska przy ul. Poko-
ju. Mieszkańcy i przedsiębiorcy, 
działający w tych częściach mia-
sta, bardzo ją sobie chwalą.

Na najbliższą sesję Rady 
Miejskiej, która odbędzie się 

24 maja, trafi uchwała o roz-
szerzeniu strefy. Zakończyły 
się już konsultacje społeczne w 
tej sprawie (trwały od 28 mar-
ca do 10 kwietnia). Mieszkańcy 
nie zgłosili żadnych uwag. Stre-
fa będzie obowiązywać na ul. 

Warszawskiej, na odcinku od 
ul. Staszica do al. 600-lecia, oraz 
na całej długości ul. Poprzecz-
nej. W ramach niej powstaną 74 
miejsca postojowe, w tym kilka 
z nich będzie przeznaczonych 
dla osób niepełnosprawnych. 

Rozszerzoną strefę będzie ob-
sługiwać pięć parkomatów. 

Administratorem strefy, po-
dobnie jak już działającej, będzie 
Zakład Komunikacji Miejskiej. 
Pracownicy ZKM sprawdzą bi-
lety parkingowe i posłużą po-
mocą w obsłudze parkomatów. 
Regulamin i wysokość opłat nie 
ulegnie zmianie. Będzie on iden-
tyczny we wszystkich funkcjo-
nujących częściach strefy na te-
renie miasta. Przypomnijmy, że 
obowiązuje on od poniedziałku 
do piątku w godzinach od 8.00 

do 18.00. W soboty, niedziele 
oraz święta można zatrzymy-
wać się za darmo. Półgodzinny 
postój nadal pozostanie bezpłat-
ny. Pozostawienie auta na godzi-
nę kosztuje tylko złotówkę. W 
rozszerzonej w tym roku strefie 
będą obowiązywały też dostęp-
ne obecnie abonamenty. Typu 
„M” dla mieszkańców ulic obję-
tych strefą oraz typu „O” - ogól-
nodostępne na okaziciela. Nie 
zmieni się także wysokość zni-
żek dla posiadaczy Sochaczew-
skiej Karty Mieszkańca. (mf)

Więcej miejsc do parkowania w Sochaczewie
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Firma budująca nowy most 
na Pisi poinformowała, że 24 
kwietnia będzie gotowa prze-
prawa tymczasowa. Stalo-
wym mostem, powstałym 
obok obecnie wykorzystywa-
nej przeprawy, mamy jeździć 
do jesieni, czyli do czasu, gdy 
zakończy się budowa zupeł-
nie nowego, docelowego mo-
stu. Wykonawca ogłosił, że 24 
kwietnia, od godz. 15.00, wpro-
wadzi w tym rejonie zmiany w 
organizacji ruchu. Samochody 
i autobusy zostaną skierowane 
na tymczasowy most. Po jego 
obu stronach ustawiona zosta-
nie sygnalizacja świetlna, przez 
całą dobę ruch ma się odbywać 
wahadłowo. Na ul. 15 Sierpnia 
wrócą ciężarówki i samocho-
dy dostawcze, gdyż tymczaso-
wy most ma nośność aż 40 ton. 
Wreszcie duże firmy z Borysze-
wa będą mogły swoje tiry kiero-
wać na obwodnicę miasta, a nie 
na wielokilometrowe objazdy.

ZKM wraca do rozkładu
25 kwietnia ZKM przywróci 
duże autobusy do obsługi pasa-
żerów Kozłowa, Malesina i Bo-
ryszewa. Trzy tygodnie temu, 
ze względu na coraz gorszy stan 
techniczny mostu, ZKM musiał 
ograniczyć kursowanie auto-
busów do Energomontażu tyl-
ko do linii „7” i „8”, do tego ob-
sługiwanych przez najmniejsze i 
najlżejsze autobusy. Pozostałe li-
nie rozpoczynają i kończą bieg 
na przystanku Boryszew ERG.

- Nowym mostem będą 
mogły jeździć duże autobusy, 
zatem jeśli przeprawa zostanie 
otwarta w zapowiedzianym 
terminie, od rana 25 kwiet-
nia przywrócimy poprzednio 
obowiązujący rozkład jazdy. 
Mieszkańcy dzielnicy dobrze 
go znają, ale jeśli mają wątpli-
wości, zapraszam na stronę in-
ternetową sochaczew.livebus.
pl, gdzie szczegółowo infor-
mujemy o każdej zmianie – 
mówi dyrektor ZKM Krzysz-
tof Sieczkowski.  

Ponieważ przez całą dobę 
ruch będzie się odbywał syste-

mem wahadłowym, w godzi-
nach szczytu niestety można 
spodziewać się opóźnień. 

- Pasażerowie powinni 
więc wziąć poprawkę i nie 
planować podróży do sto-
licy co do minuty, bo przy 
dużym natężeniu ruchu au-
tobus może wjechać na sta-
cję PKP spóźniony o kilka 
minut. Na pewne sprawy 
niestety nie mamy wpływu 
– dodaje dyrektor. 

Piętnaście  
„Dróg zamiast błota”
Firma PRIMA kontynuuje pra-
ce na kilku ulicach wyznaczo-

nych w pierwszym etapie do 
asfaltowania w ramach „Dróg 
zamiast błota”. Dotychczas bur-
mistrz zlecił utwardzenie 15 
ulic, w tym 13 asfaltem. To Li-
powa (110 m), Sosnowa (110 m), 
Akacjowa i Olchowa (110 m) w 
dzielnicy Malesin, ulica Jaworo-
wa (145 m)  i Radiowa (550 m) 
na Karwowie, ul. Wypalenisko 
(630 m) i Jagiellońska (300 m) w 
dzielnicy Wypalenisko, Mirec-
kiego (406 m)  i Daleka (364 m) 
na Boryszewie, ul. Rybna (350 
m) i Połaniecka (90 m) w Roz-
lazłowie oraz Kilińskiego (260 
m) w Chodakowie. Za kilka dni 
na Kilińskiego wrócą ekipy bu-

dowlane, by utwardzić drugi 
odcinek tej drogi. Dwie ostatnie 
ulice - Zygmunta Starego i Bole-
sława Śmiałego (łącznie 285 m) 
w Trojanowie w marcu utwar-
dzono tłuczniem. 

Deszczówka  
i asfalt dla Malesina…
Tuż przed świętami w czte-
rech ulicach rozpoczęła się 
budowa kanalizacji deszczo-
wej i układanie 800 metrów 
asfaltu.  Przypomnijmy, że 
w połowie marca rozstrzy-
gnięto przetarg na przebudo-
wę ulic Maczka, Kawalerzy-
stów, Roweckiego i Andersa. 
Postępowanie wygrał socha-
czewski Hydro-Instal. Za bu-
dowę kanalizacji deszczowej i 
utwardzenie tych dróg asfal-
tem miasto zapłaci 679 tys. zł. 
W ramach zadania powsta-
nie sieć kanalizacji deszczo-
wej w ulicach Kawalerzystów 
i Roweckiego na odcinku od 
Maczka do ulicy 15 Sierpnia. 
Następnie ułożony zostanie 
asfalt w ulicach Maczka (275 
m), Kawalerzystów (245 m), 
Roweckiego (100 m) i Ander-
sa (175 m). Firma wyprofilu-
je i zagęści podłoże, wyko-
na trzydziestocentymetrową 
podbudowę, wyleje pięcio-
centymetrową warstwę as-
faltu, wyreguluje studzienki 
i wyprofiluje pobocza. Prace 
potrwają najpóźniej do koń-
ca sierpnia.

… i dla Karwowa
Tuż po świętach Wielkiej-
nocy ruszyły prace w uli-
cach Tęczowej i Malinowej. 
Ich przebudowę ratusz zle-
cił konsorcjum firm Grand-
-Bud i Santinex Zbigniewa i 
Roberta Siekierskich z Socha-
czewa. Na zadanie o warto-
ści 360 tys. zł złoży się budo-
wa deszczówki (sieć, studnie 
rewizyjne, wpusty ulicz-
ne), a potem wykonanie na-
wierzchni asfaltowej w ul. Tę-
czowej (304 metry kanalizacji 
i 240 metrów asfaltu) i Mali-
nowej na odcinku od ul. Ru-
miankowej do Radiowej (180 
m). Prace zakończą się naj-
później 31 lipca.

Trwa inwestycyjny boom
Od poniedziałkowego popołudnia przez Pisię w dzielnicy Boryszew kierowcy zaczną jeździć 
mostem tymczasowym, ruszyła budowa kanalizacji i asfaltu w sześciu ulicach w dzielnicy Malesin 
i Karwowo, utwardzanych jest kilka kolejnych ulic objętych programem „Drogi zamiast błota”. 
Od początku marca, gdy pogoda pozwoliła na rozpoczęcie robót budowlanych,  
prace prowadzone są nieprzerwanie w kilku punktach miasta. 

Po świętach ruszyła budowa kanalizacji deszczowej w ulicach 

Malinowej i Tęczowej. Drugim etapem będzie asfalt

Deszczówka i asfalt będą także na Maczka, Kawalerzystów, 

Roweckiego i Andersa

Prace w ul. Mireckiego, w dzielnicy Boryszew, już zakończone

Burmistrz Piotr Osiecki ogła-
sza nabór kandydatów na 
członków grupy „Partnerzy” 
Zespołu ds. Wdrażania i Oceny 
Procesu Rewitalizacji. Nabór 
potrwa do 12 maja.

Zespół ma zapewnić współpra-
cę sektora publicznego, przed-
siębiorców, mieszkańców, or-
ganizacji pozarządowych oraz 
parafii. Ma działać na zasadzie 
wolontariatu. Za udział w jego 
posiedzeniach nie będzie przy-
sługiwać wynagrodzenie ani 
zwrot kosztów dojazdu. Ideą 
powołania tej grupy jest stwo-
rzenie platformy współpracy 
wszystkich środowisk zaintere-

sowanych dalszym rozwojem 
naszego miasta.

Osoby zainteresowane 
uczestnictwem w pracach ze-
społu powinny zgłosić swoją 
kandydaturę za pomocą for-
mularza, który należy wypeł-
nić i złożyć w Biurze Obsługi 
Klienta UM lub przesłać ma-
ilowo na adres fundusze@so-
chaczew.pl. Formularz znaleźć 
można na portalu sochaczew.
pl. Należy wejść na BIP, a na-
stępnie kliknąć w zakładkę 
„procedury i dokumenty” oraz 
„zarządzenia burmistrza”. Ter-
min zamknięcia naboru kan-
dydatów wyznaczono na 12 
maja, godz. 15.00. (ap)

Trwa nabór wniosków do kon-
kursu grantowego na Inicja-
tywy Społeczne „Po Stronie 
Natury”. W ramach konkursu 
pomysły na proekologiczne 
rozwiązania mogą zgłaszać 
przedszkola, szkoły publiczne 
i niepubliczne, uczelnie wyż-
sze i instytuty naukowe, or-
ganizacje pozarządowe oraz 
wszelkie instytucje zajmujące 
się edukacją ekologiczną.

W tym roku można pozyskać 
granty na sadzenie drzew, pro-
jekty z zakresu małej retencji 
czy np. działania promujące se-
gregację surowców wtórnych. 
W charakter konkursu wpisują 
się także akcje społeczne, hap-
peningi, spektakle edukacyjno-

-artystyczne, wystawy czy festi-
wale. Ponadto pomysły mogą 
dotyczyć stworzenia gry plan-
szowej, aplikacji mobilnej itd.

Konkurs realizowany jest w 
ramach programu ,,Po Stronie 
Natury”, którego inicjatorem 
jest Żywiec Zdrój a partnerami: 
Lasy Państwowe, Polskie To-
warzystwo Turystyczno-Krajo-
znawcze, Fundacja Ekologiczna 
ARKA oraz Rekopol Organiza-
cja Odzysku Opakowań.

Maksymalne dofinanso-
wanie, o jakie mogą się ubiegać 
autorzy każdego z projektów, to 
aż 15 tysięcy złotych!

Pomysły można zgłaszać 
do 27 kwietnia.

Więcej informacji na www.
postronienatury.pl

Sochaczewski ratusz pozyskał 48 
tys. zł dofinansowania na organi-
zację XVII Mazowieckiego Prze-
glądu Twórczości Artystycznej 
Środowiskowych Domów Samo-
pomocy. Za kilka dni burmistrz 
zawrze z ministerstwem umowę 
w sprawie przyjęcia dotacji, która 
pokryje 80% kosztów imprezy.

Ministerstwo Rodziny, Pracy i Po-
lityki Społecznej ogłosiło wyniki 
konkursu pt. „Oparcie społeczne 
dla osób z zaburzeniami psychicz-
nymi - edycja 2017”, w którym na 
46 projektów (z 91 zgłoszonych z 
całej Polski) rozdzielono niemal 
2,9 mln dotacji.  Jednym ze zwy-
cięskich przedsięwzięć jest plano-
wany na wrzesień XVII Przegląd 
Twórczości Artystycznej ŚDS or-
ganizowany przy wsparciu ratu-
sza i lokalnych instytucji pomo-
cy społecznej przez sochaczewski 
ŚDS z ul. Zamkowej. 

Jak podkreśla jego dyrek-
tor Joanna Majewska, socha-
czewski przegląd jest jednym 
z największych na Mazowszu. 
Od lat jego stałymi uczestnika-
mi są domy z Łubca, Makowa 
Mazowieckiego, Mińska Ma-
zowieckiego, Ostrowi Mazo-
wieckiej, Przasnysza, Żuromina, 
Wyszkowa, Lipska, Sokołowa 
Podlaskiego, regularnie przy-
jeżdżają podopieczni kilku pla-
cówek z Warszawy. W impre-
zie bierze udział nawet 500 osób. 
Podopieczni placówek przygo-
tują występy teatralne, skecze, 
etiudy, popisy wokalno-instru-
mentalne, a w holu SCK zawsze 
otwierana jest wystawa prac wy-
konanych w ramach terapii za-
jęciowej. Uczestnicy pokazują 
swoje obrazy, rysunki, wyroby 
z drewna, sznurka, ceramiki itp. 
Kolejne spotkanie z artystami z 
ŚDS już 14 września. (daw)

Pieniądze na ekologię

Grupa „Partnerzy”

Prawie 50 tysięcy dotacji
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W połowie marca ratusz otwo-
rzył oferty firm, które starały się 
o kontrakt na odbieranie i zago-
spodarowanie odpadów komu-
nalnych z Sochaczewa. Po raz 
pierwszy od dawna była więcej 
niż jedna. Miasto poszukiwa-
ło operatora na trzy lata - od 1 
maja 2017 do 30 kwietnia 2020 
roku. Do przetargu przystąpiły 
dwie firmy. Pierwsza to stołecz-
ne przedsiębiorstwo PARTNER 
Gospodarka Odpadami, które 
za trzyletnią współpracę zażą-
dało 15.148.030 zł. Drugi oferent 
to dotychczasowy monopoli-
sta na naszym rynku konsor-
cjum REMONDIS & ZEBRA. 
Jego oferta była jednak droższa 
o niemal 1,6 mln zł (16.730.597 
zł.). Gdy ogłoszono wyniki po-
stępowania, konsorcjum złożyło 
od nich odwołanie do Krajowej 
Izby Odwoławczej, a ta w pią-
tek 21 kwietnia oddaliła wszyst-
kie zarzuty. Decyzja oznacza ko-
niec procedury i potwierdza, że 
przetarg ogłoszony przez miasto 
przeprowadzono prawidłowo, a 
burmistrz może zawrzeć umo-
wę z nowym operatorem.

Warto przypomnieć, że do 
tej pory konsorcjum Remon-
dis & Zebra konkurentów mia-
ło tylko raz, w 2013 roku, gdy 
do przetargu stanęła warszaw-
ska firma „Byś”. 

Płocki czy warszawski?
Jednym z narzędzi walki ratu-
sza o wprowadzenie konkuren-
cji na nasz rynek były starania 
o przeniesienia Sochaczewa ze 
śmieciowego Regionu Płockie-
go do Regionu Warszawskie-

go, gdzie nie tylko działa wię-
cej firm tej branży, ale jest także 
więcej instalacji - składowisk, 
sortowni i kompostowni. War-
to przypomnieć, że Mazow-
sze podzielone jest na regiony, 
a każde miasto i gmina musi 
swoje odpady dostarczać do 
znajdujących się w jego obrębie 
Regionalnych Instalacji Prze-
twarzania Odpadów Komunal-
nych (RIPOK). Nie może pod-
pisać umowy z tańszą RIPOK, 
nie może bez zgody sejmiku 
przejść do innego regionu. So-
chaczew od blisko trzech lat za-
biegał o przejście do Regionu 
Warszawskiego, gdzie konku-
rencja firm i RIPOK jest nie-
porównywalnie większa niż w 
okręgu płockim. Po miesiącach 
starań, w grudniu 2016 roku sa-
morząd Mazowsza, uchwalając 
wieloletni Planu Gospodarki 
Odpadami dla Województwa 
Mazowieckiego zapisał w nim, 
że Sochaczew opuszcza Region 
Płocki i przenosi się do Cen-
tralnego. Niestety pod koniec 
stycznia tego roku wojewo-
da mazowiecki stwierdził nie-
ważność planu, w odpowiedzi 

marszałek zapowiedział, że na 
rozstrzygnięcie wojewody zło-
ży skargę do Wojewódzkiego 
Sądu Administracyjnego. Na 
razie więc jesteśmy w Regio-
nie Płockim. Gdy wreszcie uda 
nam się przenieść do warszaw-
skiego, a prędzej czy później 
powinno to nastąpić, warunki 
działania firm obsługujących 
sochaczewski rynek będą lep-
sze, a to oznacza też lepsze wa-
runki dla mieszkańców. 

Tylko sprawdzeni  
operatorzy
Teraz zacznie się najtrudniej-
szy moment dla nowego ope-
ratora na sochaczewskim ryn-
ku. Ratusz już dostarczył firmie 
wykaz nieruchomości objętych 
umową, wspólnie opracowa-
ny zostanie harmonogram od-
bioru odpadów. Najpóźniej na 
dzień przed pierwszym odbio-
rem odpadów firma powin-
na dostarczyć do wszystkich 
punktów pojemniki i wor-
ki. Można się spodziewać, że 
na początku będzie trochę za-
mieszania, ale nie ma obawy, 
że nowy operator nie poradzi 

sobie z zadaniem. Ogłaszając 
przetarg miasto postawiło ofe-
rentom ostre warunki. Firmy 
musiały m.in. udowodnić, że 
mają doświadczenie w odbiorze 
odpadów komunalnych o ma-
sie porównywalnej do tej wy-
twarzanej w Sochaczewie oraz 
zatrudniają minimum 20 osób 
posiadających stosowne umie-
jętności i uprawnienia. Od firm 
ratusz wymagał, by posiada-
ły co najmniej cztery pojazdy 
przystosowane do odbierania 
zmieszanych odpadów i dwa do 
posegregowanych.

- Zwycięski Partner współ-
pracuje z 32-tysięcznymi Ząb-
kami przy wywozie i utylizacji 
tzw. mokrej frakcji odpadów, 
prowadzi w Warszawie kilka 
Punktów Selektywnego Zbie-
rania Odpadów Komunalnych. 
Wierzę, że poradzi sobie także z 
naszym rynkiem śmieciowym 
- mówi wiceburmistrz Dariusz 
Dobrowolski nadzorujący w 
UM sprawy z zakresu gospo-
darki komunalnej. 
Rewolucja śmieciowa rozpo-
częła się 1 lipca 2013, gdy de-
cyzją władz centralnych w ca-

łym kraju miastom i gminom 
przekazano odpowiedzialność  
za odbiór, transport, utylizację 
lub odzysk odpadów. Rewolu-
cja objęła domy, bloki, kamieni-
ce, czyli wszystkie zamieszkałe 
budynki. 

Batalia o konkurencję 
Od wiosny 2013 roku ratusz 
ogłaszał już siedem przetar-
gów na zagospodarowanie od-
padów, a najostrzejszą batalię o 
ceny stoczył latem 2015 roku, 
gdy między czerwcem a wrze-
śniem aż trzy razy zachęcał do 
składania ofert. I trzy razy do 
przetargu stawało tylko kon-
sorcjum Remondis & Zebra, 
które w czerwcu 2015 zażądało 
540 tys. zł, w sierpniu 520 tys. zł, 
a we wrześniu 496 tys. zł za mie-
sięczną obsługę naszego rynku. 
Był to gwałtowny skok, bo do-
tychczas konsorcjum otrzymy-
wało 305 tys. zł miesięcznie. Po 
trzeciej nieudanej próbie wpro-
wadzenia konkurencji na lo-
kalny rynek, ratusz musiał 
przystać na żądania jedynego 
oferenta i do dziś co miesiąc pła-
ci firmie 496 tysięcy zł.

W przypadku śmieci to 
nie burmistrz czy rada mia-
sta ma decydujący wpływ na 
opłaty, ale rynek i konkuren-
cja. I jak widać konkurencja 
działa mobilizująco, bo firma 
PARTNER jest gotowa zadbać 
o odbiór i utylizację śmieci za 
420 tys. zł miesięcznie, a Re-
mondis i Zebra zeszły w ostat-
nim przetargu z pół miliona 
na 465 tys. zł. 

Tysiąc ton miesięcznie
Wybór operatora zajmujące-
go się sochaczewskim rynkiem 
śmieciowym to dla samorządu 
poważne wyzwanie. Jak duże, 
świadczą o tym liczby. Na te-
renie miasta rozmieszczonych 
jest około 5600 pojemników na 
odpady komunalne. W jednym 
roku do obsługi śmieci segre-
gowanych potrzeba niemal 589 
tysięcy worków - najwięcej żół-
tych (282 tys.). Rocznie z terenu 
miasta trzeba wywieźć 12 tysię-
cy ton śmieci. Obecnie są one 
odbierane z 260 punktów znaj-
dujących się w obszarze zabu-
dowy wielorodzinnej (wspól-
noty i spółdzielnie) oraz sprzed 
4735 domów prywatnych. Po-
nad 600 ton to odpady zielone, 
450 ton stanowi popiół, a 300 
ton gruz i inne odpady budow-
lane powstałe w czasie remon-
tów mieszkań. 

- W tym tygodniu rozpo-
czyna się wymiana pojemni-
ków w zabudowie wielorodzin-
nej, czyli na terenie wspólnot i 
spółdzielni. Wierzymy, że ope-
racja przebiegnie płynnie, tzn. 
Remondis zabierze swoje kosze, 
a na ich miejsce nowy operator 
wstawi własne. Od poniedział-
ku 24 kwietnia konsorcjum do-
starcza do klientów informacje, 
kiedy zamierza odbierać po-
jemniki z zabudowy jednoro-
dzinnej. To ogromna operacja, 
dlatego prosimy mieszkańców 
o cierpliwość i wyrozumiałość 
- informuje Agnieszka Toma-
szewska naczelnik Wydziału 
Ochrony Środowiska i Gospo-
darki Odpadami w UM. 

Nowy operator odbierze  
i wywiezie nasze śmieci
Jest już pewne, że warszawska firma PARTNER Gospodarka Odpadami zajmie się od maja obsługą sochaczewskiego  
rynku śmieciowego. W tym tygodniu miasto podpisze trzyletnią umowę z nowym operatorem. To bez wątpienia duży  
sukces i koniec długiej batalii władz miasta o wprowadzenie konkurencji na nasz teren. 

Do przetargu przystąpiły dwie firmy. Pierwsza z nich, to stołeczne przedsiębiorstwo PARTNER Gospodarka Odpadami, które za trzyletnią współpracę zażądało 15.148.030 zł. 
 Drugi oferent to dotychczasowy monopolista na naszym rynku konsorcjum REMONDIS & ZEBRA. Jego oferta była jednak droższa o niemal 1,6 mln zł (16.730.597 zł.)

Rocznie z terenu miasta 

trzeba wywieźć 12 tysięcy ton 
śmieci. Obecnie są one odbie-

rane z 260 punktów znajdują-

cych się w obszarze zabudo-

wy wielorodzinnej (wspólnoty 
i spółdzielnie) oraz sprzed 
4735 domów prywatnych.
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WIELKA ZBIÓRKA  
ZUŻYTEGO SPRZĘTU 

Jednym z niebezpieczeństw zagrażających środo-

wisku naturalnemu jest zużyty sprzęt elektryczny 
i elektroniczny oraz zużyte baterie i akumulatory. 
Urządzenia te zawierają niebezpieczne substancje 
takie jak rtęć, kadm czy związki bromu.
DLATEGO ABSOLUTNIE NIE MOŻNA WYRZUCAĆ 

ELEKTROODPADÓW DO ZWYKŁEGO KOSZA. 
NALEŻY ODDAĆ JE ZA DARMO DO WYZNACZONEGO  
PUNKTU ZBIÓRKI. 
Nadarza się wspaniała okazja - GIMNAZJUM NR 1 

w Sochaczewie organizuje w dniu 6 maja 2017 r. 
zbiórkę zużytego sprzętu elektrycznego i elektro-

nicznego oraz baterii. Sprzęt będzie przyjmowany 
na terenie gimnazjum w godzinach 10.00 - 14.00.  
Na wszystkich , którzy oddadzą zużyty sprzęt czeka-

ją torby ekologiczne, słodycze breloczki oraz liczne 
konkursy.
„Dobre rady na elektroodpady” - ogólnopolski 
konkurs ekologiczny organizowany przez AURAEKO 
Organizacja Odzysku Sprzętu Elektrycznego i Elek-

tronicznego S.A.

Daniel Wachowski 

daniel.wachowski@sochaczew.pl

Jak mówi Piotr Osiecki, kilka 
tygodni temu poprzez portal 
sochaczew.pl, gdzie od lat działa 
panel „Zapytaj burmistrza”, do-
tarło do niego pytanie, czy mia-
sto rozważa wprowadzenie ulg 
przy wykupie mieszkań dla ro-
dzin korzystających z progra-
mu „Rodzina 500 plus”. 

- Pomysł wydał się bar-
dzo ciekawy. Dzięki programo-
wi sytuacja materialna rodzin 
wielodzietnych uległa w ostat-
nim roku znaczącej poprawie. 
Jeśli w ich budżecie pojawiło 
się dodatkowe tysiąc czy półto-
ra tysiąca złotych miesięcznie, 
mogą poważnie pomyśleć o 
spłacie zadłużenia czynszo-
wego i przejęciu zajmowanego 
mieszkania na własność. Do-
tychczas wiele rodzin nie mogło 
skorzystać z bonifikaty, gdyż 
warunkiem rozpatrzenia wnio-
sku o wykup było czyste konto 
w Zakładzie Gospodarki Ko-
munalnej - mówi Piotr Osiecki. 

Własność za 1%
Na najbliższą sesję rady mia-
sta, która odbędzie się prawdo-
podobnie 24 maja, trafi projekt 
uchwały o ustanowieniu boni-
fikat, lecz obejmą one nie tylko 
rodziny korzystające z progra-
mu 500 plus, ale też osoby po-
siadające Sochaczewską Kartę 
Seniora 65+ i 75+, oraz pozo-
stałych najemców mieszkań 
komunalnych. Będzie jednak 
różnica w przyznanych bonifi-
katach - seniorzy i duże rodziny 
staną się właścicielami miesz-
kań za 1 procent ich rynkowej 
wartości, pozostali najemcy za 
25 procent. 

- Ze sprzedaży wyłącza-
my mieszkania znajdujące się 
w budynkach przeznaczonych 
do generalnego remontu lub 
wyburzenia oraz tych, które w 
ostatnich latach były budowane 
lub gruntownie remontowane 
z dofinansowaniem zewnętrz-
nym. To Fabryczna 4, Fabrycz-
na 4A i Towarowa 6, na które 
nasz samorząd pozyskał dwa 
miliony dopłaty z rządowego 
programu wspierania budow-

nictwa socjalnego  - wyjaśnia 
Piotr Osiecki. 

Sto mieszkań czeka
Ratusz szacuje, że z nowych 
przepisów skorzysta około 75 
rodzin - 20 z programu 500 
plus, dziesięciu seniorów i 45 
pozostałych najemców. Kolej-
nych 30 aktów notarialnych 
można by podpisać, gdyby ro-
dziny zdecydowały się spłacić 
zadłużenie i przez to spełniły 
podstawowy warunek progra-
mu. 

Pierwszym krokiem bę-
dzie złożenie wniosku o wykup 
mieszkania. Jeśli najemca nie 
ma zadłużenia czynszowego, 
ratusz zleci rzeczoznawcy usta-
lenie rynkowej wartości miesz-
kania i na podstawie jego wyce-
ny ustali wysokość bonifikaty. 

- Rodziny przejmują nie 
tylko lokale, ale też ułamkową 
część gruntu pod budynkiem. 
Ponoszą koszty spisania aktu 
notarialnego i wyceny lokalu, 
co przy przeciętnym, 40-me-
trowym mieszkaniu i obniżce 
na poziomie 99 procent, ozna-

cza wydatek 2,5-3,5 tysiąca zło-
tych. Kwota jest symboliczna w 
sytuacji, gdy rodzina przejmu-
je majątek wart 120-140 tys. zł 
- mówi burmistrz Osiecki i za-
pewnia, że sprzedaż mieszka-
nia, nawet za symboliczne kilka 
tysięcy złotych, jest korzystane 
dla obydwu stron. 

- Miasto nie ponosi kosztów 
utrzymania części wspólnych, 
nie dokłada się do funduszu re-
montowego, a rocznie wyda-
jemy na ten cel niemal 1,5 mln 
złotych. Z kolei nabywca może 
dowolnie dysponować swo-
ją własnością. Mieszkania ko-
munalnego nie zapisze w testa-
mencie, nie sprzeda na wolnym 
rynku, ale własnościowe już tak 
- podkreśla burmistrz.

Najpierw konsultacje
21 kwietnia projekt uchwały 
skierowano do dwutygodnio-
wych konsultacji społecznych, 
by na jej temat mógł się wypo-
wiedzieć każdy mieszkaniec So-
chaczewa. Konsultacje prowa-
dzone będą do 5 maja. Uwagi 
można składać na specjalnych 

drukach dostępnych w Biurze 
Obsługi Klienta Urzędu Mia-
sta oraz drogą elektroniczną po-
przez platformę konsultacyjną 
www.konsultacje.sochaczew.
pl. Swoją opinię o bonifikatach 
wyrazi też Sochaczewska Rada 
Działalności Pożytku Publicz-
nego. Potem uchwała trafi na 
sesję i jeśli radni wyrażą zgodę 
na ustanowienie nowych wa-
runków, zaczną one obowiązy-
wać tuż przed wakacjami. Jed-
nocześnie stracą moc dwie inne 
uchwały, na podstawie których 
wykup lokalu jest dziś możliwy, 
lecz bonifikata znacznie mniej 
atrakcyjna (tylko 25 procent). 

Dołączą do programu
Na majowej sesji radni zdecydu-
ją o przeznaczeniu do sprzedaży 
11 mieszkań znajdujących się w 
budynkach przy ul. Płockiej 30 
(dziesięć lokali) oraz Warszaw-
skiej 54 (jeden o powierzchni 
48 mkw.). Oczywiście lokale z 
nową zniżką będą mogli wyku-
pić ich dotychczasowi najemcy.

Tym razem ratusz zapropo-
nuje przejęcie mieszkań wraz z 
prawem własności do ułamko-
wej części gruntu pod budyn-
kiem. Dotychczas stosowano 
wykup, ale tylko z prawem wie-
czystego użytkowania, które 
pełną formą własności nie jest. 
Jak powiedział nam wicebur-
mistrz Dariusz Dobrowolski, 
samorządy stopniowo będą od-
chodziły od użytkowania wie-
czystego, choć daje im przez lata 
stałe i pewne dochody.

- Robimy to z myślą o mająt-
ku, który oddajemy w prywatne 
ręce. Doświadczenia ostatnich 
25 lat pokazują, że o mieszkanie 
i jego otoczenie lepiej dba wła-
ściciel niż najemca. Właściciel 
chętniej inwestuje w remonty, 
bo ma pewność, że lokal może 
sprzedać, zamienić się na więk-
szy, czy zapisać w spadku komuś 
bliskiemu - zaznacza z-ca bur-
mistrza Dariusz Dobrowolski. 

W kamienicy przy Płockiej 
30 znajduje się dziesięć miesz-
kań o łącznej powierzchni 386 
mkw. oraz przynależne do nich 
piwnice o powierzchni 92 mkw. 
Budynek stoi na działce o po-
wierzchni 1000 mkw.

Po elektronicznym Biurze 
Obsługi Klienta, sochaczew-
ski ZWiK wdrożył kolejne 
ciekawe rozwiązanie uła-
twiające kontrolowanie ra-
chunków czy zużycia wody. 
Najnowszy system umożli-
wia przesyłanie do klientów 
faktur w formie elektronicz-
nej oraz rozsyłanie do nich 
powiadomień w formie sms.

Osoby zapisane na usługę 
sms będą otrzymywać infor-
macje o awariach sieci wo-
dociągowej i kanalizacyjnej 
oraz związanych z tym prze-
rwach w dostawie wody. Na 
komórkę trafi też informacja 
o wystawieniu faktury VAT 
za dostarczoną wodę i ode-
brane ścieki czy o upływie 
terminu płatności faktury.

Jak mówi prezes ZWiK 
Stanisław Grażka, drugi mo-
duł systemu, czyli e-faktury, 
daje klientom wiele korzyści. 
E-fakturę otrzymamy zawsze 
w terminie, z odpowiednim 
wyprzedzeniem, spółka nie 
pobierze za tę usługę żad-
nych opłat. 

- Z elektroniczną fakturą 
można się zapoznać w każ-
dej chwili, w dni robocze i 
święta, także po godzinach 
pracy biura ZWiK. Moż-
na kontrolować płatności w 
czasie zagranicznego urlopu 
czy dłuższego pobytu poza 
krajem, ponieważ doku-
ment przesyłamy do klienta 

na wskazany przez niego ad-
res e-mail. Nikt niepowoła-
ny nie ma do niego dostępu. 
Do otrzymywania e-faktur 
nie jest konieczna rejestracja 
i posiadanie konta w Elek-
tronicznym Biurze Obsługi 
Klienta ZWiK - wylicza pre-
zes. 

Taka faktura nie zagi-
nie wśród innych dokumen-
tów. Można do niej w każdej 
chwili zajrzeć z komputera, 
tableta. 

- To także poważne uła-
twienie dla osób niepełno-
sprawnych. Dla żyjących 
ekologicznie nie bez znacze-
nia będzie fakt, że nie wysta-
wiamy papierowej wersji do-
kumentu, przez co chronimy 
drzewa - podkreśla prezes 
Grażka. 

Jednocześnie zachęca 
klientów do rejestrowania się 
w uruchomionym na począt-
ku lutego e-BOK-u umoż-
liwiającym np. kontrolę ra-
chunków i płatności, dostęp 
do odczytów wodomierza, 
analizę zużycia wody, do-
stęp do informacji o aktualnej 
umowie o świadczenie usług, 
zgłaszanie stanu wodomierza. 
Można to robić przez 365 dni 
w roku, o każdej porze dnia i 
nocy, nie ruszając się z domu. 

Szczegółowe informacje o 
nowych usługach, w tym wzo-
ry druków do wypełnienia, 
znajdują się na stronie interne-
towej zwik.sochaczew.pl (daw)

Mieszkanie za 1 procent
Sochaczew będzie prawdopodobnie pierwszym miastem w Polsce, które seniorom 
oraz osobom objętym programem „Rodzina 500 plus” udzieli 99-procentowej 
bonifikaty przy wykupie mieszkania komunalnego. Projekt uchwały o zniżkach jest 
gotowy, czeka na opinie mieszkańców, radni zajmą się nim pod koniec maja.

Proponowane przez burmistrza zniżki przy wykupie 
mieszkania komunalnego:

- dla rodzin objętych programem Rodzina 500 Plus - 99%
- dla osób w wieku powyżej 65 roku życia, posiadaczy Sochaczewskiej 

Karty Seniora - 99%
- dla pozostałych najemców zajmujących lokale komunalne  

we wspólnotach - 75%

W zeszłym roku miasto wyremontowało dach na kamienicy  

przy ul. Płockiej, teraz lokatorzy mogą wykupić mieszkania

E-faktura za wodę

KOMUNIKAT
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Sochaczewscy harcerze i sa-
morząd miasta kolejny raz 

zaprosili grupę dzieci z ukra-

ińskiego Gródka na wakacje 

w Polsce. Młodzież przyjedzie 

do nas na przełomie czerwca i 

lipca, w stanicy w Łąkie spędzi 

dwa tygodnie, jak inni uczest-

nicy będzie korzystała z uro-

ków plaży, kąpieli w jeziorze, 

wycieczek, zabaw integracyj-

nych. 

Zaproszenie od harcerzy i 
burmistrza przesłano do 
Gródka już w marcu. Teraz 
jest już znana dokładna lista 
uczestników, na której znaj-
dujemy, nie bez przyczyny, 
takie nazwiska jak Korczak, 
Szymański, Tatarczuk.

- W porozumieniu z wła-
dzami miasta zaprosiliśmy 
na wakacje dwadzieścio-
ro dzieci w wieku 12-17 lat 
oraz trzech opiekunów gru-
py. Będą u nas gościli dwa ty-
godnie. Zamieszkają w na-
miotach w naszej stanicy 
hufcowej w Łąkie na Kaszu-
bach. Prawdopodobnie przy-
jadą 28 czerwca i zostaną do 
12 lipca. Jak zawsze zapewni-
my gościom pełne wyżywie-
nie, zakwaterowanie i opiekę 
medyczną. Liczę, że dziecia-
ki trafią na świetną pogodę - 

mówi komendant hufca ZHP 
Krzysztof Wasilewski.

Baza harcerska w Łąkie 
dysponuje zapleczem gospo-
darczym i sanitarnym. Na jej 
terenie znajduje się duży drew-
niany budynek stanowiący za-
plecze kuchenne, sanitariaty 
(umywalnie, prysznice i toale-
ty) oraz wiata stołówkowa. W 
obrębie stanicy umiejscowio-
ne jest też strzeżone kąpielisko 
oraz przystań żeglarska. Do 
dyspozycji uczestników są kaja-
ki, łódki, rowery, boisko sporto-
we. Ukraińscy goście na pewno 
nie będą się nudzić.

Przypomnijmy, że przy-
jacielskie kontakty Sochacze-
wa i Gródka nazywanego czę-
sto „małą Warszawą” trwają 
już 25 lat. W 1992 roku posta-
wiono na Gródek w wojewódz-
twie chmielnickim, gdyż w tej 
miejscowości co trzeci mieszka-
niec ma polskie korzenie. Gró-
dek był i jest szczególnym punk-
tem na polonijnej mapie, działają 
tam rzymskokatolickie parafie, 
otworzono jedno z pierwszych 
na Ukrainie Seminariów Du-
chownych, aktywnie działa To-
warzystwo Dobroczynne „Po-
lonia”. To tam przed 15 laty 
kosztem 2,5 mln dolarów Sto-
warzyszenie Wspólnota Polska 
zbudowało Polską Szkołę.  (daw)

Jolanta Sosnowska 

jolanta.sosnowska@sochaczew.pl

20 kwietnia, w hotelu Cho-
pin swoje stoiska ustawiły 
m.in. Agromaks z Mizerki, 
MFO zlokalizowane w Ko-
żuszkach Parcel, Centrum 
Dystrybucji Tesco z Teresi-
na oraz wiele firm z Socha-
czewa: Grupa Aljeka, Ener-
gop, Buszrem, Verona, czy 
McDonald’s. Poszukiwa-
ły pracowników na różne 
stanowiska - od specjalisty 
po robotników niewykwa-
lifikowanych. Wiele zakła-
dów zgłaszało zapotrzebo-
wanie na operatorów wózka 
widłowego, magazynierów, 
specjalistów kontroli jako-
ści.

Monika Szyprowska 
z Agencji Pracy MS Jobs 
twierdzi, że od pewne-
go czasu na rynku brakuje 
spawaczy, operatorów ma-
szyn, księgowych, tymcza-
sem zgłaszający się szukają 
prostych prac, niewymaga-
jących specjalistycznego 
wykształcenia czy przygo-
towania do konkretnego za-
wodu. Zgłasza się do nich 
dużo kobiet, dla których jest 
zdecydowanie mniej propo-
zycji.

Co do wynagrodzenia 
Monika Szyprowska zapew-
nia, że żadna z ofert pracy 

nie może być niższa niż 13 
zł/godz., bo tyle wynosi mi-
nimalna stawka godzinowa. 
W wielu wypadkach jest 
ona wyższa, co daje mie-
sięczny dochód w wysoko-
ści od 2,5 tys. zł brutto w 
górę.

Dodatkowo pracodawcy 
uważają, że bezrobocie osią-
gnęło tak niski poziom, że 
niektórzy bezrobotni prze-
bierają w ofertach. Potwier-
dzają to wypowiedzi spo-
tkanych podczas targów 
osób. Jedna z kobiet powie-
działa nam, że szuka pra-
cy fizycznej, ale stałej, na 
dniówkę i na miejscu. Inna 
z pań przyszła na targi, bo 
szuka lepszej pracy niż ta, 
którą obecnie wykonuje.

To dowód na to, że sytu-
acja na rynku pracy jest wyjąt-
kowo korzystna dla poszukują-
cych zatrudnienia. Ważny jest 
ogólnokrajowy trend, ale także 
działania podejmowane przez 
Powiatowy Urząd Pracy. Mówił 
o nich wicestarosta i jednocze-
śnie przewodniczący Powiato-
wej Rady Rynku Pracy Tade-
usz Głuchowski, który wraz z 
dyrektorem PUP Krzyszto-
fem Wasilewskim otwierał tar-
gi. Obaj życzyli poszukującym 
pracy oraz pracodawcom ko-
rzystnych rozmów zakończo-
nych podpisaniem umów o 
pracę. 

Organizatorzy imprezy 
pomyśleli o zaproszeniu na 
nią przedstawicieli instytu-
cji związanych z rynkiem 

pracy. Zaprezentowały się 
dwie szkoły: „Osiemdzie-
siątka” oraz Zespół Szkół 
w Teresinie a także Woje-
wódzki Urząd Pracy, Mło-
dzieżowe Centrum Kariery 
i sochaczewski inspektorat 
ZUS. W stoisku tego ostat-
niego można było zapytać 
o założenie własnej działal-
ności gospodarczej lub wy-
jaśnić kwestie związane z 
emeryturą, rentą lub przy-
sługującymi zasiłkami.

Przekrój wiekowy uczestni-
ków targów był bardzo zróżni-
cowany - od zupełnie młodych 
osób, dopiero zaczynających za-
wodowe życie, po ludzi wcho-
dzących w wiek przedemery-
talny. I jedni i drudzy mogli 
znaleźć coś dla siebie.

Mieszkańcy Mazowsza wy-

brali 17 projektów, które 

otrzymają granty w II edycji 

programu „Decydujesz, po-

magamy”. W sochaczewskim 

Tesco najwięcej głosów od-

dano na pomysł zgłoszony 

przez Wesołą Chatę i to ona 

otrzyma 5 tys. zł.

Zakończyło się głosowanie w 
drugiej edycji programu „De-
cydujesz, pomagamy”, w któ-
rym oddano ponad 4,6 mln 
głosów. Spośród 410 projek-

tów społecznych, Polacy wy-
brali te najlepsze, które zo-
staną zrealizowane. Każdy z 
laureatów otrzyma 5.000 zł, 
dzięki którym będzie mógł 
wcielić w życie swój pomysł. 

W Sochaczewie klien-
ci Tesco mieli do wybo-
ru trzy równie ciekawe 
projekty. Fundacja Pracy Na-
rodów z Płońska propono-
wała DZIEŃ LEMONIADY, 
czyli naukę przedsiębiorczo-
ści od najmłodszych lat. Sto-
warzyszenie „Konfrater-

nia św. Rocha” z Brochowa 
zgłosiło projekt „Nakręceni, 
aby Nakręcać”. Chciało ra-
zem z mieszkańcami gmi-
ny Brochów nakręcić film o 
niezwykłych osobach z ich 
terenu. Trzeci projekt zgłosi-
ła Fundacja Wesoła Chata z 
Sochaczewa, która za grant 
w wysokości 5 tys. zł zamie-
rza wyposażyć i utrzymywać 
swój Klub, miejsce spotkań 
lokalnej społeczności. Chce 
tam organizować zabawy dla 
dzieci i opiekunów, warszta-

ty i szkolenia, ale też pikniki 
rodzinne, spotkania ze spe-
cjalistami z różnych dziedzin 
oraz lokalnymi rękodzielni-
kami i przedsiębiorcami.

„Decydujesz, pomaga-
my” to program, którego ce-
lem jest wsparcie organiza-
cji oraz mieszkańców, którzy 
chcą zmienić swoje najbliższe 
otoczenie i zrobić coś dobrego 
dla lokalnej społeczności. Or-
ganizacje pozarządowe, spół-
dzielnie socjalne oraz grupy 
nieformalne mogły zgłaszać 

swoje projekty i walczyć o 
ich finansowanie. Tesco oraz 
Fundacja Tesco Dzieciom, or-
ganizatorzy programu, w tej 
edycji przeznaczyli na ten cel 
aż 750.000 zł. Zwycięzców w 
głosowaniu (jedne zakupy - 
jeden żeton) wybrali klienci 
sieci Tesco. Na projekty lokal-
nych organizacji pozarządo-
wych oraz grup nieformal-
nych można było głosować do 
4 kwietnia. 

Jak zapowiadają organi-
zatorzy, III edycja „Decydu-

jesz, pomagamy” wystartuje 
15 maja. Wtedy rozpocznie 
się etap zbierania zgłoszeń 
na realizację kolejnych pro-
jektów społecznych. Za-
sady programu pozostają 
bez zmian - swoje pomysły 
zgłaszać mogą organizacje 
pozarządowe, spółdzielnie 
socjalne i grupy nieformal-
ne. W ramach trzeciej edy-
cji przyznanych zostanie 
125 grantów w wysokości 
5.000 zł. 

(daw)

Tesco dofinansuje działalność fundacji Wesoła Chata

Młodzież z Gródka 
przyjeżdża na wakacje Teraz to pracodawcy 

szukają pracowników
Dwadzieścia firm i sześć agencji zajmujących się pośrednictwem pracy prezentowało 
oferty zatrudnienia podczas Targów Pracy zorganizowanych przez sochaczewski PUP. 
Różnorodność firm i stanowisk pracy dawała duże szanse na znalezienie zatrudnienia.

Targi pracy to dobra okazja do spotkania pracodawców i poszukujących zatrudnienia
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29 kwietnia Muzeum Kolei 

Wąskotorowej uroczyście 

zainauguruje nowy sezon 

turystyczny i rozpocznie 

kursowanie rozkładowego, 

wąskotorowego pociągu Re-

tro z Sochaczewa na skraj 

Puszczy Kampinoskiej.

Muzeum zaprasza na ma-
jówkę. Specjalne kursy za-
planowano 30 kwietnia, 
a także 1, 2  i 3 maja. Na-
stępne będą w soboty 6, 
13, 20 i 27 maja. Podobnie 
w czerwcu pociąg RETRO 
zabierze gości do Puszczy 
Kampinoskiej we wszyst-
kie soboty. W szczycie se-
zonu turystycznego, czyli 
w lipcu i sierpniu, do po-

ciągu wsiądziemy trzy razy 
w tygodniu - w każdą śro-
dę, sobotę i niedzielę. We 
wrześniu regularne kursy 
będą się obywały w soboty 
i niedziele, a w październi-
ku tylko w soboty 7 i 14. 21 
października zaplanowano 
uroczyste zakończenie se-
zonu turystycznego.

Ceny biletów na po-
ciąg Retro: normalny 29 
zł, ulgowy 23 zł, bez miej-
scówki (dla dzieci do lat 4) 
– 9 zł, przewóz roweru – 11 
zł. Sprzedaż biletów pro-
wadzi kasa muzeum przy 
ul. Towarowej 7 czynna od 
wtorku do niedzieli w godz. 
9.00-16.30 (e-mail: rezerwa-
cja@stacjamuzeum.pl)

Członkowie Komisji Oświaty i 
Wychowania, Kultury, Sportu 
i Turystyki przy Radzie Powia-
tu w Sochaczewie zwiedzając 
nowe wnętrza byli pod wraże-
niem zmodernizowanej części 
budynku po byłym internacie 
szkolnym. 

- Nowe pomieszczenia, w 
których pobieracie naukę, niech 
nie tylko umilą wam pracę, czy-
niąc ją bardziej komfortową, ale 
też niech sprzyjają podnoszeniu 
poziomu wiedzy. Chcemy po-
przez tę inwestycję pokazać, że 
władzom powiatu bardzo zale-
ży na tym, by młodzież kształ-
ciła się w jak najlepszych wa-
runkach. Mam nadzieję, że w 
miarę możliwości klasy będą 
wyposażane w niezbędne do 
nauki pomoce dydaktyczne - 
zwracał się do młodzieży wice-
starosta Tadeusz Głuchowski. 

Przykładem takiego wspar-
cia dydaktycznego, przekaza-
nym przed kilkoma tygodnia-
mi uczniom i nauczycielom 
przez wicestarostę i starostę Jo-
lantę Gontę, był nowoczesny 
sprzęt geodezyjny o wartości 
blisko 80 tys. zł.

W budynku byłego inter-
natu wymieniono instalacje 
wodno-kanalizacyjną, ciepłej 
i zimnej wody oraz elektrycz-
ną. Wykonano też nową in-
stalację łącza internetowego, 

położono posadzki i tynki. 
Szkoła, zajmująca pierwsze 
piętro budynku, zyskała wy-
remontowane gruntownie, 
przestronne i funkcjonalne 
pomieszczenia, na które skła-
da się: osiem klasopracowni 
przedmiotowych, jedna pra-
cownia do praktycznej nauki 
zawodu, trzy nowe toalety, w 
tym jedna przystosowana dla 
osób niepełnosprawnych, dwa 
nowe pomieszczenia socjal-
ne dla pracowników obsługi 
i nauczycieli. Ponadto, prze-
kazano pokój ICIM, czyli in-
ternetowego centrum infor-
macji multimedialnej. Blasku 
nabrał szkolny korytarz, klat-
ka schodowa wraz z poszerzo-

nymi schodami. Zamontowa-
na została też nowa instalacja 
przeciwpożarowa, wymienio-
no stolarkę drzwiową. 

Dodatkowo na przełomie 
marca i kwietnia wymieniono 
40-metrowy odcinek kanaliza-
cji między dwoma studzienka-
mi na terenie boiska szkolnego. 
Powodem wykonania prac były 
częste awarie kanalizacji na tym 
odcinku. Koszt wymiany rur to 
ok. 31 tys. zł.

Nadal trwają prace nad wy-
kończeniem kolejnych wnętrz, 
tym razem na drugim piętrze 
budynku. Docelowo będą one 
służyły starostwu powiatowe-
mu. Zgodnie z planem ma tu 
wkrótce zostać przeniesiony 

Wydział Geodezji oraz Powia-
towy Inspektorat Nadzoru Bu-
dowlanego. Obecnie wydział 
ten funkcjonuje w zniszczo-
nym budynku przy ul. Ziemo-
wita. - W ten sposób nie tylko 
obniżymy koszty utrzymania 
szkoły, ale jednocześnie popra-
wimy zdecydowanie warunki 
obsługi interesantów tego wy-
działu, który jest jedynym od-
dalonym od starostwa. Tym 
samym pragniemy wyjść na-
przeciw potrzebom mieszkań-
ców powiatu, umożliwiając im 
załatwianie wielu spraw w jed-
nym miejscu - stwierdziła sta-
rosta Jolanta Gonta. 

Starostwo Powiatowe  
w Sochaczewie

Pociąg Retro 
rusza na trasę

Program otwarcia sezonu:
10.00-10.30 - część oficjalna
10.30-11.00 - parada muzeal-
nych pojazdów szynowych
11.10 - wyjazd pociągu Retro do 
Tułowic
12.15 - przyjazd RETRO do Tułowic

12.15-14.15 - piknik z ogniskiem 
i atrakcjami dla najmłodszych w 
Osadzie Puszczańskiej
14.15-15.20 - powrót pociągu 
Retro do Sochaczewa.

Nowe oblicze „Ogrodnika”
Po kilku miesiącach gruntownych prac remontowych uczniowie Zespołu Szkół Rolnicze 
Centrum Kształcenia Ustawicznego mogą kształcić się w nowych klasopracowniach.  
Do użytku oddano nie tylko sale lekcyjne, ale też kilka innych pomieszczeń. 

Odpowiedzialny za oświatę wicestarosta Tadeusz Głuchowski oraz radni Rady Powiatu  
Andrzej Grabarek i Anna Ulicka w jednej z odnowionych klasopracowni

Tegoroczne obchody 226 rocz-

nicy uchwalenia Konstytucji 

3 Maja będą mieć w Sochacze-

wie radosny, ale też podniosły 

charakter. Zaplanowano rajd 

rowerowy, zawody sportowe 

i oczywiście tradycyjną mszę 

świętą za Ojczyznę. Pamiętaj-

my także, że 2 maja obchodzi-

my Dzień Flagi.

Oto szczegółowy program 
Majówki Konstytucyjnej:

 
1 maja, godz. 10:00, plac 
Kościuszki

V Sochaczewski Majo-

wy Rajd Rowerowy

Tym razem uczestnicy po-
konają 42,5 km trasą przez 
Nowe Mostki - Lasocin - Mi-
szory - Tułowice (tu piknik 

rodzinny w Osadzie Pusz-
czańskiej) - Sianno - Lasocin - 
Żelazową Wolę.
2 maja, godz. 16:00, hala 
sportowa przy ul. Kusociń-
skiego

Turniej Piterbasketu z 

okazji Dnia Flagi

3 maja, godz. 18:00, kościół 
parafii św. Wawrzyńca

Msza św. w intencji Oj-

czyzny uświetniona występem 
Chóru Towarzystwa Śpiewa-

czego Ziemi Sochaczewskiej, z 
udziałem pocztów sztandaro-
wych, kombatantów, harcerzy.

2 maja już po raz czter-
nasty w Polsce obchodzony 
będzie Dzień Flagi, dlatego 
sochaczewskie ulice, ale też 
podległe ratuszowi szkoły, 
przedszkola, zakłady i spół-
ki udekorowane zostaną bia-
ło-czerwonymi sztandara-
mi. O to samo władze miasta 
apelują do mieszkańców, za-

rządców wspólnot, spółdziel-
ni i prywatnych właścicieli 
kamienic. 

2 maja obchodzony jest też 
Dzień Polonii, co w przypadku 
naszego miasta ma szczególne 
znaczenie, gdyż od lat Socha-
czew współpracuje z ukraiń-
skim Gródkiem i angielskim 
Melton Mowbray, gdzie Polacy 
stanowią znaczącą część spo-
łeczności. 

- Apeluję, by 2 i 3 maja nie 
zabrakło na sochaczewskich 
ulicach, domach i gmachach 
publicznych biało-czerwonych 
sztandarów. Uczcijmy w ten 
sposób twórców Konstytucji 3 
Maja i wspomnijmy ciepło na-
szych rodaków rozrzuconych 
po całym świecie - mówi bur-
mistrz Piotr Osiecki. 

Program Majówki Konstytucyjnej
Z prawem mamy do czynienia na 

co dzień - w przypadku przemo-

cy fizycznej, psychicznej, dzie-

dziczenia czy praw konsumenc-

kich. Stąd też dla grupy uczniów 

sochaczewskich szkół ponad-

gimnazjalnych zorganizowano 

szkolenie pt. „ABC prawa”. Po-

prowadziła je adwokat Agniesz-

ka Prętczyńska z Fundacji Ho-

neste Vivere z Warszawy.

Młodzież z ZS RCKU, ZS CKP, 
ZSO i ZS im. J. Iwaszkiewicza 
wzięła udział w szkoleniu, któ-
re odbyło się w starostwie, a w 
jego organizację włączył się Po-
wiatowy Zespół Edukacji. Pod-
czas kilkugodzinnego spotka-
nia pani mecenas przekazała 
uczniom podstawową wiedzę 

dotyczącą wykorzystania pra-
wa w codziennym życiu. Mó-
wiła m.in. o tym, gdzie szu-
kać informacji na temat prawa, 
gdzie zwrócić się po pomoc, do 
jakich instytucji. Przedstawi-
ła też istniejące zawody praw-
nicze, opowiadając o każdym 
szczegółowo. Szkolenie zosta-
ło podzielone na pięć tematów: 
wstęp do prawa; prawo w rodzi-
nie; prawo w szkole; prawo na 
co dzień; prawo w działaniu.

Istotną sprawą, która poru-
szyła podczas spotkania adwo-
kat Prętczyńska, było korzysta-
nie z Internetu. Przestrzegała, 
jak korzystać z niego bezpiecz-
nie i jak bronić się przed naru-
szeniami. 

Starostwo Powiatowe

Spotkanie z prawnikiem  

dla uczniów szkół średnich 
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Panie prezesie, czy krajowy 

handel ma jeszcze  

w Polsce rację bytu?  
Czy może konkurować z duży-

mi zagranicznymi sieciami?
Moim zdaniem tak, ale każde-
go dnia musi walczyć o swój byt. 
Nie jesteśmy w stanie konkuro-
wać cenowo np. z Biedronką, któ-
ra w całej Polsce ma prawie 2700 
pawilonów. Taka potężna sieć już 
na starcie ma dużo lepsze możli-
wości negocjacyjne, bo zapewnia 
ogromny rynek zbytu. 

To może sklepy PSS  
powinny się dogadać i stwo-

rzyć sieć handlową działającą 
na terenie całego kraju.
Pracujemy nad tym w ramach 
Krajowego Związku Spółdzielni 
Spożywców „SPOŁEM”. Obecnie 
mamy kilka firm wspierających 
działania  zrzeszonych spółdziel-
ni. Trwają prace nad skonsolido-
waniem zakupów. Będzie to nie 
tylko marka własna dla ponad 4 
tys. sklepów, ale również wspól-
ne, ogólnopolskie  umowy.  To 
ogromny potencjał. „Społem” po-
siada duże pawilony, dorównujące 
wielkością zagranicznym marke-
tom, ale ma też wiele małych skle-
pów, z których nie chcemy rezy-
gnować.

Mimo że nie przynoszą spodzie-

wanych dochodów?
Tym się różnimy od wielkich kor-
poracji. Nadal podtrzymujemy 
ideę spółdzielczości, w której każ-
dy z naszych członków jest współ-
właścicielem „Społem”. Jesteśmy 
także głęboko zakotwiczeni w lo-
kalnym środowisku, które wspie-
ramy, z którego pochodzą nasi 
sprzedawcy i klienci.

Ale na niedawnym walnym ze-

braniu z żalem przekonywał 
pan, że ruch spółdzielczy za-

miera.
Bo tak jest. Dlatego próbuję zachę-
cać, zwłaszcza naszych młodych 

pracowników, aby bardziej utoż-
samiali się ze spółdzielnią. To wła-
śnie od nas, pracowników, zależy 
wizerunek firmy i dochody każde-
go z jej członków.

Tyle że nikt nie lubi przepłacać. 
Także pracownicy „Społem”. 
Jeżeli mogą kupić tańszy to-

war gdzieś indziej, to robią to, 
mimo zakazów zaopatrywania 
się poza sklepami „Społem”. 
Tym bardziej, że zarobki sprze-

dawców nie są wygórowane.
Na pewno nie odbiegają od wyna-
grodzeń pracowników dużych sie-
ci handlowych. Co więcej, jeżeli 
sklep się stara, umie przyciągnąć 
klientów, ma duży obrót, to pra-
cownicy otrzymują wyższe prowi-
zje. Poza tym nie stosujemy umów 
śmieciowych, pracowników za-
trudniamy na umowę o pracę, są  
ubezpieczeni i jeszcze mogą li-
czyć na dywidendę od zysku. My-
ślę, że są to uczciwe zasady. A co 
do zaopatrywania się u konkuren-
cji, uważam, że przede wszystkim 
obowiązuje lojalność. To zdrowe 
podejście, żeby nie dorabiać in-
nych, a powiększać dochód naszej 
spółdzielni.

Wracając do konkurencyjności, 
czym, jeżeli nie ceną, możecie 
przyciągnąć klientów?
Na pewno wysoką jakością towa-
rów, profesjonalną obsługą, atrak-
cyjnym programem lojalnościo-
wym, który przynosi korzyści 
zarówno klientom, jak i spółdziel-
ni. Poza tym to nie jest tak, że ceny 
wszystkich artykułów są u nas 
wyższe, tak jak nie jest prawdą, że 
Kaufland, Carrefour czy Biedron-
ka mają dobre ceny na wszystkie 
artykuły. To jest kwestia odpo-
wiedniego marketingu, na który 
wielkie firmy wydają duże pienią-
dze. My z kolei nie możemy sobie 
pozwolić na zatrudnienie kilku 
dodatkowych osób, które zajęły-
by się tylko i wyłącznie strategią 
marketingową.

Mimo wielu problemów to ko-

lejny rok, który sochaczewska 
PSS zamknęła zyskiem, inwe-

stowała w wyposażenie i wy-

gląd swoich placówek, a teraz 
szykuje się do dużej inwestycji.
To prawda, że co roku co najmniej 
milion zł przeznaczamy na mo-
dernizację i poprawę jakości na-
szych sklepów, w dodatku nie ko-

rzystając z kredytów bankowych. 
Pewnie moglibyśmy przeznaczyć 
te pieniądze na płace, ale byłaby to 
krótkowzroczna polityka, która z 
czasem doprowadziłaby do upad-
ku spółdzielni, tak jak to się sta-
ło w wielu innych miastach. Jak 
spojrzymy na najbliższe miasta, to  
PSS praktycznie nie istnieje, albo 
działa w zupełnie okrojonej for-
mie. Natomiast my zatrudniamy 
170 osób w szesnastu różnego ro-
dzaju placówkach - sklepach, wła-
snej piekarni, Cafe&Bar, na ziele-
niaku.

A teraz dodatkowo rozpoczę-

liście zapowiadaną w zeszłym 
roku budowę kamienicy przy 
ul. Staszica.
Miniony rok był nam potrzebny 
na przygotowanie dokumentacji, 
uzyskanie niezbędnych pozwoleń 
i rozważenie różnych opcji. Ten 
etap mamy już za sobą i właśnie 
wybraliśmy wykonawcę robót. 
Musi on najpierw rozebrać istnie-
jący budynek zajmowany dotych-
czas przez nasz sklep z gospodar-
stwem domowym, a na początku 
maja przystąpi do budowy. Z uwa-

gi na sąsiedztwo innych budyn-
ków, rozbiórka musi być wykona-
na ręcznie, bez użycia ciężkiego 
sprzętu.

Ale podobno, jeszcze przed 
rozpoczęciem prac, pojawiły 
się problemy.
Rzeczywiście kosztorys inwestor-
ski przewiduje, że budowa będzie 
nas kosztować 1,6 mln zł, ponad 
300 tys. więcej niż pierwotnie za-
kładaliśmy. 

Z czego to wynika?
Są trzy elementy, z którymi wy-
konawca musi się uporać. Nowy 
budynek jest tzw. plombą - po-
wstanie między dwoma innymi 
kamienicami, co określa jego ku-
baturę. Po drugie - ulica Staszica 
to teren, który podlega nadzorowi 
archeologicznemu. Tak napraw-
dę nie wiemy, na co natrafią eki-
py budowlane. I po trzecie jest to 
podmokły teren, który wymaga 
zastosowania odpowiedniej meto-
dy zalewania fundamentów. Naj-
pierw muszą powstać 22 głębokie 
studnie, dopiero na nich zostanie 
położony fundament.

Jak długo potrwa budowa?
Jeżeli nie pojawi się jakaś nieprze-
widziana przeszkoda, roboty po-
winny się zakończyć za pół roku.

Wiemy, że będzie to dwupię-

trowa kamienica. Na parterze 
znajdą się powierzchnie han-

dlowe, pierwsze i drugie piętro 
zajmą mieszkania. Dlaczego 
PSS inwestuje w mieszkania do 
wynajęcia?
Zmusiło nas do tego położenie 
planowanego obiektu. Rozważali-
śmy, aby wyższe kondygnacje wy-
nająć na biura, ale kiedy okazało 
się, że wejście do nich będzie od 
strony ulicy Batorego, chętni za-
częli się wycofywać. Od ul. Staszi-
ca jest za mało miejsca, aby zrobić 
tam klatkę schodową, przy ulicy 
nie zbudujemy również parkingu, 
a takie są wymagania. Bezpośred-
nio z ulicy wejście będzie jedynie 
do sklepu na parterze. Na górne 
kondygnacje dostęp będzie od po-
dwórka. Uznaliśmy, że w tej sytu-
acji na pierwszym i drugim pię-
trze najlepiej będzie zaplanować 
małe mieszkania, na które zawsze 
jest popyt. 

Jeśli ta inwestycja jest tak pro-

blematyczna, to dlaczego chce 
pan budować akurat w tym 
miejscu?
Pomysł dojrzewał długo. Kiedyś 
burmistrz Osiecki zapytał mnie, 
czy nie dałoby się zrobić czegoś z 
naszym budynkiem, który odsta-
je od architektury tego miejsca. To 
nie była jedyna krytyczna opinia. 
Sami też zdawaliśmy sobie spra-
wę, że parterowy budynek, wci-
śnięty między dwie wysokie ka-
mienice, nie prezentuje się dobrze, 
a jego stan techniczny nie wróży 
mu długiego życia. 

Upiekł pan co najmniej dwie 
pieczenie przy jednym ogniu. 
Zgodnie z projektem budynek 
świetnie wpisuje się w istnieją-

cą już zabudowę, a pociągnię-

cie go do góry sprawi, że inwe-

stycja szybko się zwróci.
Dokładnie tak. Połączyliśmy es-
tetyczny wygląd z ekonomicz-
nym wykorzystaniem przestrzeni. 
Dzięki temu jedna z centralnych 
ulic Sochaczewa zyska na wyglą-
dzie, a spółdzielnia na tym nie 
straci. To będzie nasz kamyczek 
dorzucony do piękniejącego mia-
sta.

Kamyczek do piękniejącego miasta
Od 1968 roku związany ze spółdzielczością, od 27 lat na stanowisku prezesa zarządu. O sytuacji polskiego handlu, kondycji 
sochaczewskiej PSS „Społem” i kolejnych inwestycjach spółdzielni, z jej prezesem Józefem Chocianem rozmawia Jolanta Sosnowska.

Tak ma wyglądać budowana przez „Społem” kamienica przy ul. Staszica
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Sochaczewscy policjanci 

zachęcają do korzystania 
z aplikacji Moja Komenda. 
Dzięki niej odnajdziemy 

swojego dzielnicowego 

oraz każdą jednostkę poli-

cji w Polsce.

Ministerstwo Spraw We-
wnętrznych i Administracji 
w zeszłym roku uruchomiło 
aplikację mobilną „Moja ko-
menda”, dzięki której odnaj-
dziemy dzielnicowego, który 
opiekuje się naszym rejonem 
zamieszkania. Aplikacja umoż-
liwia wyszukanie każdego 
dzielnicowego w Polsce. Aby 
to zrobić wystarczy wpisać np. 
własny adres zamieszkania, a 
aplikacja odnajdzie funkcjona-
riusza, który dba o nasz rejon 
zamieszkania oraz pokaże, w 
której jednostce on pracuje. 

Dzielnicowych możemy 
wyszukać także po ich imieniu 
lub nazwisku. Aby połączyć się 
z funkcjonariuszem, wystar-
czy jedno kliknięcie. Wyszu-
kiwarka dzielnicowych działa 

również w trybie offline. Użyt-
kownik nie musi mieć dostę-
pu do Internetu, aby odnaleźć 
swojego dzielnicowego.

Aplikacja „Moja komenda” 
zawiera także bazę teleadreso-
wą wszystkich komend i komi-
sariatów w Polsce. Dodano do 
niej dodatkowe jednostki, m.in. 
rewiry dzielnicowych oraz po-
sterunki. Aplikacja została wy-
posażona w dwa tryby wyszuki-
wania informacji. Po włączeniu 
usług lokalizacyjnych w telefo-
nie sama odnajdzie najbliższe 
policyjne obiekty. Po przejściu 
w tryb online wystarczy jed-
no kliknięcie, by wskazała tra-
sę do najbliższej komendy lub 
komisariatu. Równie sprawnie 
połączy nas z dyżurnymi poli-
cjantami z wybranej jednostki. 
Dodatkowo „Moja komenda” 
umożliwia wyszukiwanie po 
nazwie jednostki, ulicy lub ko-
dzie pocztowym.

„Moja komenda” jest do-
stępna na telefony z systemem 
Android oraz iOS. Usługa jest 
bezpłatna.

13 kwietnia to dla sochaczew-
skich policjantów szczególny 
dzień związany z upamięt-
nieniem ofiar mordu doko-
nanego 77 lat temu przez 
NKWD na mocy decyzji na-
czelnych władz Związku So-
wieckiego z 5 marca 1940 
roku. Wymordowano wte-
dy blisko 22 tysiące obywate-
li polskich, z czego większość 
ofiar stanowili oficerowie 
Wojska Polskiego, funkcjo-
nariusze Korpusu Ochrony 
Pogranicza, Policji Państwo-
wej, Straży Granicznej i Służ-
by Więziennej. W kaźniach 
życie straciło ponad 6 tysięcy 
policjantów II RP. 

Na Cmentarzu Wojen-
nym w Miednoje spoczywają 
prochy funkcjonariuszy Poli-
cji Państwowej zamordowa-
nych w Twerze. Można tam 
znaleźć nazwiska 13 funkcjo-
nariuszy Policji Państwowej, 
którzy  na przestrzeni XX - 
lecia międzywojennego peł-
nili służbę w Sochaczewie. 
Niektórzy z nich to miesz-
kańcy powiatu sochaczew-
skiego, a część to osoby przy-
jezdne, których potrzeba 
służby skierowała w to miej-
sce. Każdy z nich oddał życie 
za Ojczyznę. 

Wśród zamordowanych 
znalazł się również Komen-
dant Powiatowy Policji Pań-
stwowej w Sochaczewie, ko-
misarz Wacław Kruziewicz. 
Policjant urodził się 12 wrze-
śnia 1884 roku w Kłodzku. Był 

inicjatorem budowy Domu 
Dziecka Stowarzyszenia Ro-
dzina Policyjna. Działkę na 
ten cel przekazał Włodzimierz 
Ignacy Garbolewski, dziedzic 
dóbr czerwonkowskich. Budy-
nek, w którym znalazły schro-
nienie sieroty po zmarłych i 
poległych policjantach mieści 
się przy ulicy Ziemowita. Ko-
mendant Kruziewicz podzielił 
tragiczne losy innych policjan-
tów i został zamordowany w 
Twerze, a następnie pochowa-
ny w jednej ze zbiorowych mo-
gił w Miednoje.

Oprócz komisarza Wacła-
wa Kruziewicza życie stracili: 
starszy posterunkowy Henryk 
Bekker (1906 - 1940), starszy 
przodownik Aleksander Bor-
kowski (1885 - 1940), poste-
runkowy Jan Ciężarek (1890 
- 1940), komisarz Józef Ekiert 
(1885 - 1940), przodownik Jan 

Czesław Farjaszewski (1891 - 
1940), starszy przodownik Jan 
Gałązka (1891 - 1940), aspi-
rant Edward Kosiewicz (1883 
- 1940), starszy posterunkowy 
Stefan Pawlicki (1901 - 1940), 
komisarz Wiktor Hugo Sau-
ter (1896 - 1940), starszy poste-
runkowy Stanisław Siejka (1905  
- 1940), posterunkowy Stefan 
Skrzypczyński (1914 - 1940), 
starszy posterunkowy Stani-
sław Sławiński (1892 - 1940).

W 2006 roku, między in-
nymi dzięki Stowarzysze-
niu Rodzina Policyjna, ziemia 
z Cmentarza Wojennego w 
Miednoje została sprowadzo-
na do Sochaczewa. Złożono ją 
w Pomniku Pamięci przed ko-
ściołem w Trojanowie.

Pamięć o zamordowanych 
pielęgnuje współczesne poko-
lenie policjantów. Aby oddać 
hołd pomordowanym w Ka-

tyniu i Miednoje, 13 kwietnia 
kierownictwo Komendy Po-
wiatowej Policji w Sochaczewie 
wspólnie z przedstawicielem 
Wojska Polskiego, ppłk. An-
tonim Sidorukiem, władzami 
powiatu i miasta oraz kapela-
nem sochaczewskich policjan-
tów - ks. Piotrem Żądło, złożyło 
kwiaty pod Pomnikiem Pamię-
ci w Trojanowie. W uroczysto-
ści brał również udział Dariusz 
Gałązka, emerytowany poli-
cjant sochaczewskiej komendy 
i wnuk starszego przodowni-
ka Jana Gałązki, który zginął w 
Twerze. Hołd pomordowanym 
oddali również uczniowie klasy 
mundurowej Zespołu Szkół im. 
Jarosława Iwaszkiewicza w So-
chaczewie. Uroczystość zakoń-
czyła wspólna modlitwa, którą 
rozpoczął kapelan sochaczew-
skiej policji, ks. Piotr Żądło.

KPP Sochaczew

Ogólnopolskie Pogotowie dla 

Ofiar Przemocy w Rodzinie 

„Niebieska Linia”, Instytut 

Psychologii Zdrowia PTP za-

praszają do składania zgło-

szeń w jubileuszowej X edycji 

ogólnopolskiego konkursu 

pod nazwą „Policjant, który 

mi pomógł”.

Konkurs służy wyróżnieniu 
policjantów, którzy w szcze-
gólny sposób działają na rzecz 
ochrony ofiar przemocy do-
mowej. Zgłoszenia w ramach 
obecnej edycji przyjmowane są 
do 31 maja. Konkurs odbywa 
się pod patronatem Komen-
danta Głównego Policji.

Celem przedsięwzięcia 
jest wyróżnienie funkcjona-
riuszy policji na terenie ca-
łego kraju, którzy w ocenie 
społecznej charakteryzują 
się wyjątkowym profesjona-
lizmem w zakresie indywi-
dualnej pomocy osobom po-
krzywdzonym przemocą w 
rodzinie oraz zaangażowa-
niem w budowanie lokalnego 
systemu pomocowego.

Kandydatów do X edycji, 
zgodnie z regulaminem, mogą 
zgłaszać: osoby indywidualne, 
organizacje i instytucje.

Więcej informacji o kon-
kursie na stronie: www.poli-
cjant.niebieskalinia.pl

13 kwietnia, podczas spo-

tkania wielkanocnego, za-

łoga KPP pożegnała naczel-

nika Wydziału Prewencji 

Komendy Powiatowej Poli-

cji w Sochaczewie podinsp. 

Grzegorza Radzikowskie-

go. Od 14 kwietnia pełni 

on obowiązki Komendanta 

Powiatowego Policji w Ło-

wiczu.

Podinspektor Grzegorz Ra-
dzikowski wstąpił do służby 
w październiku 1990 roku. 
Kurs podstawowy ukończył 
w Centrum Szkolenia Policji 
w Legionowie. Po powrocie 
do komendy został dzielni-

cowym. Policjantem pierw-
szego kontaktu był kilka lat 
i w tym czasie ukończył kurs 
podoficerski w Szkole Policji 
w Słupsku. W 1995 roku roz-
począł służbę w komórce do-
chodzeniowo-śledczej KPP 
Sochaczew.

Promocję na stopień 
oficerski otrzymał w 1998 
roku i, zaraz po powro-
cie do jednostki, awanso-
wał na zastępcę naczelnika 
wydziału prewencji socha-
czewskiej komendy. W mię-
dzyczasie ukończył studium 
o kierunku zarządzanie w 
Wyższej Szkole Policyjnej w 
Szczytnie. W 2001 roku zo-

stał naczelnikiem Wydziału 
Prewencji Komendy Powia-
towej Policji w Sochaczewie.

W 1998 roku ukończył 
również studia na Uniwer-
sytecie Warszawskim na 
kierunku dziennikarstwo 

i komunikacja społeczna. 
Zdobyte wykształcenie bar-
dzo się przydało, ponieważ 
od 2000 do 2007 roku pełnił 
funkcję oficera prasowego.

Wielokrotnie nagradza-
ny przez przełożonych i od-
znaczony przez Prezyden-
ta RP Brązowym Krzyżem 
Zasługi. Otrzymał również 
Srebrny Medal za Długolet-
nią Służbę.

Podinsp. Grzegorz Radzi-
kowski jest żonaty. Ma dwoje 
dzieci w wieku 20 i 16 lat.

Gratulujemy awansu, 
życzymy powodzenia i dal-
szych sukcesów w służbie!

KPP Sochaczew

Pamięci ofiar zbrodni katyńskiej
Policjanci z sochaczewskiej komendy obchodzą Dzień Pamięci Ofiar Zbrodni Katyńskiej. 
Także w tym roku wspominali funkcjonariuszy Policji Państwowej pełniących służbę  
na terenie Sochaczewa, którzy 77 lat temu zostali zamordowani w Twerze.

Aplikacja mobilna 

„Moja komenda”

X edycja konkursu  
„Policjant, który mi pomógł”

Grzegorz Radzikowski komendantem w Łowiczu

Delegacja oddająca hołd policjantom II RP zamordowanym w Twerze
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Ministerstwo Infrastruktury i 

Budownictwa pracuje nad no-

welizacją przepisów dotyczą-

cych systemu egzaminowania 

na prawo jazdy, jak i samego 

funkcjonowania Wojewódzkich 

Ośrodków Ruchu Drogowego. 

Ma to związek z opublikowa-

nym w 2015 roku raportem 

Najwyższej Izby Kontroli, któ-

ra po skontrolowaniu siedmiu 

z 49 działających w naszym 

kraju WORD-ów wykazała, że 

88 proc. ich dochodu pochodzi z 

opłat za egzaminy.

Po lekturze raportu NIK na-
suwa się wniosek, że WORD-
-owi wręcz opłaca się oblewać 
kandydatów na kierowców. Dla 
przykładu, w przypadku naj-

popularniejszego egzaminu na 
prawo jazdy kategorii B opła-
ta za część teoretyczną wyno-
si 30 zł. Część praktyczna to 
już każdorazowy wydatek 140 
zł. Tymczasem 75 proc. przy-
chodów WORD-ów pocho-
dzi tylko z opłat za egzaminy 
poprawkowe, w sytuacji kiedy 
zdawalność w Polsce jest jedną 
z najniższych w całej Europie. 
A to wcale nie przekłada się na 
mniejszą liczbę wypadków dro-
gowych.

W tych okolicznościach 
główny kierunek przygotowy-
wanych zmian dotyczy sposo-
bu finansowania WORD-ów. 
Pieniądze z opłat za egzami-
ny miałyby trafiać do budże-
tu państwa, a ośrodki ruchu 

drogowego miałyby być fi-
nansowane przez resort in-
frastruktury lub wojewodów, 
po złożeniu przez nie projek-
tu budżetu. To z kolei miało-
by przełożyć się z jednej stro-
ny na większą kontrolę nad 
finansami ośrodków egza-
minujących, z drugiej unie-
zależnić ich finanse od ilości 
składanych w miesiącu egza-
minów.

Kolejna z przygotowanych 
zmian miałaby dotyczyć moż-
liwości przeprowadzania eg-
zaminów również w szkołach 
jazdy, oczywiście takich, które 
spełniłyby określone kryteria. 
Miałoby to odciążyć WORD-
-y i w konsekwencji skrócić czas 
oczekiwania na egzamin.

Ostatnia z dużych zmian 
ma dotyczyć przydzielania eg-
zaminatorów do egzaminu. 
Planowany jest niezależny sys-
tem informatyczny, który eg-
zaminatora do zdającego przy-
dzieli losowo. Ma to zapewnić 
bezstronność przeprowadzane-
go egzaminu.

O ile propozycje podoba-
ją się ekspertom, budzą zdecy-
dowany sprzeciw dyrektorów 
WORD-ów, którzy argumen-
tują, że niska zdawalność wy-
nika wyłącznie ze słabego 
przygotowania kursantów i 
niedostatecznej ilości godzin 
wymaganych do wyjeżdżenia 
przed przystąpieniem do egza-
minu.

Sebastian Stępień

Środowiskowy Dom Sa-
mopomocy wzbogacił się 
o nowy samochód do prze-
wozu podopiecznych. 12 
kwietnia pojazd poświęco-
no i symbolicznie przeka-
zano placówce. O bezpiecz-
ne wyjazdy i powroty wraz 
z gośćmi modlił się ks. An-
drzej Kita.

Wóz przekazano symbolicz-
nie, bo ŚDS korzysta z niego już 
od stycznia, ale jak powiedzia-
ła dyrektor Domu Joanna Ma-
jewska, święta to idealny czas, 
by podziękować tym, którzy 
przyczynili się do pozyskania 
samochodu. Miasto pomogło 
napisać wniosek i zapewni-
ło wkład własny do projektu, a 
powiat, nadzorujący wydawa-
nie pieniędzy PFRON na na-
szym terenie, przychylnie spoj-
rzał na starania ŚDS. Wniosek 
do PFRON złożono za pośred-
nictwem starostwa. Dzięki oso-
bistemu zaangażowaniu bur-
mistrza i starosty Dom mógł 
pozbyć się poprzedniego sa-
mochodu i ma teraz wóz, któ-
rym bez obaw można wysłać 
podopiecznych na wycieczki za 
miasto, na przeglądy artystycz-
ne, wyjazdy do kina, pikni-
ki. Opel Vivaro kombi wypro-
dukowany został w 2016 roku, 
ma dziewięć miejsc, w tym jed-
no stanowisko do kotwiczenia 
wózka inwalidzkiego. Koszto-
wał 136.500 zł, w tym PFRON 
wyłożył 72.000 a miasto z wła-
snego budżetu 64.500 zł. 

- Jego zakup był naszym 
marzeniem szczególnie od cza-
su, gdy poprzedni, dziesięciolet-
ni citroen coraz częściej odma-
wiał posłuszeństwa. Ostatnio 
służył tylko do przywożenia i 
odwożenia uczestników zajęć, 
obawialiśmy się wysyłać go w 
dalsze trasy - mówiła Joanna 
Majewska.   

Dziękowała władzom mia-
sta i powiatu za pomoc, za 

współpracę nad tym projek-
tem, bo samodzielnie ŚDS nie 
byłby w stanie wyłożyć tak du-
żej kwoty. 

Starosta Jolanta Gonta pod-
kreśliła, że zakup samochodu 
to kolejny przykład współpra-
cy miasta i powiatu na rzecz lo-
kalnej społeczności. Najczęściej 
są to projekty drogowe, wspól-
ne remonty głównych ulic, ale 
też zadania z innych dziedzin. 
Środowiskowy Dom Samopo-
mocy posiada teraz samochód 
niezbędny do prawidłowe-
go funkcjonowania placówki, 
przystosowany do transportu 
osób niepełnosprawnych.

Podobnie burmistrz Piotr 
Osiecki mówił, że bez współ-
pracy dwóch samorządów, bez 
dobrej woli ludzi to by się nie 
udało. 

- Warto mieć marzenia, bo 
jak udowadnia dzisiejsze spo-
tkanie, wasze marzenia potra-
fią inspirować do działania pa-
nią starostę, mnie czy moich 
współpracowników. Niech ten 
samochód bezpiecznie wam 
służy, wsiadajcie do niego za-
wsze uśmiechnięci, zwiedzajcie 
ciekawe miejsca - powiedział 
Piotr Osiecki. 

Wóz poświęcił ks. Andrzej 
Kita, pracujący od lat z chorymi 
i niepełnosprawnymi, przyja-
ciel ŚDS. Po poświęceniu goście 
wysłuchali krótkiego progra-
mu artystycznego w wykona-
niu podopiecznych Domu. 

W spotkaniu wzięli udział 
m.in. rodzice podopiecznych, 
starosta Jolanta Gonta ze swym 
zastępcą Tadeuszem Głuchow-
skim, burmistrz Piotr Osiec-
ki z zastępcami Markiem 
Fergińskim i Dariuszem Do-
browolskim, dyrektorzy za-
przyjaźnionych placówek po-
mocy społecznej, w tym MOPS, 
Dziennego Domu Pomocy 
Społecznej i DPS w Młodzie-
szynie. 

Daniel Wachowski

Maciej Frankowski 

maciej.frankowski@sochaczew.pl

Pierwszy etap otwartych kon-
sultacji społecznych (przed 
stworzeniem projektu uchwa-
ły) już się odbył. W dniach 6-20 
lutego każdy zainteresowany 
mieszkaniec czy organizacja 
pozarządowa mogła zapropo-
nować, jak widzi budżet party-
cypacyjny w tegorocznej odsło-
nie. Przez dwa tygodnie Urząd 
Miejski oczekiwał na propozy-
cje. Jednak do ratusza nie wpły-
nęła żadna uwaga, czy sugestia. 

Drugi etap konsultacji, w 
którym będzie można zgła-
szać uwagi do gotowego pro-
jektu uchwały, przeprowadzo-
ny będzie od 28 kwietnia do 12 
maja. Swoimi uwagami można 
podzielić się za pośrednictwem 
formularza w wersji papierowej, 
który wraz z projektem uchwa-
ły będzie dostępny w Biurze 
Obsługi Klienta Urzędu Miej-
skiego w Sochaczewie, skorzy-
stać z elektronicznej platformy 
konsultacyjnej, działającej pod 
adresem www.konsultacje.so-
chaczew.pl, lub bezpośrednio 
w Wydziale Kultury, Sportu, 
Turystyki i Organizacji Poza-
rządowych UM, mieszczącego 
się w kramnicach miejskich (II 
piętro, pok. 313).

19 kwietnia w kramnicach 
miejskich odbyło się spotkanie 
zespołu roboczego, powołanego 
przez burmistrza, którego zada-
niem było opracowanie regula-
minu SBO na 2018 rok. W skład 
zespołu weszli: zastępca bur-
mistrza Marek Fergiński (prze-
wodniczący), przedstawiciele 
klubów radnych  Selena Majcher 
(PiS) i Marek Kosieradzki (SFS), 
przedstawiciel Sochaczewskiej 
Rady Sportu Piotr Cypel, Rady 
Działalności Pożytku Publicz-
nego Iwona Woźnicka-Pietrzak 
i Powiatowej Izby Gospodarczej 
Marek Stępowski.

Zespół przygotował wstęp-
ny projekt uchwały, która po 
uwzględnieniu opinii zgłoszo-
nych w ramach konsultacji spo-
łecznych, trafi na sesję Rady 

Miejskiej 24 maja. Zmian w po-
równaniu do poprzedniej edycji 
jest niewiele. Całkowita pula do 
podziału w SBO 2018 wyniesie 
1 150 000 zł. Nadal obowiązy-
wać będzie podział na tak zwa-
ne projekty małe (do 100 tys. 
zł) i duże (do 830 tys. zł). Zgła-
szać projekty i głosować będą 
mogli mieszkańcy Sochacze-
wa, którzy ukończyli 16 lat. Ze-
spół zaproponował natomiast, 
aby wydłużyć czas na składa-
nie projektów (z dwóch mie-
sięcy do 2,5) oraz okres gło-
sowania (z dwóch tygodni do 
trzech). Kompletny harmono-
gram SBO 2018 poznamy za 
kilka dni.

Tymczasem przypomnij-
my, że w całości lub częściowo 
w tym roku zostanie zrealizo-

wanych siedem zwycięskich 
projektów z poprzedniej edy-
cji SBO: remont łazienek szkol-
nych w Zespole Szkół w Socha-
czewie oraz budowa parkingu 
przy tej placówce, szkolne bo-
isko wielofunkcyjne przy ul 
Hanki Sawickiej 5/7, moderni-
zacja łazienek na I i II piętrze 
w starej części budynku Szko-
ły Podstawowej nr 3, boisko do 
siatkówki plażowej w Chodako-
wie, elektroniczne tablice wyni-
ków na stadionach MOSiR przy 
ul. Warszawskiej i Chopina, do-
finansowanie działalności Klu-
bu dla Rodzin „Wesoła Chata”. 

Ratusz rozstrzygnął już 
przetarg na budowę parkin-
gu przy miejskiej „siódemce”. 
Prace wykona  firma Agnes-
-Bud z Mistrzewic za kwo-
tę 223,4 tys. zł. W ramach in-
westycji położone zostanie ok. 
1800 mkw kostki brukowej, 
170 m krawężnika, oddanych 
będzie 60 stojaków na rowery, 
stanie ogrodzenie między par-
kingiem a szkolnym boiskiem. 
Prace będą prowadzone od 1 
czerwca, a zakończą się najpóź-
niej 30 sierpnia tego roku. Pozo-
stałe zwycięskie projekty SBO 
2017 również będą realizowane 
w najbliższe lato. Więcej o tych 
przedsięwzięciach napiszemy w 
kolejnych wydaniach „Ziemi”.

Nowy samochód dla ŚDS

SBO po raz piąty
Ratusz rozpoczął prace nad przygotowaniem kolejnej edycji Sochaczewskiego Budżetu 
Obywatelskiego. Podobnie jak przed rokiem, do dyspozycji mieszkańców oddanych zostanie 
1 150 000 zł. Projekt uchwały będzie poddany jeszcze konsultacjom społecznym, które 
rozpoczną się 28 kwietnia i potrwają dwa tygodnie. 

Jeszcze łatwiej o prawo jazdy

Plaża miejska to jeden ze zwycięskich projektów SBO
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Około 350 tysięcy uczniów klas 

III w całym kraju przystąpiło w 
ubiegłym tygodniu do egzaminu 
gimnazjalnego. W Sochaczewie 
pisało go prawie 290 uczniów 
uczęszczających do trzech pro-
wadzonych przez miasto placó-
wek oraz blisko 70 osób z gimna-
zjum w ZSO im. F. Chopina.

Był  to jeden z ostatnich spraw-
dzianów. Zgodnie z wprowa-
dzaną reformą edukacji od 
roku szkolnego 2017/2018 roz-
pocznie się wygaszanie gimna-
zjów. Ostatnie egzaminy odbę-
dą się w 2019 roku.

Test przeprowadzany był 
przez trzy kolejne dni. W śro-

dę uczniowie pisali egzamin z 
wiedzy humanistycznej, obej-
mujący blok zadań z historii i 
wiedzy o społeczeństwie, a tak-
że zadania z języka polskiego. 
W czwartek odbył się egzamin 
z wiedzy matematyczno-przy-
rodniczej (biologii, chemii, fizy-
ki oraz matematyki). W piątek 
gimnazjaliści pisali sprawdzian 
z języka obcego.

Jak powiedziała nam dyrek-
tor Małgorzata Gorgis z Gimna-
zjum nr 1, uczniowie w jej szko-
le byli raczej zadowoleni z tego, 
jak poszedł im sprawdzian. Tra-
dycyjnie najtrudniejszy był dru-
gi dzień, w którym ocenie pod-
legały przedmioty ścisłe.

- Z moich rozmów z 
uczniami wynika, że domino-
wały pozytywne wrażenia. Co 
roku egzamin przebiega we-
dług pewnego kanonu, a jego 
konstrukcja jest powtarzal-

na. Czasem zdarzają się zaska-
kujące pytania. Tym razem na 
sprawdzianie z Wiedzy o Spo-
łeczeństwie dotyczyło ono zja-
wiska szarej strefy. Nie wszyscy 
uczniowie potrafili na nie od-

powiedzieć - powiedziała nam 
Małgorzata Gorgis.

Z kolei Julia, uczenni-
ca Gimnazjum nr 2 mówi, że 
zgodnie z jej przewidywaniami, 
największą trudność sprawiły 
jej pytania z fizyki.

- Jestem raczej umysłem 
humanistycznym, więc część 
matematyczno-przyrodnicza 
była dla mnie dużym stresem. 
Sporo czasu poświęciłam na 
przygotowanie się, więc mam 
nadzieję, że będzie dobrze i uda 
mi się dostać do sochaczew-
skiego „Chopina” - powiedzia-
ła nam.

Za to Konrad z tej samej 
szkoły nie był zadowolony ze 

swojej pracy z języka polskiego.
- Pisałem o mocy spraw-

czej marzeń i, choć początko-
wo sądziłem że łatwo rozwinę 
ten temat, okazało się, że efekt 
końcowy nie za bardzo mi się 
podobał. Może jednak spraw-
dzający będą innego zdania - 
mówi z nadzieją z głosie.

Przystąpienie do egzami-
nu jest warunkiem ukończenia 
gimnazjum, a jego wynik bę-
dzie miał wpływ na przyjęcie 
ucznia do wybranej przez nie-
go szkoły ponadgimnazjalnej. 
Podczas postępowania rekru-
tacyjnego brane będą pod uwa-
gę także oceny na świadectwie 
szkolnym. (ap)

Daniel Wachowski 

daniel.wachowski@sochaczew.pl

W tej edycji komisja w 
składzie - Marek Fergiń-
ski, Arkadiusz Karaś, Sła-
womir Dorywalski, Danu-
ta Szewczyk–Kozłowska, 
Agata Kalińska - oceniła 65 
wniosków i stwierdziła, że 
wymogi programu stypen-
dialnego spełniły 64 oso-
by. Stypendium w wysoko-
ści 60 zł brutto miesięcznie 
przyznano im na okres 5 
miesięcy, czyli od 1 lutego 
do 30 czerwca. 

Wymagania stawiane 
stypendystom są wyśrubo-
wane. W szkole podstawo-
wej uczeń musi osiągnąć 
średnią ocen 5,50, a w gim-
nazjum co najmniej 5,25. 
Rekordzistami z podstawó-
wek okazali się uczniowie 
„trójki”: Aleksandra  Kras 
– Bolimowska (5,90), Wik-
toria Sobolik (5,90) i Micha-
lina Gosik (5,82). Rekordzi-
stami wśród gimnazjalistów 
byli uczniowie „dwójki” - 
Dominika Jagiełło (5,54) 
oraz Mateusz Nguyen (5,50). 

Tuż przed wręczeniem 
decyzji stypendialnych głos 
zabrał Piotr Osiecki. Jak 
powiedział, stypendia tra-
fiają do najlepszych z naj-
lepszych, a spełnienie wy-
sokich wymagań to wielka 
sztuka i dowód wyjątkowej 

pracowitości każdego z wy-
różnionych. 

- Na pewno jest to dla 
was wielka chwila. Doce-
niamy i pokazujemy wasz 
wysiłek, waszą pracę i ta-
lent, ale musicie pamiętać, 
że najczęściej sukcesy osią-
gają ci, którzy pracują ze-
społowo. Waszym zwycię-
skim zespołem są rodzice, 
opiekunowie i szkolni wy-
chowawcy. To oni poświęca-
ją swój czas, przekazują wie-
dzę, inspirują do nowych 
wyzwań – mówił. 

Burmistrz wyraził na-
dzieję, że wszystkich obec-
nych spotka na podsu-
mowaniu II półrocza, na 
jesiennej uroczystości wrę-
czenia stypendiów. 

- Tak duża liczba stypen-
diów świadczy o jakości so-
chaczewskiej oświaty. To im-
ponujący wynik. Pamiętajmy 
też o kilkudziesięciu osobach, 
którym niewiele brakowało, 
by spełnić wymogi progra-
mu. Jeszcze raz wielkie sło-
wa uznania dla wszystkich tu 
obecnych. Rodzicom gratulu-
ję wspaniałych córek i synów 
– podsumował. 

Rodzice też nie kryją sa-
tysfakcji, jakiej dostarczają 
im sukcesy dzieci oraz uro-
czystość stypendialna.

- Program jest bardzo do-
brą i wychowawczą inicja-
tywą. Pokazuje dzieciom, że 

ciężka praca daje nie tylko sa-
tysfakcję i uznanie rodziny, 
ale też inne korzyści. Pierw-
szy raz w życiu otrzymu-
ją za pracę pieniądze - twier-
dzi Edyta Leśniewska, mama 
stypendystki Mai, uczennicy 
Gimnazjum nr 2. - Program 
na pewno w dużym stopniu 
mobilizuje też dzieci do osią-
gania lepszych wyników w 
nauce. Perspektywa posiada-
nia „własnych” pieniędzy jest 
kusząca, buduje w nich po-
czucie wartości. Pieniądze 
ze stypendium wpłacamy na 
konto córki i ona wydaje je na 
drobne przyjemności. Zawsze 

kupuje sobie jakąś pamiątkę, 
książkę lub film, przypomi-
nającą o tym wyróżnieniu – 
mówi Edyta Leśniewska. 

Z kolei Edyta Krzemińska, 
mama Nikolasa z boryszew-
skiej „dwójki” zauważa, że dla 
dziecka wręczenie stypendiów 
to ważna uroczystość, najczę-
ściej pierwsze spotkanie z bur-
mistrzem, do tego w sali obrad 
rady miasta, przez co uczniowie 
naprawdę czują się wyróżnieni i 
docenieni.

- Każdy sposób, by pokazać 
dzieciom, że starania są nagra-
dzane, jest dobry. Stypendia to 
realna zachęta do jeszcze więk-
szego wysiłku, nawet dla dzie-
ci nieoczekujących oklasków, 
uczących się dla przyjemno-
ści. To pierwsze stypendium 
mojego syna. Nikolas aktyw-
nie uprawia judo i gra w pił-
kę nożną, dlatego stypendium 
przeznaczymy na rozwój jego 
sportowych pasji – powiedziała 
nam Edyta Krzemińska. 

Krzysztofa Werłatego, 
dyrektora Szkoły Podstawo-
wej nr 3, bardzo cieszy, że 
od lat uczniowie jego szko-
ły są najliczniejszą grupą 
wśród stypendystów. 

- Jestem dumny nie tylko z 
uczniów, ale też nauczycieli, bo 
to ich wspólny sukces. Wierzę, 
że wysoki poziom nauczania 
przełoży się na liczbę chętnych 
w czasie trwającego właśnie na-
boru do klas I – zaznaczył. 

Stypendia dla 64 najzdolniejszych
11 kwietnia w sali konferencyjnej UM burmistrz Piotr Osiecki wraz ze swym zastępcą Markiem Fergińskim wręczył uczniom 
z miejskich szkół 64 stypendia - większość za wyjątkowe wyniki w nauce, ale było też kilka za osiągnięcia sportowe  
i artystyczne. W spotkaniu wzięli udział dumni rodzice, ale także dyrektorzy szkół i wychowawcy.

Stypendia za wyniki w nauce:
Szkoła Podstawowa nr 2: Julia Duplicka, Amelia 
Kloch, Nikolas Mateusz Krzemiński
Szkoła Podstawowa nr 3: Katarzyna Buczyńska, 
Agata Badowska, Maja Cieślak, Anna Czubla, Maria 
Dybiec, Wiktoria Frank, Michalina Gosik, Oliwia 
Gozdek, Karolina Jędrzejewska, Oliwia Krajewska, 
Weronika Kitlińska, Jakub Kowalczyk, Aleksandra 
Kras-Bolimowska, Sebastian Kowalski, Zuzanna 
Niedzielska, Aleksandra Pietryka, Izabela Szymańska, 
Julia Skomiał, Wiktoria Sobolik, Marta Sylwestrzak, 
Adrianna Tondera, Adam Zaczkowski, Wiktoria Zoba-
czyńska, Amelia Wardziak, Natalia Zasada
Szkoła Podstawowa nr 4: Wojciech Bołoz, Julia 
Kawecka, Julia Kobylińska, Marta Łukaszewicz, Amelia 

Michalak, Adam Michałowski, Weronika Nowak, Patry-
cja Olczak, Kacper Rzepczyński, Zuzanna Staniaszek
Szkoła Podstawowa nr 7: Dawid Błaszczyk
Gimnazjum nr 1: Adam Czubak, Julia Ślusarczyk, 
Julia Tymorek
Gimnazjum nr 2: Agnieszka Adamiak, Aleksandra 
Chudzik, Dominika Jagiełło, Patrycja Jasińska, Maja 
Leśniewska, Maria Małolepsza, Mateusz Nguyen, 
Wiktoria Owczarzak, Julia Pilaszek, Julia Stępniak
Gimnazjum nr 3: Zuzanna Jaczyńska, Julia Więckow-
ska
„Akademia Prymusa” Niepubliczna Szkoła Podsta-
wowa nr 1: Katarzyna Chmielewska, Zofia Lenarczyk, 
Piotr Pyrak, Antoni Więc

Stypendia za wybitne osiągnięcia artystyczne:
• Maria Stasiak (Szkoła Podstawowa nr 4), I miejsce 
w XIV Ogólnopolskim Konkursie Piosenki i Recytacji 
Poezji Legionowej, Żołnierskiej i Niepodległościowej 
• Katarzyna Bury (Szkoła Podstawowa nr 3), III nagroda 
w V Międzynarodowym Konkursie na Flet Solo, III miej-
sce w kategorii Duet Fletowy na V Międzynarodowym 
Konkursie na Flet Solo „IL FLAUTO CERCATO” w Łodzi

• Maria Lach (Gimnazjum nr 2), III nagroda na V Mię-
dzynarodowym Konkursie na Flet Solo „IL FLAUTO 
RICERCATO” w Łodzi
• Natalia Kruszewska (Gimnazjum nr 1), tancerka Abs-
traktu, I miejsce na Międzynarodowym Turnieju Tańca  
„Time for Dance 2017” w Legionowie

Stypendia za wybitne osiągnięcia sportowe:
• Jakub Zatorski (Szkoła Podstawowa nr 3), IV miejsce 
w VI Mistrzostwach Polski Młodzików w Brydżu Spor-
towym

• Anna Mrożewska (Gimnazjum nr 1), rekord Polski na 
dystansie 100 m w VIII Otwartych Zimowych Mistrzo-
stwach Polski w Ratownictwie Wodnym w Szczecinie.

Uczniowie pisali jeden z ostatnich testów gimnazjalnych



25 kwietnia 2017  nr 9 (1283)12
SOCHACZEWSKA

PASJE

Agnieszka Poryszewska 

agnieszka.poryszewska@sochaczew.pl

Godzina spokojnej jazdy na 
rowerze pozwala bez więk-
szego wysiłku spalić oko-
ło 500 kalorii.  Do tego do-
chodzą efekty zdrowotne: 
mięśnie pobierają zapasy 
energii z komórek tłuszczo-
wych, dzięki czemu nie tyl-
ko chudniemy, ale też nor-
malizuje się poziom cukru 
we krwi. Regularne prze-
jażdżki (3-4 razy w tygo-
dniu) pozwalają obniżyć 
poziom „złego” cholestero-
lu i podwyższyć „dobrego”. 
Równy, jednostajny wysiłek 
sprawia, że zwiększa się po-
jemność płuc, krew jest do-
tleniona, a serce lepiej pra-
cuje. Dzięki temu poprawia 
się ogólna wydolność orga-
nizmu.  Jeżeli brakuje nam 
czasu, dobrze wyjść na ro-
wer nawet na 30 minut. Le-
piej jednak, gdy przejażdż-
ka trwa dłużej i jest mniej 
intensywna. Starajmy się 
więc pedałować w spokoj-
nym, równym tempie, po 
prostej drodze, z prędko-
ścią około 15 km na godzi-
nę.

Idealna możliwość wy-
próbowania dłuższego tre-
ningu to na początek udział 
w rajdzie rowerowym, 
szczególnie, że w Socha-
czewie takich wydarzeń nie 
brakuje. Już 1 maja z pl. Ko-
ściuszki wystartuje V So-

chaczewski Majowy Rajd 
Rowerowy organizowany 
przez ratusz oraz MOSiR. 
Jego główną atrakcją będzie 
piknik w Osadzie Puszczań-
skiej w Tułowicach. Więcej 
na ten temat piszemy w tek-
ście obok. 18 czerwca odbę-
dzie się VII Rodzinny Rajd 
Rowerowy „Od Juniora do 
Seniora” starostwa powia-
towego. Piknik i meta ulo-
kowane będą w Kozłowie 
Biskupim, na terenie wy-
pożyczalni kajaków „Sto-
doła nad Bzurą”. Trasa raj-
du przebiegać będzie m.in. 
ulicami Sochaczewa, a tak-
że przez gminy: Sochaczew 
i Nowa Sucha. Pod koniec 
wakacji, jak co roku od 17 
lat, odbywa się Rodzinny 

Rajd Rowerowy im. Tade-
usza Krawczyka po Ziemi 
Sochaczewskiej. To wspólne 
przedsięwzięcie posła Ma-
cieja Małeckiego, Stowarzy-
szenia Odnowy Sochaczewa 
„Zamek”, burmistrza Piotra 
Osieckiego, starosty Jolanty 
Gonta, MOSiR oraz Gminy 
Brochów. Współorganiza-
torami imprezy jest rodzina 
patrona Tadeusza Krawczy-
ka i Fight Club Dragon.

W mieście systematycz-
nie rozwijana jest sieć ście-
żek rowerowych. Powstają 
one przy wszystkich waż-
niejszych, remontowanych 
ulicach: Staszica, Płockiej, 
Traugutta czy Warszaw-
skiej na odcinku prowadzą-
cym do centrum handlowe-

go „Sonata Park”. Podobnie 
jak w większości polskich 
miast, daleko nam do stan-
dardów państw europej-
skich, gdzie jeżdżenie na 
rowerze na zakupy, do pra-
cy czy szkoły jest czymś nie 
tylko naturalnym, ale i do-
brze widzianym. Z roku na 
rok widać jednak w tym 
względzie postęp. Przed 
nami remonty m.in. ulic 15 
Sierpnia, Licealnej, Chopina 
i Trojanowskiej. W każdym 
z tych przedsięwzięć prze-
widziano również budowę 
ścieżek.

Warto też wspomnieć o 
tym, że wokół naszego mia-
sta od wielu lat wytyczone 
są i funkcjonują z powodze-
niem turystyczne trasy ro-
werowe: Szlak Jagiełły (czte-
ry warianty), „Wędrówki z 
Fryderykiem po Ziemi So-
chaczewskiej” (trzy wa-
rianty), „Trakt Pamięci Bo-
haterów Bitwy nad Bzurą”, 
„Szlak Chopinowski” (trzy 
war iant y),  Kampinosk i 
Szlak Rowerowy (uwzględ-
nia aż 11 dodatkowych wa-
riantów) oraz „Olender-
ski Szlak Turystyczny nad 
Środkową Wisłą”. Ich do-
kładny przebieg, mapy i 
wszelkie niezbędne infor-
macje, które warto znać 
przed wyruszeniem w dro-
gę, znaleźć można na por-
talu sochaczew.pl w części 
„Turysta”, zakładka „Vade-
mecum turysty”.

W poniedziałek 1 maja z pl. Kościuszki tradycyjnie wyru-
szy Sochaczewski Majowy Rajd Rowerowy. To już piąta 
impreza z tego cyklu. Rokrocznie gromadzi ona kilkuset 
miłośników jednośladów. W tym roku ponad 42-kilome-
trową trasę pokona.....
Zapisy zakończyły się 24 kwietnia. Impreza ma charakter 
integracyjny. Na własnych rowerach pojechać mogą już dzieci 
od 7 roku życia. Górna granica wieku nie jest wyznaczona – 
wszystko zależy od indywidualnej formy i chęci uczestnika. 
W rajdzie mogą wziąć udział osoby indywidualne, jak i grupy 
przyjaciół oraz rodziny. Tempo jazdy dostosowane będzie tak, 
by poradzić mogły sobie z nim osoby mniej doświadczone, jak i 
wytrawni rowerzyści. 
Organizatorami rajdu są tradycyjnie: Urząd Miejski oraz Miejski 
Ośrodek Sportu i Rekreacji w Sochaczewie, wspierani przez 
Sochaczewskie Centrum Kultury, Dragon Fight Club i Klub 
Wolontariuszy przy Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej, 
Komendę Powiatową Policji oraz Szpital Powiatowy. 
Wydarzenie startuje w poniedziałek 1 maja z pl.  Kościuszki. 
Biuro rajdu czynne będzie od godz. 9.00. Rowerzyści wyruszą 
na trasę godzinę później. Poprowadzi ich komandor rajdu 
Jacek Spilaszek. Trasa tegorocznego rajdu prowadzi przez 
Sochaczew – Nowe Mostki – Lasocin – Miszory – Tułowice 
– Sianno – Lasocin – Żelazową Wolę. To łącznie 42 kilometry 
biegnące przez malownicze podsochaczewskie miejscowo-
ści. Tradycyjnie podczas pikniku w Tułowicach na uczestników 
czekać będą najróżniejsze atrakcje: ognisko, animacje i wiele 
innych. 
Wszyscy uczestnicy otrzymają certyfikaty udziału i kamizelkę 
odblaskową z logo rajdu. Podczas rajdu prowadzony będzie 
również serwis rowerowy na trasie i podczas postoju. Rowerzy-
ści muszą pamiętać oczywiście o przestrzeganiu zasad Kodek-
su Drogowego. Rajd odbędzie się bez względu na pogodę. (ap)

Nadchodzi czas na jednoślady
Sochaczew ogarnęło rowerowe szaleństwo. Gdy tylko zaczyna się wiosna, miasto 
zapełnia się miłośnikami jednośladów. Wszystko wskazuje na to, że tak będzie  
i w tym roku. Dla czytelników „Ziemi” przygotowaliśmy rowerowe kompendium  
i szereg rad od specjalistów od dwóch kółek.

Pierwszy w tym sezonie

Rajdy rowerowe cieszą się w Sochaczewie ogromną popularnością
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Co prawda w ostatnich dniach 
pogoda nie rozpieszcza rowe-
rzystów, ale miłośnicy rekreacji 
na dwóch kółkach już przygo-
towują się do nowego sezonu. 
Pracownicy sochaczewskich 
serwisów rowerowych nie na-
rzekają na brak zajęcia.

Do serwisu  
na dwa tygodnie
- O ile przez większość roku 
w naszym serwisie znajdu-
ją się jednocześnie dwa, może 
trzy rowery, to w ostatnim cza-
sie mamy ich 50 – mówi Ro-
bert Sobieraj ze sklepu rowe-
rowego „Wero” w al. 600-lecia 
32. - Taka sytuacja oczywiście 
wiąże się z niedogodnościa-
mi dla klientów, z których każ-
dy chciałby mieć rower na już. 
Zazwyczaj naprawa serwiso-
wa trwa dobę, do dwóch dni. 
Obecnie czas oczekiwania wy-
dłużył się do nawet dwóch ty-
godni.

A corocznego serwisowa-
nia swojego pojazdu cykliście 
trudno uniknąć. Kluczowe czę-
ści roweru są nieosłonięte. Me-
chanizm przerzutkowy czy 
amortyzatory są ciągle wysta-
wione na działanie czynników 
zewnętrznych. Bez odpowied-
niego czyszczenia i smarowa-
nia w niedługim czasie części 
te ulegają awarii. W rowerze nie 
brakuje też elementów, które po 
prostu się zużywają, jak opo-
ny, czy hamulce. Nie bez zna-
czenia jest też to, w jakim stanie 
przechowujemy nasz jednoślad 
przez zimę.

- Bardzo mnie dziwi, że z 
serwisem posiadacze rowerów 
czekają do rozpoczęcia sezonu 
– mówi Robert Sobieraj. - Lo-
giczne jest przecież wyczysz-
czenie wszystkich elementów 
zaraz po sezonie, jesienią. W in-
nym wypadku rower koroduje, 
a to generuje dodatkowe koszty 
serwisowania.

Osoby, które korzystają z 
roweru przez cały rok, powin-
ny serwisować pojazd raz do 
roku. W takim przypadku ter-
min jest dowolny. Komfort jaz-
dy poprawia także zmienianie 
opon na zimowe.

- W ofercie posiadam opo-
ny na każde warunki, nawet 
do jeżdżenia po śniegu – mówi 
Anna Krawczyk ze sklepu ro-
werowego przy ul. 17 Stycz-
nia 3. - W końcu nazwa sklepu 
„Rowery od A do Z” zobowią-
zuje. Dzięki dobrze dobranym 
do warunków jazdy oponom 
można uniknąć nieprzyjem-
nych wywrotek.

Dobieranie pojazdu
Zanim jednak rowerzysta odda 
pojazd do corocznego serwiso-
wania, musi najpierw wybrać 
rower odpowiedni dla siebie. 
Sprawa nie jest taka prosta jak-
by się wydawało.

- Podstawowe trzy kryte-
ria przy wybieraniu roweru to: 
teren po którym będziemy jeź-
dzić, nasz wzrost i waga – mówi 
Robert Sobieraj. - Co oczywiste, 
rowery do jazdy miejskiej mają 
inną konstrukcję niż rowery do 
jazdy po lesie. Z kolei osoby wy-
sokie będą czuły się lepiej na ro-
werze o wyższej ramie i o więk-
szej średnicy kół. Ważna jest 
również waga rowerzysty. W 
tym wypadku nie jest prawdą, 
że im droższy rower, tym wy-
trzymalszy i przeznaczony dla 
cięższych osób. Rowery kosz-
tujące w okolicach 5 tys. zł są 
bardzo lekkie, przez co mają 

delikatniejszą konstrukcję. Są 
przeznaczone dla sportowców, 
a zawodowi rowerzyści ważą w 
granicach 75 kg.

Nie bez znaczenia jest tak-
że umiejscowienie mechani-
zmu zmiany przerzutek. O ile 
w rowerach wyczynowych za-
chowana została konstrukcja 
zewnętrzna, to w rowerach do 
jazdy miejskiej coraz częściej 
mechanizm ten montowany 
jest w piaście tylnego koła.

- Wynika to z czynników 
ekonomicznych – mówi Ro-
bert Sobieraj. - Mechanizm 
jest podatny na uszkodze-
nia. Podczas jazdy wyczyno-

wej wcale nie trudno o taką 
awarię. O ile mechanizm ze-
wnętrzny łatwo wymienić, a 
koszt nowego nie przekroczy 
200 zł, to już mechanizm za-
montowany w piaście kosz-
tuje od 600 do nawet 1,5 tys. 
zł. Wyższe są także koszty sa-
mej naprawy, bo operacja taka 
wymaga właściwie rozmonto-
wania całego tylnego koła.

Dobierając rower war-
to zwrócić uwagę na materiał, 
z którego wykonana została 
rama.

- Bardzo łatwo odróż-
nić ramę stalową od wygod-
niejszej, bo lżejszej, a równie 

wytrzymałej ramy zrobionej 
z aluminium – mówi Anna 
Krawczyk. - W tym dru-
gim przypadku lutowania 
będą szerokie i pomarszczo-
ne, podczas gdy rama stalo-
wa charakteryzuje się pro-
stym, cienkim lutem. Warto 
zwrócić na to uwagę, ponie-
waż materiał, z jakiego wyko-
nany jest rower, ma znaczący 
wpływ na cenę.

Co do wyboru roweru dla 
dziecka eksperci są zgodni, 
że decydujące jest kryterium 
finansowe. Trzy i czterolat-
ki szybko z roweru wyrasta-
ją. Z kolei dzieci starsze mają 

skłonność do ryzykownej 
jazdy, więc i tak szybko nisz-
czą pojazd. Dlatego nie war-
to inwestować w bardzo dro-
gi sprzęt.

Za ile taka  
przyjemność?
Rozpiętość cen rowerów jest 
oszałamiająca. Można dostać 
jednoślad za kilkaset złotych, 
można też wydać kilkanaście 
tysięcy. Z jednej strony produ-
cenci części, tacy jak Schwinn, 
Brooks, Shimano, czy Bata-
vus nieodmiennie się cenią. 
Z drugiej na ryku znajduje się 
masa pojazdów wykonanych 
w Chinach.

- Na tanim rowerze też 
oczywiście da się jeździć – 
mówi Robert Sobieraj. - Trze-
ba jednak pamiętać, że z ro-
werami jest podobnie jak z 
samochodami. Inaczej czu-
jemy się w Fiacie, a inaczej w 
Mercedesie. Dodatkowo ku-
pując tani rower musimy mieć 
świadomość, że pierwsze awa-
rie pojawią się szybciej, niż w 
markowym. Mam za to pew-
ne obawy co do rowerów 
sprzedawanych w marketach. 
Trzeba pamiętać, że ich praw-
dziwą wartość poznamy do-
piero w posezonowych wy-
przedażach, kiedy potrafią 
być nawet o połowę tańsze.

Prawdziwy rowerzysta  
regularnie dba o swój sprzęt
W tym roku sezon rowerowy w naszym mieście zaczął się od niespodziewanie dobrej pogody już na początku marca. Chwilowe 
pogorszenie aury nie wszystkich „wygoniło” z rowerów, a działające w Sochaczewie serwisy przeżywają prawdziwe oblężenie.

Obowiązkowe wyposażenie, bez którego rower nie będzie dopuszczony do ruchu:
1 dzwonek lub inny sygnał ostrzegawczy o nieprzeraźliwym dźwięku
2 co najmniej jeden skutecznie działający hamulec
3 co najmniej jedno światło przednie białe lub żółte świecące ciągłym 
lub migającym światłem, czyli lampka przednia na baterie, akumulato-

ry lub zasilana dynamem
4 co najmniej jedno światło tylne czerwone, odblaskowe
5 co najmniej jedno światło tylne świecące ciągłym, lub migającym 
światłem
- kierunkowskazy są wymagane tylko w przypadku kiedy konstrukcja 
roweru lub wózka rowerowego uniemożliwia sygnalizowanie zamiaru 
skrętu ręką

Od 8 października 2013 roku nie ma obowiązku posiadania zamontowanych na rowerze świateł podczas jazdy w 
dzień (wyjątkiem jest odblask tylny o barwie czerwonej, który musi być zamontowany na stałe). Rowerzysta może 
wozić lampki np. w kieszeni i montować je dopiero po zmroku. Również po zmroku, poza terenem zabudowanym, 
rowerzysta powinien mieć założoną odblaskową żółtą kamizelkę.

Kluczowe części ro-

weru są nieosłonięte. 
Mechanizm przerzut-
kowy czy amortyzato-

ry są ciągle wystawione 
na działanie czynników 
zewnętrznych. Bez od-

powiedniego czyszcze-

nia i smarowania w nie-

długim czasie części te 
ulegają awarii. 
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Mazowieckie Targi to im-
preza, która każdego roku 
przyciąga tysiące zwiedza-
jących i około 100 wystaw-
ców z różnych zakątków 
Polski, z różnorodnym 
asortymentem. Duża licz-
ba tych ostatnich świadczy 
o popularności imprezy i 
potrzebie kontynuacji bli-
sko 25-letniej tradycji tar-
gowej Sochaczewa. 

Firmy podczas tegorocz-
nej imprezy zaprezentowa-
ły m.in. usługi finansowe, 
były też instytucje związane 
z rolnictwem, banki, a także 
te z branży rolniczej, ogrod-
niczej czy spożywczej. Po 
raz pierwszy swoje stoisko 
przygotował inspektorat 
ZUS w Sochaczewie. Jego 
pracownicy udzielali in-
formacji m.in. w sprawach 
zmian w przepisach emery-
talnych, przyznawania rent 
z tytułu niezdolności do 
pracy i rent socjalnych czy 
zasiłków z ubezpieczenia 
społecznego a także rozpo-
częcia działalności gospo-
darczej. Istniała też możli-
wość założenia profilu PUE.

Jak zawsze na targach 
był bogaty wybór kwiatów, 
w tym balkonowych, drze-

wek, krzewów, bylin, roślin 
iglastych czy liściastych. 
Były też krzewy owoco-
we, cebulki kwiatowe, zio-
ła. Nie mogło zabraknąć 
mebli ogrodowych, wyro-
bów z wikliny, narzędzi i 
maszyn rolniczych, kosia-
rek, pilarek. Były stoiska z 
zadaszeniami tarasowymi, 
ceramiką ozdobną. Można 
było zakupić także produk-
ty spożywcze, w tym m.in. 
soki naturalne, regionalne 
pieczywo, wędliny trady-
cyjne z Podlasia, lody, go-
fry, miody, sery regionalne 
oraz oscypki, przyprawy, 
oleje czy szeroki asorty-
ment herbat. Organiza-
torzy zadbali też o atrak-
cje dla najmłodszych: były 
więc karuzele, dmuchańce, 
kucyki, stoiska z zabawka-
mi a także namiot Fundacji 
„Wesoła Chata”.  

Działo się też na scenie, 
był m.in. konkurs dział-
kowicza, występy grupy 
maluchów z przedszkola 
„Wesołe Tuptusie” a także 
prezentacja „Smaków Po-
wiatu”, które można było 
degustować w namiocie 
MODR, a wśród nich mio-
dy, wędliny, soki, pieczywo, 

smalec czy powidła olen-
derskie, pączki domowe, 
sery i ciasta. Było też mu-
zycznie – można było wy-
słuchać Sochaczewskiej 
Orkiestry Dętej, Joanny 
Rolewskiej i Szymona Ko-
walczyka oraz zespołu Te-
ren C.

Wręczono tradycyj-
nie puchar starosty za HIT 
Targów, a powędrował on 
do lokalnej firmy z Socha-
czewa – Centrum Handlo-
wego Dobrzyńscy – Kamil 
Dobrzyński za stoisko ze 
sprzętem ogrodniczym. Pu-
char panu Kamilowi wrę-
czył przewodniczący Rady 
Powiatu Andrzej Kierz-
kowski. Swoje puchary wrę-
czyła też Rada Powiatowa 
MIR. Z kolei jedną z nagród 
za Smaki Powiatu odebrał 
przewodniczący Rady Miej-
skiej  i jednocześnie wła-
ściciel piekarni, Sylwester 
Kaczmarek. 

Organizatorami Targów 
byli jak co roku: Starostwo 
Powiatowe w Sochaczewie, 
Mazowiecki Ośrodek Do-
radztwa Rolniczego, od-
dział Bielice oraz Zespół 
Szkół Rolnicze Centrum 
Kształcenia Ustawicznego. 
Stąd też oficjalnego otwar-
cia Targów dokonali wspól-
nie Jolanta Gonta, staro-
sta sochaczewski, Tomasz 
Skorupski, zastępca dyrek-
tora MODR w Warszawie, 
Krzysztof Szumski, dyrek-
tor MODR oddział Bielice  i 
Tomasz Obrączka, dyrektor 
ZS RCKU.                        (AS)

Zaproszenie
Prezes Związku Inwalidów Wojennych RP 
zaprasza na pierwsze spotkanie integracyjne 
członków związku, kombatantów oraz ich 
opiekunów. Odbędzie się ono 4.05.2017 r. 
w Żelazowej Woli. Zbiórka o godz. 10.00 w 
recepcji, a następnie wspólne zwiedzanie. 

Dojazd do Żelazowej Woli autobusem nr 6  
z dworca PKP.

Uwaga: Osoby mające 70 lat i więcej korzy-

stają z przejazdu bezpłatnie.
Por. Jerzy Kocimski

tel. 607-739-547

Moc atrakcji czekało na 
najmłodszych w sobotę 22 

kwietnia. W hali sportowej 

przy ul. Kusocińskiego MO-

SiR zorganizował imprezę 

z okazji obchodów Dnia 

Ziemi.

Najmłodsi wspólnie ze swo-
imi opiekunami przygoto-
wali ekologiczne zabawki 
oraz pokaz mody. Nie za-
brakło również malowania 
twarzy, gier i konkursów - 
wyścigów, przeciągania liny, 
kręcenia z balonów koloro-

wych zwierzaków, puszcza-
nia mydlanych baniek. 

Podczas imprezy trwał 
także konkurs plastycz-
ny, w którym dzieci two-
rzyły prace o tematyce sze-
roko rozumianej ekologii. 
Ich dzieła oceniali przed-
stawiciele portalu Socha-
czew24info oraz Zakładu 
Wodociągów i Kanaliza-
cji. Na zakończenie przed 
halą sportową wspólnie po-
sadzono drzewka i krzewy, 
które otrzymały wymyślo-
ne przez dzieci imiona. (mf)

Dużo zabawy w Dzień Ziemi

Niedziela na targach rolnych
Po raz 24 odbyły się Mazowieckie Targi 
Rolne i Przedsiębiorczości. W niedzielę 
23 kwietnia dopisali zarówno wystawcy, 
jak i zwiedzający, a teren imprezy przy 
ul. Głowackiego przez wiele godzin był 
najliczniej odwiedzanym miejscem  
w Sochaczewie. 
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Konkurs od kilkunastu lat jest 
organizowany przy współpracy 
Urzędu Miejskiego w Sochacze-
wie i Zakładu Konserwacji Za-
bytków Wydziału Architektu-
ry Politechniki Warszawskiej. 
Od strony akademickiej koor-
dynatorem przedsięwzięcia jest 
wykładowca PW, z pochodze-
nia sochaczewianin, dr hab. inż. 
arch. Cezary Głuszek. Autora-
mi ekspozycji są studenci, któ-
rzy, tworząc projekty w ramach 
swoich prac semestralnych, na-
bywają doświadczenia zawo-
dowego, prezentując przy tym 
świeżą wizję tego, jak mogą wy-
glądać znane wszystkim miesz-
kańcom sochaczewskie obiekty. 

Na wystawę prac w kramni-
cach miejskich przybyli: zastęp-
ca burmistrza Marek Fergiński, 
wicestarosta Tadeusz Głuchow-
ski, pracownicy Urzędu Miej-
skiego, nauczyciele akademic-
cy Politechniki Warszawskiej. 
Obecni byli też przedstawiciele 
Wojewódzkiego Urzędu Ochro-
ny Zabytków oraz oczywiście 
laureaci konkursu - studenci ar-
chitektury. Gości przywitał na-
czelnik Wydziału Gospodar-
ki Przestrzennej i Architektury 
Urzędu Miejskiego w Sochacze-
wie, Tadeusz Krysiak.

- Gratuluję wszystkim 
uczestnikom nowatorskich i za-

skakujących pomysłów na zmia-
nę sochaczewskich obiektów. 
Są one bardzo inspirujące. Pod-
suwają nam gotowe rozwiąza-
nia, jak należy poprawić miejską 
przestrzeń pod względem este-
tycznym i funkcjonalnym. Nie 
musimy daleko szukać. Dosko-
nałym przykładem moderniza-
cji architektury w ostatnich la-
tach na terenie Sochaczewa są 
kramnice miejskie, w których 
właśnie się znajdujemy - mó-
wił Marek Fergiński. - Ogrom-
ny wkład w przebudowę tego 
obiektu, w rewitalizację wzgórza 
zamkowego i inne sochaczew-
skie inwestycje miała Ewa Jasz-
czak, kierownik płockiej dele-
gatury Wojewódzkiego Urzędu 
Ochrony Zabytków w Warsza-
wie, która przez kilkanaście lat 
współpracowała z naszym mia-
stem - mówił wiceburmistrz. 
W dowód wdzięczności wręczył 
odchodzącej na emeryturę Ewie 
Jaszczak ozdobny ryngraf obra-
zujący budynek kramnic.

- Współpraca z socha-
czewskim samorządem była 
dla mnie zaszczytem i przywi-
lejem. Mimo różnych obwa-
rowań prawnych, przez które 
często musieliśmy robić krok 
wstecz, udało nam się wspólnie 
osiągnąć zamierzone cele. Te-
raz, gdy już jestem na emerytu-
rze, nadal, jeśli zajdzie taka po-
trzeba, deklaruję swoją pomoc 
- mówiła Ewa Jaszczak.

Dodajmy, że Ewa Jaszczak 
od pierwszej edycji sochaczew-
skiego konkurs architektonicz-
nego jest jednym z jego juro-
rów. W tym roku zadaniem 
studentów było uzyskanie naj-

lepszej pod względem urba-
nistycznym, funkcjonalnym i 
estetycznym koncepcji archi-
tektonicznej remontu, adapta-
cji, rozbudowy, ewentualnie 
odtworzenia obiektów budow-

lanych wskazanych przez or-
ganizatora. W tegorocznej edy-
cji konkursu studenci wzięli 
na warsztat: zabudowę pofol-
warczną przy ul. Głowackiego, 
Muzeum Kolei Wąskotorowej 

w Sochaczewie oraz budynek 
starego młyna przy ul. 1 Maja.

Jury konkursu nagro-
dziło pięć prac. Pierwszą na-
grodę otrzymały Aleksandra 
Przywózka i Sara Niepiekło, 
za projekt „Młyn w Socha-
czewie - Centrum Rodzimej 
Żywności oraz Ścieżka Rekre-
acyjna”. Drugą nagrodę otrzy-
mał Jakub Bojas za pomysł na 
wykorzystanie starych obiek-
tów pokolejowych, znajdu-
jących się w obecnej Stacji 
Muzeum (dawniej Muzeum 
Kolei Wąskotorowej) w So-
chaczewie. Ponadto jury 
przyznało trzy wyróżnienia. 
Otrzymali je: Olga Prokop i 
Krzysztof Kowalik za „ Pro-
jekt konserwacji i moderniza-
cji młyna w Sochaczewie przy 
ul. 1 Maja”; Ewa Czaplińska 
za projekt „Folwark Socha-
czew - Centrum Rozwoju”; 
Paweł Pytlasiński za „Projekt 
rewaloryzacji Muzeum Ko-
lei Wąskotorowej w Sochacze-
wie”. Każdy z laureatów miał 
przysłowiowe pięć minut na 
omówienie swojej pracy.

Nagrodzone dzieła studen-
tów dostępne są na parterze 
kramnic miejskich. Zachęcamy 
mieszkańców do zapoznania 
się z wizjami młodych architek-
tów. W kolejnych wydaniach 
„Ziemi Sochaczewskiej” przyj-
rzymy się bliżej każdemu ze 
zwycięskich projektów. 

Komunikat
Sochaczewski ratusz ogłosił dwutygodniowe konsultacje społeczne, w których pod 
ocenę mieszkańców poddawany jest projekt uchwały w sprawie ustalenia nazwy 
ulicy biegnącej w kierunku południowym od ul. Nowowiejskiej do ul. Olimpijskiej. 

Proponowana nazwa to ulica Mieczykowa.  
Celem konsultacji jest poznanie opinii Sochaczewskiej Rady Działalności Pożytku 
Publicznego, organizacji pozarządowych oraz podmiotów, o których mowa w art. 3 
ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie, a także mieszkań-

ców miasta Sochaczew na temat projektu uchwały.
Czas konsultacji: od 17.04.2017 r. do 1.05.2017 r.
Wskazany wyżej dokument, wraz z drukami, na których można składać uwagi, został 
upubliczniony 17.04.2017 r. poprzez umieszczenie na tablicy informacyjnej Urzędu 
Miejskiego w Sochaczewie, stronie internetowej Urzędu Miasta, w Biuletynie Infor-
macji Publicznej oraz na platformie konsultacyjnej https://konsultacje.sochaczew.pl
Opinie na temat projektu uchwały można składać od 17.04.2017 do 1.05.2017 r. w 
Biurze Obsługi Klienta Urzędu Miasta oraz drogą elektroniczną poprzez platformę 
konsultacyjną www.konsultacje.sochaczew.pl.

Wydział Mienia i Nadzoru Właścicielskiego UM

Architektoniczne wizje studentów
W piątek 21 kwietnia poznaliśmy zwycięskie projekty kolejnej edycji konkursu „Rewaloryzacja zabudowy Sochaczewa”, autorstwa 
studentów architektury Politechniki Warszawskiej. Oficjalne otwarcie wystawy i nagrodzenie laureatów odbyło się w kramnicach 
miejskich. W tym roku jury konkursowe najbardziej doceniło pomysł na zmianę oblicza starego młyna przy ul. 1 Maja. 

Zwycięzcom konkursu nagrody wręczali Ewa Jaszczak i Marek Fergiński

Wizualizacje zwycięskiego projektu zagospodarowania terenu młyna
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Z sympatią, szacunkiem, 

niezwykle ciepło i wzru-

szająco o ośmiu bohaterach 

swojej książki „Moje fascy-

nacje” mówiła Mariola Pry-

zwan. Autorka przyjechała 

do Sochaczewa na zapro-

szenie Biblioteki Pedago-

gicznej, a spotkanie odbyło 

się w Zespole Szkół Ogólno-

kształcących.

Blisko dwieście osób, 
uczniów i nauczycieli, zgro-
madziło spotkanie z autorką 
kilkunastu biografii, między 
innymi Anny German, Anny 
Jantar, Władysława Broniew-
skiego, Zbyszka Cybulskie-
go, Marii Dąbrowskiej, Ma-
rii Kownackiej.  Miłośnicy 
książek, zasłuchani w opo-
wieści o niezwykłych boha-
terach książki „Moje fascy-
nacje”, dowiedzieli się, jakimi 
ludźmi byli prywatnie Ma-
ria Dąbrowska, Władysław 
Broniewski, czy Maria Paw-
likowska-Jasnorzewska. Co 
łączyło Annę Jantar z Ireną 
Jarocką? Jak pisarka zaprzy-
jaźniła się z bliskimi Haliny 
Poświatowskiej, Anny Ger-
man, Zbyszka Cybulskiego? 
W czym tkwiła niezwykłość 
tego ostatniego? Dlaczego 
znajomi Anny German po-
równywali ją z aniołem?  

Dało się odczuć, że te 
postaci są bliskie sercu au-
torki. Nierzadko mówi-
ła o nich drżącym głosem. 
Zebrani wysłuchali też, 
uwiecznionych na taśmie, 
recytacji samego Broniew-
skiego i Poświatowskiej, a 
także „Balu u Posejdona” w 
wykonaniu Anny German i 
„Wymyśliłam Cię” Ireny Ja-
rockiej. 

„Wymyśliłam Cię” to 
także tytuł ostatniej książki 
pani Marioli (kolejne dwie 
są w przygotowaniu). I z tą 
właśnie książką obiecała 
przyjechać do Sochaczewa 
w przyszłym roku. Wszyst-
kie stworzone przez nią bio-
grafie, często wznawiane i 
uzupełniane, są bogate w 
fotografie, dokumenty, li-
sty i wspomnienia. O swo-
ich bohaterach wie napraw-
dę bardzo dużo. Pisze o nich 
rzeczy nieznane, wzruszają-
ce, czasem szokujące.

Kim jest na co dzień au-
torka? Mariola Pryzwan to 
z wykształcenia polonistka, 
z zamiłowania biografist-
ka, a na co dzień nauczyciel 
bibliotekarz Pedagogicz-
nej Biblioteki Wojewódzkiej 
im. KEN w Warszawie. Mi-
łośniczka podróży, teatru, 
polskiej piosenki lat 60. i 
70. Kobieta o niesamowi-
tej pasji zbierania pamiątek, 
wspomnień bliskich i przy-
jaciół, podążania ścieżka-
mi ludzi, których, jak sama 
mówi, kocha.

Pretekstem do spotka-
nia z autorką „Moich fascy-
nacji” było podsumowanie 
konkursu fotograficznego 
„Zaklinajmy... zaczytajmy... 
moja ulicę/ moja miejsco-
wość”, zorganizowanego po 
raz piąty przez Pedagogicz-
ną Bibliotekę Wojewódz-
ką im. KEN w Warszawie, 
Filię w Sochaczewie. Lau-
reaci mieli niepowtarzal-
ną okazję zdobycia autogra-
fu, bowiem wśród nagród 
przeważały książki Marioli 
Pryzwan, które ufundował 
Urząd Gminy Sochaczew.

Elżbieta Szczypińska

Daniel Wachowski 

daniel.wachowski@sochaczew.pl

W tegorocznym festiwa-
lu wzięli udział uczniowie z 
najdalszych zakątków kra-
ju, od Wrocławia po Biały-
stok i od Gdańska po Opole. 
Nie zabrakło też reprezen-
tacji sąsiadów z zaprzyjaź-
nionych szkół w Łowiczu, 
Żyrardowie czy Skierniewi-
cach. Uczestników podzielo-
no na sześć grup wiekowych, 
by dziecka grającego na fle-
cie dwa lata nie porówny-
wać z uczniami kończącymi 
wkrótce muzyczną edukację. 

- Organizacja tak duże-
go przedsięwzięcia to trud-
ne wyzwanie. Trzy dni 
przesłuchań to efekt finalny 
trwających ponad miesiąc 
przygotowań. Nasz festiwal 
jest jednym z największych, 
jeśli nie największym tego 
typu wydarzeniem w Polsce 
i, jak wskazuje liczba uczest-
ników, cieszy się ogromną 
popularnością - mówi dy-
rektor PSM w Sochaczewie 
Anna Wróblewska. 

W tym roku uczniowie 
byli bardzo dobrze przygo-
towani do występów, stąd 
decyzja jury o przyznaniu 
blisko 30 nagród i wyróż-
nień. W gronie laureatów 

znalazło się czworo uczniów 
sochaczewskiej szkoły. W 
grupie zerowej wyróżnie-
nie I stopnia odebrała Agata 
Gralec - uczennica Joanny 
Przewoźniczuk, w grupie II 
także wyróżnienie I stopnia 
trafiło do Adama Rutkow-
skiego - ucznia Pawła Lesz-
czyńskiego. W kolejnej gru-
pie III nagrodę przyznano 
Katarzynie Bury, a w grupie 
IV wyróżnienie II stopnia 
Agacie Krasuckiej. Obydwie 
kształcą się u Pawła Lesz-
czyńskiego, pomysłodawcy 
i koordynatora festiwalu.

- Naszej nagrodzonej 
czwórce uczniów oraz ich 
profesorom serdecznie gra-

tuluję sukcesu. Przy tak sil-
nej konkurencji nasze dzie-
ci naprawdę dały z siebie 
wszystko - mówi dyrektor. 

Grand Prix festiwa-
lu odebrała Marianna Żoł-
nacz z Warszawy. Najwięcej 
nagród i wyróżnień zebra-
li uczniowie dwóch stołecz-
nych Zespołów Państwo-
wych Szkół Muzycznych 
oraz Ogólnokszta łcącej 
Szkoły Muzycznej im. K. 
Szymanowskiego we Wro-
cławiu.

- Od 13 lat mocno wspie-
ra nas firma Jarmuła Mu-
sic, która jest fundatorem 
wszystkich nagród. Tylko w 
tym roku na nagrody spon-

sor przeznaczył 20 tysię-
cy złotych, podarował zwy-
cięzcom m.in. trzy flety o 
wartości 11 tysięcy - pod-
kreśla Anna Wróblewska. 

Wiosenny Festiwal Fle-
towy za nami, a szkoła już 
przygotowuje się do kolejne-
go wydarzenia, VI Festiwa-
lu Muzyki Akordeonowej 
„Harmonia Espressiva” im. 
prof. Jerzego Jurka (24-25 
maja). Pierwszy festiwalo-
wy dzień zakończy koncert 
organizowany w ramach 
Sochaczewskich Spotkań z 
Chopinem. O 19.00 w sali 
balowej hotelu Chopin Spa 
&Wellness wystąpi grupa 
Atom Accordion Quintet. 

Jeszcze tylko do 28 kwietnia 

można dostarczać do redakcji 

„Ziemi Sochaczewskiej” ga-

zetki szkolne na 21. Konkurs 

Młodych Dziennikarzy. Do 

udziału w nim zapraszamy 

wszystkie szkoły z terenu mia-

sta i powiatu, w których wyda-

wane są uczniowskie pisma.

Każda szkoła, która chce 
wziąć udział w konkursie, po-
winna dostarczyć do redak-
cji dwa ostatnie egzemplarze 
wydawanego pisma. Będzie-
my je oceniać w dwóch kate-
goriach: szkół podstawowych 
oraz gimnazjów i szkół śred-

nich. Zwyczajowo prosimy o 
dołączenie do gazetek krót-
kiej notki o jej twórcach, opie-
kunach, zasadach kolportażu. 
Przy ocenie szkolnych pism 
będziemy brać pod uwagę 
ich stronę graficzną, warsztat 
dziennikarski, zawartość ga-
zetki.

Zgodnie z wieloletnim 
zwyczajem, przyznamy także 
Kolorowe Ołówki. Otrzymają 
je autorzy najciekawszych arty-
kułów, rysunków, bądź rubryk 
zamieszczonych w wydawa-
nym przez szkołę piśmie.

Mamy nadzieję na cieka-
wą lekturę, świetne wydawni-
cze pomysły i oczywiście liczny 
udział w konkursie.

Gazetki można dostar-
czać lub nadsyłać do 28 kwiet-
nia 2017 r. na adres: Dwutygo-
dnik „Ziemia Sochaczewska”, 
96-500 Sochaczew, ul. 1 Maja 21 
(kramnice miejskie, pok. 312) z 
dopiskiem „Konkurs Młodych 

Dziennikarzy”.
Finał 21 KMD odbędzie się 

30 maja w kramnicach miej-
skich. Gościem specjalnym 
spotkania będzie Marcin Ma-
linowski, były redaktor na-
czelny sochaczewskiego radia, 
przez kilkanaście lat związany 
z Dziennikiem Gazetą Praw-
ną, autor poradniczych progra-
mów radiowych i telewizyjnych 
produkowanych dla  Polsatu i 
stacji TV4, wydawca Rankingu 
Szpitali w dzienniku „Rzecz-
pospolita”. Przed laty współpra-
cował z naszą gazetą, prowadził 
w niej kącik porad prawnych. 
(red)

Pisze o tych, których kocha

Na gazetki czekamy do piątku

Największy w Polsce
W środę 12 kwietnia w Państwowej Szkole Muzycznej zakończył się  
XVI Ogólnopolski Wiosenny Festiwal Fletowy. Sześcioosobowe jury pod 
przewodnictwem prof. Elżbiety Gajewskiej-Gadziny z Uniwersytetu Muzycznego 
Fryderyka Chopina w Warszawie przez trzy dni przesłuchało 135 młodych flecistów.



1725 kwietnia 2017  nr 9 (1283)
SOCHACZEWSKA

JUBILEUSZ

Jeszcze w kwietniu 2016 
roku, w dniu, w którym 
maturzyści otrzymywa-
li świadectwa ukończe-
nia szkoły, gościliśmy ab-
solwentów, którzy maturę 
zdali w 1966 roku. Tak. 
Byli obecni, spotkali się z 
nami i po raz drugi otrzy-
mali świadectwa dojrzało-
ści, tyle że już nieformalne, 
ponieważ świadczące o ich 
dojrzałości życiowej. 

To nasz jubileusz
Na początku roku szkol-
nego 2016/2017 po uchwa-
le Rady Pedagogicznej i 
utworzeniu 30 osobowego 
Komitetu Organizacyjne-
go Obchodów, w skład któ-
rego poza nauczycielami 
weszli również absolwen-
ci szkoły - reprezentowani 
przez Juliana Tasieckiego i 
Joannę Szymańską, został 
przedstawiony harmono-
gram obchodów, który w 
skrócie wyglądał następu-
jąco. Spotkania z byłymi 
nauczycielami szkoły, któ-
rzy chętnie przyjmowa-
li zaproszenia od uczniów 
naszej szkoły - były więc 
rozmowy z dyrektorem 
Stanisławem Kwiatkow-
skim, Bogumiłą Ostro-
męcką-Lipską, Barbarą 
Wróblewską, Marią Cen-
decką i planowane są ko-
lejne. Cały czas są groma-
dzone zdjęcia historyczne, 
okazjonalne teksty za-
mieszczamy w szkolnej ga-
zetce Cichacz2. Natomiast 
w prasie lokalnej ukazał 
się cykl artykułów Izabe-
li Nalej i Barbary Ciesiel-
skiej prezentujący historię 
„Osiemdziesiątki”. Odby-
ły się także zorganizowa-
ne z rozmachem zawody 
sportowe: jak chociażby 
VI Mistrzostwa Powiatu 
w Trio-basket, w których 
uczestniczyli uczniowie 
wszystkich sochaczew-
skich szkół średnich - w 
sumie 8 drużyn i to były 
ogromne i niezapomnia-
ne emocje. Za nami rów-

nież mistrzostwa szkoły w 
tenisie stołowym - wielu 
uczniów amatorsko upra-
wia tę dyscyplinę sportu i 
to ono mieli okazję zapre-
zentować się na szerszym 
forum. A z okazji Dnia Na-
uczyciele przed uczniami 
wystąpili nauczyciele - nie 
uczniowie, jak to zwykle 
bywa - w spektaklu zaty-
tułowanym „Ale w szko-
le jest wesoło” - autorskie 
teksty, nigdzie do tej pory 
niepublikowane i gra ak-
torów na najwyższym po-
ziomie. Z kolei 1 listopada 
społeczność szkolna uczci-
ła pamięć nieżyjących na-
uczycieli zapaleniem sym-
bolicznych zniczy na ich 
grobach.

Patron wybrany
Aby rozpropagować hi-
storię szkoły nauczyciele 
przygotowywali specjal-
ne lekcje wychowawcze, 
konkursy wiedzy i audy-
cje radiowe o charakterze 
historycznym prezentu-
jące m.in. sylwetkę Igna-
cego Włodzimierza Gar-
bolewskiego, który został 
patronem szkoły i który 
pokonał swego „konku-

renta” Stanisława Staszica. 
Wybór obecnego patrona 
wydaje się bardzo dobry, 
gdyż położenie szkoły w 
sąsiedztwie Parku Gar-
bolewskiego i na terenie 
jego dawnych posiadłości 
w pewnym stopniu zobo-
wiązuje i łączy lokalny pa-
triotyzm z uniwersalnym 
przesłaniem. 

Żeby włączyć w jubi-
leuszowe obchody lokal-
ną społeczność, zorganizo-
waliśmy też rajd rowerowy 
na trasie Sochaczew - Brzo-
zów, mogli w nim wziąć 
udział wszyscy chętni, obec-
ni uczniowie i nauczyciele, 
sympatycy szkoły, jej absol-
wenci i ci niekoniecznie bez-
pośrednio z nią związani.

28 kwietnia w dniu za-
kończenia szkoły przez 
maturzystów, którzy tego 
dnia otrzymają świadec-
twa ukończenia ZS CKP 
odsłonięty zostanie obe-
lisk z tablicą upamiętniają-
cą jubileusz 90-lecia Osiem-
dziesiątki. Natomiast już od 
połowy maja na placu Ko-
ściuszki, w centrum Socha-
czewa, będzie można oglą-
dać wystawę, na którą złożą 
się archiwalne zdjęcia pre-

zentujące historię szkoły. 
Już dziś zapraszamy.

Zarejestruj się na: 
www.80-sochaczew.pl
Przed nami zakończenie ob-
chodów jubileuszu 90-lecia i 
to jest ta data najważniejsza 
dla wszystkich związanych i 
niezwiązanych ze szkołą, jej 
sympatyków i entuzjastów - 
3 czerwca tego roku. To bę-
dzie finał uroczystości jubile-
uszowych. W jego programie 
symboliczny przemarsz uli-
cami miasta, złożenie kwia-
tów na grobach pierwszego 
kierownika szkoły Antonie-
go Kosińskiego i Piotra Czo-
body, dyrygenta szkolnej 
orkiestry, a potem oficjal-
na uroczystość połączona z 
nadaniem szkole imienia, 
następnie część artystyczna, 
czyli koncert orkiestry dętej, 
w skład której wchodzą byli 
uczniowie Osiemdziesiątki 
oraz artystyczne prezenta-
cje obecnych uczniów szko-
ły. Tego dnia będzie moż-
na obejrzeć szkołę i spotkać 
się z kolegami sprzed lat. Po-
winniście więc pojawić się w 
„Osiemdziesiątce”, żeby od-
naleźć się na starych foto-
grafiach, które cały rok gro-

madziliśmy, by obejrzeć 
reportaż z obchodów roku 
jubileuszowego i by oczywi-
ście wziąć udział w integra-
cyjnym pikniku. Pogoda po-
dobno została zamówiona. A 
wieczorem 3 czerwca odbę-
dzie się bal absolwentów, czy-
li tańce, wspomnienia i roz-
mowy do białego rana. Nie 
przegapcie tego punktu pro-
gramu, ale żeby wziąć udział 
w uroczystościach (tych ofi-
cjalnych, które rozpoczną się 
o godzinie 10. 00, jak również 
w balu absolwentów), trze-
ba zarejestrować się na stro-
nie szkoły: www.80-socha-
czew.pl.

Osiemdziesiątka to szko-
ła ludzi młodych, decydują-
cych się na określoną drogę 
życiową, to szkoła pokolenio-
wa, uczyli się w niej rodzi-
ce, potem ich dzieci. Uczył się 
Sochaczew. Kto nie pamię-
ta słynnego Mechanika... Tak 
naprawdę jesteśmy przechod-
niami w tej szkole, potem po-
zostają wspomnienia, smutne 
i radosne chwile, pozostajemy 
my. Uczniowie i nauczyciele i 
oni to właśnie tworzą 90-let-
nią historię szkoły. 

Grażyna  
Bolimowska-Gajda 

„Marzycielska 

Poczta”
To akcja, która polega na 

wysyłaniu tradycyjnych 
listów i kartek do ciężko 

chorych dzieci. Na stronie 

internetowej www.marzy-

cielskapoczta.pl znajdują 

się profile z adresami pocz-

towymi dzieci, dla których 

takie przesyłki są bezcen-

nym wsparciem w walce z 

chorobą. 

Uczniowie Zespołu Szkół 
Centrum Kształcenia Prak-
tycznego wzięli udział w ak-
cji. W ciągu kilku dni udało 
im się zebrać dużo kartek, 
listów i zabawek. Kartki i 
listy zawierały pozdrowie-
nia, refleksje i słowa wspar-
cia dla chorych dzieci. Ak-
cja ta trwa przez cały rok, 
w każdej chwili można wy-
słać chorym dzieciom pocz-
tówkę, list. Można wspierać 
je indywidualnie i grupowo, 
czyli książki, kartki mogą 
wysyłać zespoły klasowe. 
Organizatorzy tej akcji w 
„Osiemdziesiątce” mają na-
dzieję, że uczniowie będą 
zaglądać na stronę Marzy-
cielskiej Poczty i wspierać 
chore dzieciaki.

ZS CKP

Osiemdziesiątka ma 90 lat
Zdecydowaliśmy, że jubileusz będzie trwał długo, by wszyscy zainteresowani mogli w nim uczestniczyć. Celem 
takiego wyboru świętowania było zintegrowanie byłych i obecnych pedagogów, byłych i obecnych uczniów, było 
przywołanie wspomnień o absolwentach, jak również konsolidacja środowiska „Osiemdziesiątki”, bo takie istnieje, we 
wspomnieniach, doświadczeniach, w pamięci - pisze Grażyna Bolimowska-Gajda z komitetu organizacyjnego obchodów. 

Maturzyści z 1966 roku spotkali się w szkole po 50 latach

Zawsze 
aktualne  

informacje

WWW.ZIEMIA-

SOCHACZEWSKA.PL

www.facebook.com/
ziemia.sochaczewska



18

Wiosenne spotkania taneczne
Nr 9 (38) Pod redakcją Anny Wolińskiej 25 kwietnia 2017 rok

Warto zobaczyć jak 
dama bije króla

To jest pisanie o trzymaniu za rękę
A trzymanie za rękę jest czasami bardzo trudne
Bo zdarza się często że to nie jest lekko
W dłoń wziąć dłoń
I nie myśl że ja o walentynkach i historiach z cyklu
Wiosenny park i oni wtuleni
Jest też inne trzymanie za rękę
Pomarszczone i ze zmęczoną skórą
Skórą przezroczystą na której widać dekady
Piątą siódmą a czasem i dziesiątą
I tam są palce które gładziły cię po głowie
To dłonie które ci robiły na śniadanie mleko
A na obiad dwudaniowy było wszystko
Co kochasz i śni ci się do dzisiaj
Trzymanie takiej ręki to wielka sztuka
Delikatnego przeprowadzania kogoś przez rzekę
Z tego najdoskonalszego ze światów
To sztuka mówienia ciepłem dłoni
Miniuściskami
I gładzeniem mimowolnym
Chwytaniem wspomnień
Żegnaniem kawałka siebie

To jest pisanie o trzymaniu za rękę
A trzymanie za rękę jest czasami bardzo trudne
Jak nic innego na świecie

ki

Lubicie tańczyć? Ja tak! I nie 
mogłem odmówić sobie, no 
wprost nie mogłem, wycieczki 
do Sochaczewskiego Centrum 
Kultury przy ul. Chopina 101 
na tegoroczne Wiosenne Spo-
tkania Taneczne. Te spotkania, 
to oczywiście konkurs, na któ-
ry zjechały się zespoły ze szkół 
i ośrodków kultury nie tylko z 
Sochaczewa, lecz także z miej-
scowości takich jak Mszczonów 
czy Płock.

Ależ to była roztańczona 
zabawa! Był taniec biedronek, 
taniec z chustami, taniec mi-
siów i kotów, taniec rodem z 
Hiszpanii i rozkuwanie zimo-
wych lodów - też oczywiście 
w formie tańca, co wszyst-
kim tak się spodobało, że wy-
pełniona po brzegi młody-
mi tancerzami, kolorowa sala 
widowiskowa SCK śpiewa-
ła wraz ze swoimi instrukto-
rami: „Mam tę moc, mam tę 
moc”! Aż wstyd się przyznać, 
że mi, chłopakowi, ciarki po 
plecach przeszły. I to wcale nie 
ze strachu! Naelektryzowa-
łem się tak pozytywną ener-
gią, że moja siostra nie mogła 
się do mnie dotykać do same-
go wieczora, bo ją prąd kopał, 
co wprowadziło mnie dodat-
kowo w iście radosny nastrój, 
no bo w końcu miałem chwi-
lę spokoju.

To jednak nic w porówna-
niu z choreografią, którą za-
prezentowała grupa z Płocka. 
Otóż, moi drodzy, tyle Pippi 
w życiu nie widzieliście! Były 
wszędzie! Opanowały całą sce-
nę i wszystkie miały długie pa-
siaste skarpetki oraz sterczące 
kitki i całe mnóstwo piegów. 
W głowie mi się zakręciło! Wi-
działem, o zgrozo, same kopie 
mojej siostry i, jak to mama 
mówi, „dostałem palpitacji 
serca”. Zgodziłem się jednak z 
jury konkursu: Celiną Osiec-

ką (przewodniczącą komisji, 
instruktorem i  choreografem 
SCK), Lidią Kowalik (instruk-
torem tańca SCK) oraz Pio-
trem Milczarkiem (instrukto-
rem wokalnym SCK), że ten 
zespół był najlepszy, nawet je-
śli Pippi się sklonowały, to moc 
miały. A jakże! Nawet konia 
podniosły do góry!

Łącznie z jury obejrzeli-
śmy 19 prezentacji tanecznych 
z Miejskiego Przedszkola nr 4, 
Miejskiego Przedszkola nr 6, 
Miejskiego Przedszkola nr 7 , 
Niepublicznego Przedszkola 
,,Świat Malucha’’, Niepublicz-
nego Przedszkola „Akademia 
Smyka’’, Niepublicznego ,,Tę-
czowego Przedszkola’’, Niepu-
blicznego Przedszkola ,,Wesołe 
Tuptusie’’, Szkoły Podstawowej 
nr 2, Szkoły Podstawowej nr 4, 
Zespołu Szkół w Rybnie, Nie-
publicznej Szkoły Podstawowej 
nr 1, Szkoły Podstawowej nr 17 
w Płocku i z Mszczonowskie-
go Ośrodka Kultury. Uff, zapa-
miętałem chyba wszystkie. Do 
rzeczy jednak. Jury podzieliło 
wszystkich na dwie kategorie i 
postanowiło przyznać:

- w kategorii od 3 do 6 lat: 

I nagrodę grupie ,,Roztańczo-
ne Smyki’ z Przedszkola Nie-
publicznego ,,Akademia Smy-
ka’’ w Sochaczewie,  II nagrodę  
grupie ,,Motylki’’ z Zespołu 

Szkół w Rybnie,  III nagrodę 
grupie ,,Zuchy’’ z Miejskiego 
Przedszkola nr 6 w Sochacze-
wie. W tej kategorii wyróżnie-
nia otrzymały grupy ,,Misie’’ 
oraz ,,Biedronki’’ z Miejskiego 
Przedszkola nr 4 w Sochacze-
wie.

-  w kategorii od 7 do 10 

lat: Grand Prix wspomnia-
nemu już zespołowi ,,Pląs’’ ze 
Szkoły Podstawowej nr 17 w 
Płocku, I nagrodę Studiu Tań-
ca ,,Jazz’’ z Mszczonowskiego 
Ośrodka Kultury, II nagrodę 
grupie ,,Rybno - Kids’’z Zespo-
łu Szkół w Rybnie i III nagro-
dę grupie ,,White & Black’’ ze 
Szkoły Podstawowej nr 4 w So-
chaczewie. W drugiej kategorii  
wyróżniono także grupę ,,Roz-

tańczone Prymusy’’ z Niepu-
blicznej Szkoły nr 1 ,,Akademia 
Prymusa’’ z Sochaczewa i gru-
pie ,,Rybno – Junior’’ z Zespołu 
Szkół w Rybnie.

I tak moi mili, rytmicznym 
krokiem wróciłem do domu, 
na pamiątkę niosąc w ręku ko-
lorowy balonik. Balonik, je-
den z wielu, bowiem cała sala 
była nimi przyozdobiona, co 
przy konkursach SCK stało się, 
mam nadzieję, tradycją. Cieka-
we, jakie niespodzianki orga-
nizatorzy wymyślą na kolejne 
konkursy – Piosenkę Insceni-
zowaną i Mały Talent Socha-
czewa, które już tuż, tuż, bo w 
maju!

Do zobaczenia
Wasz Przekaźniczek

Już w sobotę 29 kwiet-
nia o godz. 19.00 w Socha-
czewskim Centrum Kultu-
ry przy ul. Żeromskiego 8 
wystawiona zostanie sztu-
ka „Dama bije króla (Szach 
Mat)”. Bilety w cenie: 80 zł 
są do nabycia w sekretaria-
cie SCK. (informacje pod 
numerem telefonu: 46 862-
25-72).

Warto ten spektakl zo-
baczyć, tym bardziej że Te-
atr Capitol kusi takim oto 
opisem sztuki:

„Opowieść o starej przy-
jaźni, nowej fascynacji i 
drugiej młodości. Czy moż-
na zmienić zwyczaje starego 
żołnierza? Czy dokona tego 
atrakcyjna kobieta? Co na 
nową fascynację ojca powie 
jego syn?

W sztuce rozgrywa się 
partia szachów, ale o wiele 
ciekawsza i ważniejsza jest 
„gra”, która toczy się mię-
dzy głównymi postaciami 
komedii. Kto bierze w niej 
udział? Zrzędliwy wdowiec 
Fred, jego syn Leonard, 

przyjaciel Walter oraz go-
sposia Rosalinda.

Fred żyje od lat w po-
układanym schemacie. We 
wtorki partia szachów z 
Walterem, oczywiście o tej 
samej porze. W środy wizy-
ta syna Leonarda, z którym 
toczy ciągłe boje i stawia 
opór wszelkim jego propo-
zycjom zmian niezdrowego 
życia. I do tego wszystkiego 
odwieczna walka z gospo-
siami. 

Wszystkie zatrudnio-
ne przez syna kobiety, Fred 
wykańcza w ekspresowym 
tempie. Nie chce by ktokol-
wiek naruszał jego teryto-
rium i wchodził z buciorami 
w jego życie. Jednak pewne-
go razu pojawia się gospo-
sia, która wywraca jego ży-
cie o 180 stopni”.

Jak ta przezabawna hi-
storia się skończy i czy 
dama faktycznie pobije kró-
la? Tej emocjonującej partii 
szachowej z życia wziętej, i 
to w dobrej aktorskiej obsa-
dzie, nie można przegapić!
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Niepokorna pracownia

Kącik literacki

Wiosenny czar Czasu dla Seniora

Z dziennika Klubu Kontrast
Wieczorem w sobotę 22 
kwietnia  Klub Kontrast So-
chaczewskiego Centrum 
Kultury ponownie wypeł-
nił się miłośnikami muzy-
ki z pogranicza jazzu, blu-
esa i klasyki. I choć w tym 
samym czasie odbył się co-
roczny koncert znanego ze-
społu tanecznego „Abs-
trakt”, to klubowicze nie 
zawiedli, co tylko świadczy 
o tym, jak bardzo brakowa-
ło takiego miejsca w Socha-
czewie.

Menager  Sceny Kon-
trast Marek Kacprzak, wi-
tając się z publicznością, 
zapowiedział koncert ze-
społu Ulla Saxsopho-
ne Trio w składzie: Urszu-
la Gosk (saksofon), Konrad 
Gzik (saksofon), Kamil Bor-
kowski (fortepian), któ-
rzy przenieśli nas na zady-
mione ulice Buenos Aires, 
do królestwa tanga. Klima-
tyczny, pełen nostalgicz-
nych dźwięków saksofon i 
pianino zmusiło niejedne-
go  słuchacza do refleksji o 
tym co ważne, i mniej waż-
ne, tym bardziej, że młodzi 

artyści przedstawili cieka-
wy repertuar obejmujący 
zarówno utwory literatury 
saksofonowej, transkryp-

cje oraz własne aranżacje 
znanych tang. Sama Ulla, 
stwierdziła zaś, że cieszy 
się z faktu, iż zespół mógł 

wystąpić w miejscu przy-
jaznym dla początkujących 
muzyków - właśnie tu, w 
sercu kulturalnym Socha-
czewa i zaskoczyła wszyst-
kich pięknym tekstem o 
wolności, która jest… tan-
giem, dziesięcioma tysiąca-
mi portów. Moim, a więc i 
Twoim tangiem.

Nie zabrakło więc słyn-
nych utworów Astora Piaz-
zolli, takich jak „Wiosna i 
„Lato” z czterech pór roku 
czy słynnego „Le Grand 
Tango” i rozmów przy sto-
likach czy barze o muzyce, 
budowie saksofonu, skryp-
tach, po prostu „Czardasz”, 
którym trio zakończyło ten 
pełen uroku koncert.

Artystom i kontrasto-
wiczom dziękujemy za ten 
wieczór i już dziś zaprasza-
my do klubu 13 maja o godz. 
18.00 na koncert  zespo-
łu HoTS. Co usłyszymy? A 
to już kolejna niespodzian-
ka, którą odkryjemy razem. 
Wstęp oczywiście wolny, ale 
miejsca siedzące warto za-
rezerwować wcześniej. 

Do „usłyszenia”.

To już druga w tym roku od-
słona, jakże ciekawej i in-
tegrującej nie tylko oso-
by starsze inicjatywy, jaką 
jest  „Czas dla Seniora”. Tym 
razem warsztaty z malar-
stwa, rękodzieła artystyczne-
go oraz śpiewu odbyły się 20 
kwietnia w Sochaczewskim 

Centrum Kultury przy ul. 
Chopina 101.  

Seniorzy, pod czujnym 
okiem artystki i instruktor 
plastyki SCK Moniki Boru-
ty-Sałacińskiej, odzwiercie-
dlili na płótnach pełną wio-
sennej świeżości przyrodę, 
a sama malarka prowadzą-

ca zajęcia, zdradziła uczest-
nikom kolejne tajniki sztu-
ki. Również Romana Borecka 
ze stowarzyszenia Uniwersy-
tet Trzeciego Wieku poda-
rowała swój czas dla seniora, 
tworząc podczas zajęć z ręko-
dzieła z grupą z DDPS prze-
piękne forsycje, które ozdo-

bią pewnie wiele domów. To 
jednak nie wszystko, senio-
rzy bowiem, mieli możliwość 
uczestniczenia w warsztatach 
wokalnych z dyrygentem 
chórów Państwowej Szko-
ły Muzycznej I i II Stopnia w 
Sochaczewie Iwoną Niemyj-
ską. Rozśpiewanie, to bardzo 
ważne ćwiczenia, dzięki któ-
rym można nauczyć się śpie-
wu w każdym wieku. 

I choć warsztaty trwały 
całe przedpołudnie, uczest-
nicy jednogłośnie przyznali, 
że ten artystyczno-wiosenny 
„Czas dla Seniora”, skończył 
się zbyt szybko. Już teraz ko-
ordynator tego pomysłu, kie-
rownik Sekcji Integracji SCK 
Jolanta Kawczyńska, zapo-
wiedziała, że już w czerwcu 
trzecia część warsztatów i… 
pierwsza senioralna wystawa 
podsumowująca trzy pory 
roku: zimę, wiosnę oraz lato.

Wiosenny tytuł artysty 
niepokornego przyznaje-
my tym razem podopiecz-
nym pracowni artystycznej 
Deco Arch Przemko Sta-
chowskiego, których pełne 
„przebudzenia” prace zo-
stały wyciągnięte z szufla-
dy i zaskakują nietuzinko-
wymi barwami.  Wystawę 
twórczości artystów można 

zobaczyć od 26 kwietnia w 
Galerii Antresola SCK przy 
ul. Żeromskiego 8.

„Niepokornym” gratu-
lujemy, a czytelników zapra-
szamy do spacerku na gale-
ryjną „Antresolę”, otwartą 
codziennie od poniedziałku 
do piątku w godzinach pra-
cy SCK, a więc do późnego 
popołudnia.

Z wolnych myśli kabaretu WIC 
Bez ładu i składu w ciemno zasypiasz
Goniony czasem spocony szarością.
Myśli splątane w marzeniach osnute,
Budzone nadzieją szukają… szczerości.

Bez słońc, co deszcze przywołują żarem
Ile lat byś tkwił człowiecze mały,
Gdyby sarkazmu nie nakarmiono cię czarą
Ile lat byś tkwił człowiecze słaby,

Z podziemi wyszliśmy i tam wrócimy
Takie to życie krótkie i  płoche.
A dowcipniś los za nić pamięci pociąga,   
I chochlik czas zegarem wciąż się bawi.  

Ile lat byś tkwił człowiecze mały,
Gdyby sarkazmu nie nakarmiono cię czarą
Bez słońc co deszcze przywołują żarem
Nie depcz kultury człowiecze słaby!
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WŚRÓD KSIĄŻEK

Repertuar Kina Mazowsze

Miejska Biblioteka Publicz-

na w Sochaczewie wpro-

wadziła nowe oznaczenia 

książek. Pojawiły się na 

nich sygnatury obrazkowe, 

mające ułatwić korzystanie 

z bogatego księgozbioru.

Nanoszenie nowych oznaczeń 
jeszcze trwa, ale odwiedzają-
cy MBP mogą już zauważyć na 
książkach specjalne znaki gra-
ficzne przyporządkowujące je 
do jednej z kilkudziesięciu ka-
tegorii. Egzemplarze oznacza-
ne są tematycznie, zgodnie z 
gatunkiem jako: dramat, hor-
ror, saga, romans, kryminał 
itd. Dokładny wykaz oznaczeń 
znaleźć można na stronie inter-
netowej bibliotekamiejska.so-
chaczew.pl oraz oczywiście w 
samej placówce.

- Sygnatury obrazkowe 
umożliwiają szybkie odna-
lezienie na półkach książek 
o danej tematyce. Stanowią 
ułatwienie zarówno dla czy-
telników jak i pracowników, 
którym łatwiej będzie po-
rządkować zbiory.  Ich na-

klejenie na grzbiecie książek 
daje jednoznaczną informa-
cję o treści. Identyczny obra-
zek będzie także widoczny w 
katalogu, w opisie danej po-
zycji. Dla wygody korzysta-
nia z sygnatur, ich słowne ob-
jaśnienie umieszczone będzie 
na grzbietach regałów. W naj-
bliższym roku planujemy suk-
cesywnie umieszczać naklej-
ki z obrazkami we wszystkich 
oddziałach i filiach MBP - po-
wiedziała nam dyrektor Bar-
bara Bronicz.

Pracownicy biblioteki przy-
znają, że wprowadzenie syste-
mu to żmudna praca. Mimo 
tego zgodnie twierdzą, że wy-
siłek się opłaci. Odwiedzający 
MBP sochaczewianie przyzna-
ją, że znaki graficzne pomagają 
intuicyjnie poruszać się po księ-
gozbiorze.

- To dopiero początek tego 
przedsięwzięcia, więc jest za 
wcześnie na to by je oceniać. Na 
pewno pierwsze próby wypa-
dły obiecująco - mówi Elżbieta 
Maciątkiewicz z wypożyczalni 
dla dzieci. (ap)

W przyszłym roku minie 
ćwierć wieku od pierwsze-
go konkursu wydawniczego. 
Warszawski „Muranów” był 
prekursorem, w ślad za nim 
ruszył  Sochaczew, Błonie, 
Nowy Dwór i wiele innych 
miast w Polsce. W 2003 roku 
skorzystaliśmy z doświad-
czeń „Muranowa” i z ostroż-
nością, ale i nadzieją na zain-
teresowanie, skierowałyśmy 
konkurs do uczniów wszyst-
kich typów szkół z naszego 
powiatu.

Cele, które mu przyświe-
cają to przede wszystkim 
promocja czytelnictwa, krze-
wienie kultury czytelniczej i 
wrażliwości artystycznej. W 
sochaczewskich edycjach do-
datkowo stawialiśmy na po-
znanie historii, obyczajów i 
zabytków najbliższej okolicy. 
Przez dziewięć kolejnych lat 
powstały książki na temat za-
bytków, tradycji, zasłużonych 
mieszkańców, historii miej-
scowości, szkół, regionalnych 
produktów.

Do chwili obecnej wpły-
nęło łącznie ze wszystkich 
trzynastu edycji, (wraz z te-
goroczną), 512 książek 595 
autorów. Najwięcej, bo 74 
książki wpłynęły na czwar-
tą edycję „Mój dom, moja 
rodzina” ogłoszoną w 2006 
roku. Każda książka jest 
inna, niepowtarzalna. Co 

roku młodzież zaskakuje po-
mysłowością, zarówno w za-
kresie interpretacji tematu, 
jak i edycji. Były książki w 
kształcie zwoju, plecaka, for-
tepianu, tortu, były powieści, 
tomiki poezji, opowiadania, 

przewodniki, albumy. Nade-
słane prace zawsze oceniane 
są pod względem: zgodności 
z tematem konkursu, literac-
kim, plastycznym, edytor-
skim i oczywiście z podzia-
łem na kategorie wiekowe. 

Pomagają w ich ocenie rów-
nież plastycy.

Staramy się, żeby pro-
ponowane tematy dotyczyły 
spraw bliskich uczestnikom, 
a jednocześnie kształtowa-
ły więzi z miejscem, w któ-
rym żyją. Liczymy, że nie za-
braknie chętnych do udziału 
w konkursie w następnych la-
tach, a nam organizatorom 
pomysłów na kolejne edycje.

W tym roku organizato-
rzy liczą na równie ciekawe 
prace, dotyczące miejsc, zda-
rzeń, wyjątkowych ludzi, tra-
dycji, produktów i innych, 
które wyróżniają sochaczew-
ski region od pozostałych. 
Obliguje do tego temat tej 
edycji „Cudze chwalicie, swe-
go nie znacie”.

Od lat naszą inicjatywę 
wspierają władze miasta. Bur-
mistrz Sochaczewa pełni hono-
rowy patronat nad konkursem, 
udostępnia miejsce na podsu-
mowanie międzyszkolnych eli-
minacji, jest głównym sponso-
rem nagród. Z kolei „Ziemia 
Sochaczewska” niemalże od 
początku jest partnerem me-
dialnym. Konkurs wrósł w tra-
dycje biblioteki i społeczności 
lokalnej. Nie byłoby tak, gdyby 
nie wsparcie lokalnych władz, 
miejskich instytucji i przyjaciół 
biblioteki, za co jestem im bar-
dzo wdzięczna. 

Elżbieta Szczypińska 

Nowość w bibliotece

Od lat wydajemy 
własną książkę 
Biblioteka Pedagogiczna w Sochaczewie już od 13 lat inspiruje młodzież  
ze szkół powiatu sochaczewskiego do podejmowania próby samodzielnej 
twórczości literackiej. Służy temu konkurs „Wydajemy własną książkę”.

Elżbieta Szczypińska prezentuje jedną z konkursowych prac

25 - 26.04.2017

Godz.15.00, 17.30, 

20.00 Szybcy i wście-

kli 8 (napisy)

 

28.04 - 3.05.2017

Godz.15.30, 18.00, 

20.30 Szybcy i 

wściekli 8 (napisy)

 

04.05.2017

Kino dla Kobiet

Godz.19.00  Jutro 

będziemy szczęśliwi 
(napisy)

5 - 10.05.2017

Godz.12.00 2D, 13.40 

3D Dzieciak rządzi 
(dubbing)

Godz.15.30 2D, 17.45 

3D, 20.15 3D Strażni-
cy galaktyki (dubbing, 

napisy)
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WYDARZENIA

„Magiczny Telewizor” to 

tytuł kolejnego koncertu 

zespołu tanecznego „Abs-

trakt”. W sobotę 22 marca 

na scenie SCK w Chodako-

wie królowały bajkowe po-

stacie i efektowne układy 

choreograficzne w wyko-

naniu młodych sochaczew-

skich tancerzy.

Koncerty „Abstraktu” na do-
bre wpisały się w kalendarz 
miejskich imprez kultural-
nych. Grupa przygotowu-
je je co roku, a dedykowane 
są głównie rodzinom, przyja-
ciołom oraz sympatykom ze-
społu. Cieszą się one olbrzy-
mim powodzeniem. Świadczy 
o tym chociażby fakt, że wej-
ściówki na nie rozchodzą się co 
do ostatniej sztuki jeszcze na 
długo przed datą wydarzenia. 
Oprócz tego zespół angażuje 
się w liczne projekty artystycz-
ne, jak np. wspólny występ z 
orkiestrą „Camerata Mazovia”.  

W ubiegłych latach mo-
tywem przewodnim koncer-
tu była m.in. „Alicja w Kra-
inie Czarów” oraz podróże 
w przyszłość. Tym razem in-
struktorzy postawili na zna-
ne wszystkim postacie z bajek, 
także te, które na dobre wpisa-
ły się do popkultury. Tak więc 
bohaterami spektaklu stali się 
na przykład Czerwony Kaptu-
rek, Mała Syrenka, Gargamel, 
Dzwoneczek, wilk, księżnicz-
ki, Olaf z „Krainy Lodu” oraz 
Bob Budowniczy. Ten ostatni 
w finale uratował sytuację, po-
magając postaciom wrócić do 
krainy bajek. Zanim to się sta-
ło, przeżyły one wiele przygód, 
w których kraina fantazji kon-
frontowała się ze światem real-
nym. W to wszystko wplecione 
zostały układy choreograficz-
ne, duety oraz „solówki”, pod-
czas których swoje umiejęt-

ności prezentowali zdobywcy 
tytułów mistrzów Europy i 
świata, a także najmłodszy na-
rybek grupy, dla którego często 
był to pierwszy kontakt z dużą 
sceną.

Dwa koncerty galowe 
odbyły się w ostatnią sobotę. 
Z kolei w poniedziałek „Abs-
trakt” wystąpił dla szkół i 
przedszkoli. Za każdym ra-
zem sala chodakowskie-
go SCK wypełniona była po 
brzegi. Wydarzenie połączo-
no z fantonadą, w której każ-
dy los wygrywał. A wygrać 
można było bardzo atrak-
cyjne nagrody, m.in. tablet 
czy klawiatury bezprzewo-
dowe. Wszystkie upominki 
ufundowane zostały przez 
sponsorów, którym w imie-
niu instruktorów i tancerzy 
bardzo dziękujemy. Zebra-
ne dzięki sprzedaży losów 
pieniądze przeznaczone zo-
staną na dalszą działalność 
„Abstraktu”, np. zakup no-
wych strojów. 

Kolejna szansa, by zoba-
czyć młodych tancerzy w ak-
cji, to koncerty zaplanowane  
na 12 maja (godz. 8.30 lub 
11.00). Bilety na nie będzie 
można nabyć w SCK przy ul. 
Chopina 101.

Agnieszka Poryszewska

Maciej Frankowski 

maciej.frankowski@sochaczew.pl

Ubiegłoroczny zlot food 
trucków na placu Kościusz-
ki spotkał się z ogromnym 
zainteresowaniem. Teraz 
jego formuła zostanie roz-
szerzona. Oprócz kuchni z 
całego świata odwiedzający 
festiwal będą mogli skosz-
tować wysokiej jakości piwa 
warzonego w lokalnych bro-
warach. 

- Branża tak zwanych 
piw kraftowych obecnie 
bardzo prężnie się rozwi-
ja. Jeżdżąc w poprzednim 
sezonie na różne zloty za-
uważyliśmy, że food trucki i 
piwo idą ze sobą w parze. Jak 
wypije się troszeczkę piwka 
to i jeść się chce - mówi je-
den z inicjatorów wydarze-
nia, Marcin Ostrowski.

Podczas festiwalu swo-
je produkty zaoferują dwaj 
producenci piwo - Browar 
Koreb oraz Browar Socho. 
Nasz lokalny producent spe-
cjalnie na to wydarzenie 
przygotował piwo, którego 
dotychczas jeszcze nie wy-
puszczał na rynek. W czwar-
tek 20 kwietnia burmistrz 
Piotr Osiecki odwiedził za-
kład produkcyjny Browaru 
Socho w Kożuszkach Par-
cel i dokonał symbolicznego 

wsypu kilograma chmielu 
do tanka z piwem, inicjując 
tym samym proces warze-
nia trunku na sochaczewski 
festiwal. 

- Piwo będzie się nazy-
wać „Awangarda Socha-
czewa”. Jest to bardzo lekki 
browar z gatunku Rye Ale, 
z 50% zasypem słodu żyt-
niego, z chmielem sprowa-
dzonym z Nowej Zelandii 
(Rakau). Powstanie z tego 
łagodny trunek, delikatnie 
chmielony, bez dużej go-
ryczki, za to niezwykle aro-
matyczny w smaku. Jego 
moc to około 3 proc. alko-
holu - mówi właściciel Bro-
waru Socho, Karol Słoma. - 
Ponadto na sochaczewskim 

festiwalu w naszej ofercie 
znajdzie się jeszcze pięć in-
nych rodzajów piwa. Mamy 
jednak ograniczoną ilość 
kegów. Na profilu Facebo-
oka Browaru Socho podamy 
informację, którego dnia i w 
jakich godzinach będziemy 
podpinać beczkę pod kran 
z konkretnym piwem. Ceny 
też będą bardzo przyzwoite. 
Maksymalny koszt pół litra 
naszego piwa wyniesie 7 zł - 
dodaje Karol Słoma.

Przez trzy dni na te-
renie MOSiR swoje przy-
smaki zaoferuje około 15 
food trucków. Jak deklaru-
ją organizatorzy, do naszego 
miasta przyjadą m.in. czte-
rej sprzedawcy burgerów, 

oferujący produkty z najlep-
szej dostępnej na rynku wo-
łowiny. Poza tym smakosze 
będą mogli spróbować tor-
tilli, buritosów, pojawią się 
sochaczewskie zapiekanki, 
niemieckie kiełbaski, gru-
zińskie lawasze, doskonale 
pasujące do piwa belgijskie 
frytki, węgierskie langosze, 
potrawy z tak zwanej szar-
panej wołowiny i wieprzo-
winy. Dla bardziej wyma-
gających będą też dostępne 
m.in. pieczone kasztany. W 
formie deseru przewidzia-
no lody własnej roboty, bę-
dzie bus z kołaczami i na-
leśnikami, podobnie jak w 
poprzednim roku w ofercie 
znajdą się też owoce w cze-
koladzie.

Jedzenie i napoje ser-
wowane będą od piątku do 
niedzieli, w godzinach od 
12 do 20. Podczas festiwalu 
wyznaczona zostanie rów-
nież specjalna strefa do za-
baw dla dzieci. Dla losowo 
wybranych klientów orga-
nizatorzy przygotowali na-
grody w postaci karnetów 
na sochaczewską pływalnie 
„Orka”. Dodatkowo w nie-
dzielę 21 maja na stadionie 
MOSiR rozegrany zosta-
nie półfinałowy turniej Mi-
strzostw Polski Kadetów w 
Rugby 7.

Sochaczew ma swoje 
awangardowe piwo
W weekend 19-21 maja na terenie Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji przy ul. 
Warszawskiej odbędzie się druga edycja Sochaczewskiego Festiwalu Piwa i Streetfoodu 
pod patronatem burmistrza Sochaczewa. Swoje potrawy będzie serwować kilkunastu 
dostawców z całej Polski. Browar Socho przygotuje specjalne piwo na to wydarzenie. 

W siedzibie Miejskiej Bi-

blioteki Publicznej w So-

chaczewie odbył się quiz 

ekologiczny pt. „Okaż kul-

turę i chroń naturę”. Na 

najlepszych czekały nagro-

dy i dyplomy.

W ten sposób zachęcano 
dzieci do poszerzania wiedzy 
o otaczającej nas przyrodzie, 
metodach jej ochrony, przy-
pomniano o obchodzonym 
22 kwietnia Międzynarodo-
wym Dniu Ziemi. Była to też 

dobra okazja do przypomnie-
nia o konieczności segrego-
wania odpadów, bo np. pla-
stikowa butelka po napojach 
rozkłada się w naturalnym 
środowisku przez kilkaset lat. 
Mówiła o tym Agnieszka To-
maszewska, naczelnik Wy-
działu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Odpadami UM 
w Sochaczewie.

Udział w quizie wzięło 
76 uczniów z klas drugich 
i trzecich Szkoły Podsta-
wowej nr 2. Dzieci wyka-

zały się bardzo dużą wie-
dzą o przyrodzie i ekologii. 
Pierwsze trzy miejsca zaję-

li: Kacper Michnowski z kl. 
III b, Paweł Bodal z II b oraz 
Oliwier Dąbrowski z II a.

Ekologiczni mistrzowie w MBP

Burmistrz Piotr Osiecki wsypuje chmiel do tzw. tanka,  

w którym rozpoczyna się proces ważenia piwa

Taneczna bajka  
na wielkiej scenie
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PŁYWANIE

BRYDŻ

W pierwszym spotkaniu, ro-
zegranym w piątek 21 kwiet-
nia w Sochaczewie, 25-krotne 
mistrzynie Polski pozwoliły 
zawodniczkom Bronisława 
Gawrylczyka ugrać zaledwie 
dwa sety. Jeden, w meczu z 
Wiktorią Pawłowicz, wywal-
czyła liderka sochaczewskiej 
drużyny Katarzyna Grzy-
bowska-Franc. Drugi zdo-
była Dong Rui Fang, która 
stoczyła zacięty pojedynek z 
Serbką Andreą Todorovic.

Następnego dnia obie 
drużyny zagrały rewanż w 
Dębicy. Po dwóch pierw-
szych starciach, wygranych 
przez tenisistki z Tarnobrze-
ga do zera, wydawało się, że 
trzeci pojedynek pomiędzy 
Kingą Stefańską i Agatą Pa-
stor-Gołdą będzie już tylko 
formalnością. Zawodniczka 
SKTS sprawiła wielką nie-
spodziankę, pokonując w 
czterech setach wyżej od niej 
sklasyfikowaną tenisistkę 
Siarki. W czwartej partii Ka-
tarzyna Grzybowska-Franc 
musiała jednak uznać wyż-
szość Wiktorii Pawłowicz i 

całe spotkanie zakończyło 
się wynikiem 3:1 dla druży-
ny z Tarnobrzega. 

Tegoroczny sezon Eks-
traklasy Kobiet w Tenisie 
Stołowym dla sochaczew-

skiej drużyny dobiegł koń-
ca. Podopieczne Bronisła-
wa Gawrylczyka zakończyły 
go z brązowymi medalami 
(nie ma rywalizacji o trze-
cie miejsce). W finale tarno-

brzeżanki zagrają z klubem 
Bebetto AZS AJD Często-
chowa, który dwa razy oka-
zał się lepszy od KU AZS UE 
Wrocław, wygrywając 3:2 u 
siebie i 3:1 na wyjeździe. 

Ekstraklasa Kobiet

Brązowy medal dla SKTS
Sochaczewski Klub Tenisa Stołowego po przegranej w półfinałowym dwumeczu z Siarką 
Tarnobrzeg zakończył tegoroczny sezon z brązowymi medalami mistrzostw Polski. 

SKTS Sochaczew - KTS 
Siarka-ZOT Tarnobrzeg 0:3

Katarzyna Grzybowska-Franc  
– Wiktoria Pawłowicz  

1:3 (5:11, 11:9, 7:11, 6:11)

Agata Pastor-Gołda – Li Qian 0:3 
(2:11, 2:11 ,7:11)

Dong Rui Fang – Andrea Todorovic 
1:3 (11:13 ,11:8, 6-11, 9:11)

KTS Siarka-ZOT Tarnobrzeg 
- SKTS Sochaczew 3:1

Wiktoria Pawłowicz – Dong Ruifang 
3:0 (11:4, 11:9, 11:6)

LI Qian – Katarzyna Grzybowska-Franc 
3:0 (13:11, 11:6, 11:6)

Kinga Stefańska – Agata Pastor-Gołda  
1:3 (12:10, 5:11, 9:11, 8:11)

Wiktoria Pawłowicz  
– Katarzyna Grzybowska-Franc  

3:1 (11:8, 7:11 ,13:11, 11:6)

Osiem zwycięstw i tylko jedna 

porażka. To doskonały bilans 

Bzury Chodaków w rundzie 

wiosennej. Po dwóch ostat-

nich, skromnych jednobram-

kowych wygranych biało-zie-

loni, z dorobkiem 40 punktów, 

wspięli się na dziewiąte miej-

sce w ligowej tabeli. 

15 kwietnia biało-zieloni podej-
mowali u siebie zespół z Węgro-
wa. Podopieczni Juliusza Kru-
szankina podczas 90 minut 
dominowali na boisku i stwo-
rzyli sobie sporo sytuacji bram-
kowych, jednak brakowało do-
kładności i precyzji. Gry nie 
ułatwiały także zmieniające się 
warunki atmosferyczne. Na po-
czątku spotkania silny wiatr, 
od 20. minuty opady deszczu, a 
pod koniec drugiej połowy ośle-
piające słońce. 

Ożywienia do gry wzniosła 
zmiana w 65. minucie. Za Prze-
mysława Więczka wszedł To-
masz Oliwa. Świeży napastnik 
wprowadzony na boisko spra-
wił, że pod bramką gości często 
dochodziło do zamieszania. Na 
pięć minut przed końcem spo-
tkania, po strzale sparowanym 
przez bramkarza Czarnych, pił-
ka znalazła się przy nodze Ka-
mila Bartosiewicza. Pomocnik 
Bzury bez problemów wpako-
wał footbolówkę do siatki. War-
to dodać, że skromne zwycię-
stwo i kolejne trzy punkty są w 
dużej mierze zasługą bramka-
rza biało-zielonych, Sebastiana 
Kotlarskiego. Pokazał on zna-
komitą dyspozycję, przynaj-
mniej kilka razy chroniąc swój 
zespół przed utratą gola.
Bzura Chodaków – Czarni Węgrów 1:0 (1:0)
bramka: 86’ Kamil Bartosiewicz 

W sobotę 22 kwietnia bia-
ło-zieloni zagrali na wyjeździe 
z wymagającym rywalem, ja-
kim jest drużyna z Ożarowa 
Mazowieckiego. Gospodarze 
często zapominali o defensy-
wie. To sprawiło, że choda-
kowski zespół kontratakował 
i stworzył sobie kilka znako-
mitych sytuacji bramkowych. 
Szybkie ataki nie przyniosły 
jednak upragnionego gola. 
Udało się go zdobyć po stałym 
fragmencie gry. W 39. minu-
cie Maciej Pater, po krótko 
rozegranym rzucie rożnym, 
otrzymał idealną piłkę od Ka-
mila Bartosiewicza. Oddał 
strzał głową w samo okienko 
i dał prowadzenie biało-zielo-
nym.

W drugiej połowie domi-
nowali piłkarze Ożarowianki, 
jednak groźnych sytuacji z ich 
strony raczej nie było. Rozluź-
nione szyki obronne gospoda-
rzy kilka razy dały szansę na 
podwyższenia wyniku. Dwa 
razy bliski strzelenia gola był 
Kamil Bartosiewicz. Zabra-
kło jednak zimnej krwi w sy-
tuacjach pod bramką gospo-
darzy. Raz znakomicie podał 
do Kamila Stencla, a ten trafił 
z kilku metrów w poprzeczkę. 
Innym razem to Stencel podał 
na 16 metr do Adama Niemyj-
skiego, a ten uderzył tuż obok 
słupka.

Bzura wywalczyła skrom-
ne, lecz bardzo ważne kolejne 
zwycięstwo. W najbliższą sobo-
tę, 29 kwietnia, biało-zieloni za-
grają u siebie z Dolcanem Ząb-
ki. Początek spotkania o godz. 
17.00 
Ożarowianka – Bzura Chodaków 0:1 (0:1)
bramka: 39’ Maciej Pater

IV Liga Mazowiecka

Zwycięska passa 
Bzury trwa

13 maja w kramnicach miej-

skich nastąpi uroczyste 

podsumowanie IV sezonu 

Indywidualnej Ligi Badmin-

tona Powiatu Sochaczew-

skiego. Najlepsi zawodnicy i 

zawodniczki otrzymają me-

dale, dyplomy oraz puchary. 

W IV sezonie Indywidualnej 
Ligi Badmintona zmagania w 
hali sportowej ZS RCKU roz-
poczynało 50 zawodników i za-
wodniczek. Do końca ligi wy-
trwało: 13 kobiet, 25 mężczyzn 
i ośmioro juniorów. Zawodnicy 
grali w czterech kategoriach: Liga 
Kobiet, Super Liga Męska, Liga 
Open i Liga Junior. Gracze to nie 
tylko członkowie stowarzysze-
nia, ale także indywidualni, nie-
zrzeszeni pasjonaci badmintona. 
Większość z nich to mieszkań-
cy naszego powiatu, lecz w roz-
grywkach ligowych brali udział 
także badmintoniści z Zabrza 
czy Skierniewic. 

- Rok temu zorganizowali-
śmy uroczyste podsumowanie 
ligi w sochaczewskich kramni-
cach. Chcemy kontynuować tę 
dobrą tradycję i zaprosić wszyst-
kich graczy oraz partnerów 
wspierających. – mówi Sebastian 
Wiśniewski, prezes stowarzysze-
nia „Przez Sport w Przyszłość”. 
- Podsumowanie sezonu odbę-
dzie się w sobotę 13 maja o godz. 
16.00. Nowością w tym roku bę-
dzie nadanie podczas uroczysto-
ści honorowego członkostwa w 
Stowarzyszeniu „Przez Sport w 
Przyszłość”. Już dziś serdecznie 
zapraszamy na tę uroczystość – 
dodaje S. Wiśniewski. 

Przypomnijmy, organizato-
rem ligi badmintona jest socha-
czewskie Stowarzyszenie „Przez 
Sport w Przyszłość”, salę do prze-
prowadzania rozgrywek udo-
stępnia ZS RCKU, a partnerem 
wspierającym to sportowe przed-
sięwzięcie, nie tylko finansowo, 
jest starostwo powiatowe.

IV sezon dobiega końca
29 kwietnia na sochaczew-

skiej pływalni „Orka” odbędą 

się zawody z cyklu Grand Prix 

Polski w Ratownictwie Wod-

nym pod patronatem burmi-

strza Piotra Osieckiego. O 

medale powalczą najszybsi ra-

townicy w Polsce, w tym rów-

nież utalentowani zawodnicy 
sochaczewskiego WOPR. 

Zawody rozpoczną się o godzi-
nie 10.00. Rozegrane zostaną w 
siedmiu konkurencjach: sztafe-
ta 4 x 50m z przeszkodą, 200m 
z przeszkodą, 100m z przeszko-
dą, 50m holowanie maneki-
na, 100m ratowanie manekina 

w płetwach, 100m kombina-
cja, 100m ratownik. Zawodni-
cy podzieleni będą na kategorie 
wiekowe: młodzik (2005-2004), 
junior młodszy (2003-2002), ju-
nior (2001-1999), open. 

Łącznie organizatorzy za-
wodów przewidzieli sześć pu-
charów dla najlepszych sztafet, 
osiem statuetek dla najlepszych 
zawodników w poszczególnych 
grupach wiekowych oraz prze-
szło 100 specjalnie przygotowa-
nych medali.

Z uwagi na zawody pływal-

nia „Orka” będzie tego dnia w 

godz. 9.00 - 17.00 nieczynna dla 

klientów indywidualnych.

Powalczą o medale

Kacper Kopka Mistrzem Polski
W dniach 7-9 kwietnia w Bytomiu odbyły się Drużynowe Mistrzo-
stwa Polski Młodzieży Szkolnej w brydżu sportowym. Sochacze-
wianin Kacper Kopka, wspólnie z kolegami z AZS Uniwersytet 
Warszawski, wylicytował tytuł Mistrza Polski. W turnieju rywali-
zowało 28 czteroosobowych teamów.
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RUGBY RUGBY

Derby Mazowsza rozpoczę-
ły się niepomyślnie dla gospo-
darzy. Już w pierwszej minu-
cie zgubili piłkę, po czym Skra 
wyprowadziła groźny kontr-
atak zakończony zdobyczą 
punktową. Kilka minut póź-
niej, po aucie, rywale ufor-
mowali maula, którym we-
pchnęli się na pole punktowe, 
podwyższając prowadzenie 
na 10:0. Orkan musiał odra-
biać straty. Udało się tego do-
konać w siedem minut. Punk-
ty położyli Adrian Niemiec, 
a później Marcin Krześniak. 
Skuteczne podwyższenia ko-
pał Tomasz Gasik, i po słabym 
początku spotkania, w 20. mi-
nucie Orkan wyszedł na pro-
wadzenie 14:10. Wynik ten 
utrzymał się do przerwy. 

W drugiej części gry go-
ście starali się grać młynem. 
Nie udało im się jednak wy-
pracować przewagi. Ata-
kujący Skry, skutecznie po-
walani szarżami, nie mogli 
przedrzeć się przez socha-
czewską obronę. Pięć minut 
po wznowieniu gry szansę 
na zdobycie punktów miał 
Tomasz Gasik. Wykonywa-
na przez niego próba z rzutu 
karnego (z połowy boiska, 
pod wiatr) trafiła jednak w 
lewy słupek bramki. Repre-
zentant Polski skutecznie 
za to podwyższał. Cztero-
krotnie dawał swojej druży-
nie dodatkowe dwa oczka. 
W drugiej połowie był bez-
błędny po przyłożeniach 
Wojciecha Krześniaka. W 
drugiej połowie przewa-
ga Orkana była już niepod-
ważalna. Sochaczewianie 
ostatecznie wygrali spotka-
nie 28:10, a cztery przyłoże-
nia dały im piąty, bonuso-
wy punkt w ligowej tabeli, 
umacniając się na jej szczy-
cie. 

Spotkaniu przyglądał się 
z trybun trener kadry naro-
dowej rugby Blikkies Gro-
enewald.

- Oglądając dzisiejszy 
mecz widzę, że zawodnicy 
Orkana mają ogromny po-
tencjał. Kilku z nich chciał-
bym zobaczyć jeszcze w tym 
roku w kadrze, aby mogli się 
rozwijać i rywalizować na po-
ziomie międzynarodowym. 
Mankamentem waszej dru-
żyny wciąż pozostaje przy-
gotowanie fizyczne zawod-
ników. Rozmawiałem na ten 
temat z trenerem Maciejem 
Misiakiem. Ma on pomysł, 
aby rozwiązać ten problem. 
Nie mówmy dzisiaj jednak 
o problemach, bo zwycięzcy 
ich nie mają. To przegrani za-
zwyczaj szukają wymówek i 
się tłumaczą – skomentował 
Blikkies Groenewald.

Na Wielkanoc klub Or-
kana Sochaczew przygoto-
wał dla swoich sympatyków 

specjalne prezenty. W prze-
rwie spotkania wśród kibi-
ców rozlosowano cenne na-
grody: vouchery do pizzerii 
Vesuvio i lokalu „Bez Ogró-
dek”, piłkę do rugby firmy 
Gonga, koszulki i wejściów-
ki do siłowni Cross Park. 
„Zajączek wielkanocny” 
przyniósł również dwa bile-
ty na mecz Polska-Szwajca-
ria, rozegrany w sobotę 22 
kwietnia na stadionie war-
szawskiej Polonii przy ul. 
Konwiktorskiej. 

Po meczu rugbiści zasie-
dli do wielkanocnej „trzeciej 
połowy”. Na stole nie zabra-
kło m.in. jajek i świątecz-

nego żurku, przygotowa-
nego przez stowarzyszenie 
weteranów Orkana. Każdy 
mógł go skosztować i jedno-
cześnie wspomóc młodych 
adeptów rugby, dorzucając 
cegiełkę do puszki. Zebra-
ne pieniądze zostaną prze-
znaczone na dofinansowa-
nie obozu szkoleniowego, 
na który pojadą młodzi za-
wodnicy klubu. 

Kolejny mecz w I lidze 
rugby Orkan zagra w ostat-
ni weekend kwietnia na wy-
jeździe. Sochaczewianie 
udadzą się do stolicy Wiel-
kopolski, aby zmierzyć się z 
tamtejszą Posnanią.  

I Liga

Wielka Sobota z rugby
Rugbiści Orkana Sochaczew wygrali w drugim ligowym meczu ze Skrą Warszawa 
28:10. Spotkanie rozegrano w Wielką Sobotę na stadionie przy ul. Warszawskiej. 
W ten szczególny dzień oprócz sportowej rywalizacji nie zabrakło również 
świątecznych akcentów. Po meczu zawodniczy zasiedli do wielkanocnego stołu.

RC Orkan Sochaczew – Skra Warszawa 28:10 (14:10)
punkty: Wojciech Krześniak 10, Tomasz Gasik 8, Adrian Niemiec 5, Marcin Krześniak 5

Skład Orkana: Kamil Kościelewski, Łukasz Syperek, Michał 
Gadomski (68’ Daniel Wiktorowski), Mateusz Popiołek, Daniel 
Niemyjski (47’ Kamil Palasik), Jakub Budnik, Piotr Wawrzyńczak, 
Kamil Dudkowski (62’ Paweł Pietrzyk), Piotr Czarnecki (68’ Tomasz 
Szymański), Konrad Pietrzyk (71’ Krzysztof Piłowski), Wojciech 
Krześniak (76’ Marcin Olszewski), Tomasz Gasik, Adrian Niemiec, 
Bartłomiej Sadowski, Marcin Krześniak.

Początek meczu należał do Skry, która zdobyła dwa przyłożenia

Kadeci Orkana Sochaczew 

pokonali w eliminacjach do 

mistrzostw Polski drużynę 

Budowlanych Lublin. 

W pierwszej odsłonie spotka-
nia, rozegranego w sobotę 22 
kwietnia w Lublinie, wyraźną 
przewagę osiągnęli gospoda-
rze, a drużyna Orkana spora-
dycznie przenosiła grę na po-
łowę przeciwnika. Do przerwy 
był remis. W drugiej połowie 
sochczewianie podkęcili tem-
po, co zaoowocowało czterema 
przyłożeniami i pewnym zwy-
cięstwem w calym meczu. 

Na wyróżnienie w druży-
nie Orkana zasłużyli Mateusz 
Sobański i Sebastian Misiak z 
formacji młyna oraz Michał 
Szwarc, Sebastian Kitliński i 
Kacper Getka z formacji ata-
ku. Kadeci praktycznie zapew-
nili sobie już pierwsze miejsce w 
swojej grupie eliminacyjnej. W 
siedmiu rozegranych spotka-
niach zdobyli aż 341 punktów.

KS Budowlani Lublin 

- RC Orkan Sochaczew 

10:22 (5:5)

punkty: Michał Szwarc 
10, Kacper Getka 7, Mateusz 
Sobański 5

Kadeci pewni awansu

Ważne zwycięstwo juniorów
Juniorzy Orkana, prowadzeni przez Jakuba Sekleckiego wygra-
li w niedzielę 23 kwietnia w eliminacjach do mistrzostw Polski 
z drużyną KS Budowlani Łódź 13:8. Mecz stał na wysokim po-
ziomie. Do przerwy był bezpunktowy remis. Gospodarze pierwsi 
wyszli na prowadzenie, jednak przyjezdni zdołali odrobić straty. 
Na pięć minut przed końcem Orkan przegrywał 6 do 8. Po uda-
nej akcji sochaczewscy rugbiści zdołali jednak przedrzeć się na 
pole punktowe i skutecznie podwyższyć wynik. 

Łódzkie srebro młodzików
W sobotę 22 kwietnia młodzicy Orkana rywalizowali w Między-
narodowym Memoriale im. Mirosława Wojtani, który po raz dzie-
siąty odbył się w Łodzi. Podopieczni Tomasza Malesy zdobyli srebr-
ny medal, przegrywając spotkanie o złoto z KS Budowlanymi Łódź 
– 5:14. W drodze do finału wygrali w trzech pojedynkach: z łotew-
ską ekipą EŻI Ryga 12:5; z BBRC Łódź 38:5; drużynę RC Gorce 
Raba Niżna ograli 50:0.

Zawodnicy Orkana  
w starciu ze Szwajcarią

Reprezentacja Polski w ostatnim meczu w sezonie 2016/2017 Rugby 
Europe Trophy uległa w Warszawie Szwajcarii 12:22 (0:14). W spo-
tkaniu zagrali zawodnik Orkana Sochaczew Tomasz Gasik (zdobył 
dwa punkty z podwyższenia) oraz wychowankowie klubu Mateusz 
i Dawid Plichta. Bracia grali obok siebie na pozycjach łącznika mły-
na i łącznika ataku (9 i 10). Wszyscy dostali od trenera pełne 80 mi-
nut. W wyjściowej piętnastce pojawił się jeszcze inny były zawod-
nik Orkana Sebastian Kacprzak, lecz trener Blikkies Groenewald 
dał mu pograć jedynie przez pierwsze 20 minut. 
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